
The Black Vault
The Black Vault is the largest online Freedom of Information Act (FOIA)
document clearinghouse in the world.  The research efforts here are
responsible for the declassification of hundreds of thousands of pages

released by the U.S. Government & Military.

Discover the Truth at: http://www.theblackvault.com

This document is made available through the declassification efforts 
and research of John Greenewald, Jr., creator of: 

http://www.theblackvault.com


v9.1 

AGENCY : SSCIA 
RECORD NUMBER: 157-10014-10120 

JFK Assassination System 
Identification Fonn 

Agency lnfonnation 

RECORD SERJES : MISCELLANEOUS RECORDS OF THE CHURCH COMMITTTEE 

AGENCY FILE NUMBER: 07-M-26 

Document Information 

ORIGINATOR: SSCIA 
FROM: WALLACH, PAUL 

TO: 

TITLE: OSWALD IN NEW ORLEANS 

DATE: 01/19/1976 
PAGES: 155 

SUBJECTS: 

DOCUMENT TYPE : 
CLASSIFICATION : 

RESTRICTIONS : 
CURRENT STATUS: 

DATE OF LAST REVIEW: 

OPENING CRITERIA : 

COMMENTS: 

NEW ORLEANS POLICE DEPARTMENT 

SCHWEIKER SUBCOMMITTEE 

OSWALD, LEE, POST-RUSSIAN PERIOD 

REPORT 
Declassified 
IB; IC 
Redact 
03/21/2000 

CCBOX 375 

mt 50955 Docld.: 32423.'108 Page 1 

Date: 7/7/2015 



AG-ENCY 
RECORD NUMBER 

RECORDS SERIES 
AGENCY FILE NUMBER : 

ORIGINATOR 
FROM 

TO 
TITLE 

DATE 
PAGES 

SUBJECTS 

DOCUMENT TYPE 
CLASSIFICATION 

RESTRICTIONS 
CURRENT STATUS 

DATE OF LAST REVIEW 
OPENING CRITERIA 

COMMENTS 

JFK ASSASSINATION SYSTEM 
IDENTIFICATION FORM 

AGENCY INFORMATION 

SSCIA 
157-10014-10120 

Date 08/07/95 
Page 1 

MISCELLANEOUS RECORDS OF THE CHURCH COMMITTTEE 
07-M-26 

DOCUMENT INFORMATION 

SSCIA 
WALLACH, PAUL 

OSWALD IN NEW ORLEANS 
01/19/76 
155 
OSWALD, LEE, POST-RUSSIAN PERIOD 

SCHWEIKER SUBCOMMITTEE 

NEW ORLEANS POLICE DEPARTMENT 

REPORT 
TOP SECRET 
REFERRED 
POSTPONED IN FULL 
01/05/99 

CCBOX 375 

[R] - ITEM IS RESTRICTED 

NW 50955 Docld:32423508 Page 2 



• •• .!' • '·· . . · 

~-------------------

:~NTW£1 
i. 

----...... 

-, 

._........ 

... •· 

-

1D b <o 

r-1EMORANDUM 

January 19, 1976 

To: Files 

From: Paul Wallach 

Re: Oswald in New Orleans 

This morning I called (504/821-2000) "Chief" 
-Giarruso of the NOPD for the purpose of determining whether 
Oswald was arrested in New Orleans other than on August 9, 
1963. Lt. Hunt transferred me to Major Earl Burmaster's, 
explaining that he was the "keeper of records". 

After explaining that we were merely asking a 
question that had not been asked (and not investigating-~ 
the NOPD) I inquired as to whether there were any other· 
arrests(or records) on Oswald. Burmaster called me back 
and suggested that I call Sgt. Wenstein in the Intelligence 
Unit (ext. 311). I spoke with Sgt. Wenstein who promised 
to get back to me. 

At 3:30 p.m. I called Wenstein again. He was 
out of the office, but had left the matter with Sgt. 
Loicano. He was most cooperative and with the Oswald file -
in hand stated that the "rap sheet" revealed only the · 
August 9, 1963, arrest. (Included in the documents per­
taining to said- arrest was a memorandum by .Lt. August 
Lang, and an August 12, 1963, "inter-office memo" to 
Major Prossens.) 

I thanked_ the Sgt. for his cooperation, leaving 
my·phone number should anything else come to this attention. 

cc: Messrs. Johnston and Dwyer 
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MEMORANDUM 

TO: FILES 

FROM: DAN DWYER 

DATE: MAY 13, 1976 

RE: LBJ LIBRARY/KENNEDY ASSASSINATION 

Sharon Faucet of the LBJ Library called me back this 

morning about my inquiries of May 12, 1976. Ms. Faucet checked 

Library materials to determine if there were any records in-

dicating· what was discussed at a May 10, 1967, meeting attended 

by Johnson, Helms, and George Christian. Faucet told me that the 

"Diary Back-Up" Records have a.note about the May 10, 1967, 

meeting which reads "Richard Helms wants to see you about Drew 

Pearson column." 

Faucet also reported that there were no memos reflecting 

a March 22, 1967, meeting between Johnson and Helms, Cater, 

McPherson, and Gardner. Faucet said the meeting probably was 

~bout the Katzenbach academic study and possibly about the Guam 

conference which occurred the week before. 

I again listed the materials Faucet promised to send the 

Committee:. 

1) List of Helms' meetings in the White House during 

the Johnson administration; 

2) Copies of Johnson's Daily Diary Logs for March 

19-22, 1967, and April 24-May 23, 1967; 

3) Pink sheet listing Marvin Hatson/FBI memos regarding 
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Files 
May 13, 1976 
Page 2 

the Garrison trial which are withheld because of 

derogatory personal information; 

4) The Johnson Library's public statement on the taping 

system in the Johnson White House; 

5) Copy of the back-up diary notes for May 10, 1967; and 

6) List of agenda for May 11 and 16, 1967, meetings at 

the White House. 
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MEMORANDUM 

TO: FILES 

FROM: DAN DWYER 

DATE: MAY 12, 1976 

RE: LBJ LIBRARY MATERIALS 

Sharon Faucet of the LBJ Library called me back and 

·provided the following information about meetings between 

Johnson and Helms in meetings at the White House which Helms 

attended. 

March 22, 1967 
7:27-8:38 p.m. 

Johnson 
Helms 
John Gardner 
Nicholas deB. Katzenbach 
Harry McPherson 
Douglas Cater 

(Presumably, the meeting was about the Katzenbach 

Study on CIA use of academics.) 

May 3, 1967 

May 10, 1967 

NW 50955 Docld:32423508 Page 6 

National Security Council 

Johnson 
Humphrey 
Wheeler 
Fowler 
Rostow . 
rrancis Bator 
Cy Vance 
Goldberg 
McNamara 
Helms 
Bryant 
the Director of USIA 
George Christian 

. Bromley Smith 
Rusk 
Asst. Sec. Laddy 

Helms 
George Christian 
Johnson 

.Is-/ 
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May 11, 1967 
luncheon 

May 16, 1967 
luncheon 

May 21, 1967 
11:25 a.m. 

May 22, 1967 
2:21 p.m. 

Johnson 
Humphrey 
Rusk 
McNamara 
Helms 
Rostow 
George Christian 

Johnson 
Humphrey 
Rusk 
McNamara 
Helms 
Rostow 
George Christian 
Earl Wheeler 

Johnson called Helms 

Johnson called Helms 

Ms. Faucet said she would call back tomorrow after checking 

for any memos reflecting topics discussed at the meetings on 

March 22, 1967, and May 10, 1967, and if· the telephorte conver-

sations between Johnson and Helms were taped. Additionally, Ms. 

Faucet said she would forward a list of all of Helms' meetings 

at the White House and copies of Johnson's daily logs for the 

days listed above. 
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MEMORANDUM 

TO: FILES 

FROM: DAN DWYER 

DATE: MAY 12, 1976 

I called Sharon Faucet (sic) of the LBJ Library in 

Austin this morning and informed her that Epstein and I saw 

Marvin Watson at his home in California, and that Mr. Watson 

showed us about four file cabinets in the basement of his 

home which he represented to contain his papers from the White 

House. I also informed Ms. Faucet that Watson had said he was 

moving back to Texas at the end of May and would deposit those 

files in the Johnson Library. 

I also requested Faucet send the Committee the Library's 

public statement regarding Johnson's taping system and the list 

of Marvin Watson memos/FBI memos dealing with the Garrison in­

vestigation withhel~ fro~ research because of derogatory material. 

I also asked Ms. Faucet to check the Library's materials 

for any meetings involving Helms between March 19-23, 1967, and 

April 24-May 22,' 1967. Faucet promised to check and call me back 

at mid-day.. She also mentioned that the President met with 

D~fense, State, and CIA every Tuesday to discuss national security 

affairs, but there were no memos of these meetings until late 

1967. 

Ms. Faucet also informed me that Dick Jacobs, Deputy 

Archivist for Presidential libraries, was the Archives' official 

in Washington who would be handling our document request from 

Austin. 

mt 50955 Docld:32423508 Page 8 



-~\ --~ 
'-""'"-

~)- -· 

<\:/ 

April 7, 1976 

MEMORANDUM 

To: Paul Wallach 

From: Bob Kelley 

As I mentioned to you, Senator Mathias is making an in­
vestigation of his own as a member of the Select Committee, as 
permitted by Committee procedures, into the aspect of the possi­
ble connection between Operation Mongoose and the JFK assassina­
tion. 

In this connection, he is interested in obtaining. any FBI 
documents concerning contacts between a Cuban exile, Jose Aleman 
and FBI agents, among which were SA George Davis and Paul Scran­
ton. He understands that in 1962-1963, Aleman had regular meet­
ings with Santos Trafficante which Aleman reported to SA Davis 
and Scranton. In particular, Senator Mathias is interested in 
any documents relating to a meeting between Aleman and Davis 
and Scranton on November 22 or 23, 1963.(the day or the day 
after the JFK assassination). Also, Aleman may have had a meet­
ing with FBI agents on April 17, 1971 ·(the day of the Bay of Pigs 
Invasion). 

I would appreciate. it if you would make a request to the 
FBI for material relating to the above. 

/ 
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~-'!arch 17, 1976 

To: All Designees 

From: Paul Wallach 

Re: Executive Session Testimony of Edward P. Morgan 
and Hank Greenspun 

Attached for your revie~ is a copy of an article captioned 

"Fidel Castro ordered Jack Kennedy's Death", as it appeared in 

the March 1, 1976 edition of the Las Vegas Sun. You will 

note that Hank Greenspun wrote "evidence in my possession ••• 

provides a clearly marked trail leading to logical conclusions 

as to why the Kennedy brothers were killed. That path leads 

straight to the door of a vengeful Castr6."-

At the instruction of theCommittee, Fritz. and I have 

for the past two weeks attempted on a daily basis without 

success to contact Greenspun telephonically. A telegram 

was also dispatched to Greenspun on 3/8/76 indicating the Committee's 

interest in discussing the evidence in his possession. The full 

Committee unanimously approved a subpoena for Greenspun. 

The Committee also approved a subpoena for Washington 

attorney Edward Pierpoint Morgan. Morgan was the attorney-of 

.record for Messrs. Roselli and Maheu in 1967. It would appear 

that he was the source of the Drew Pearson 1967 assassination 

article which preceeded {some might say precipitated} the 1967 

IG report. It was also Morgan's information that led Pearson 

to go to Chief Justice Warren on January of 1967. Recently 

received FBI reports indicate that at .President Johnson's urging 

the Bureau reluctantly interviewed Morgan in April of 1967. 

The reports recount that Morgan'~ clients had told him in detailed 
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fashion of "Castro's retaliation plots against Kennedy", and that 

Morgan knew that "two of Castro's men were living in New 

Jersey." 

The return date 'for Morgan's subpoena is Harch 19. [lOam; 

Room 608], and for Greenspun's, March 24 [2pm;S-407]. Senator's 

Schweiker and Hart will be presiding at these executive sessions. 

If your Senator would like to attend, please let me know at. 

the earliest possible moment. Additionally, certain underlying 

reports should be reviewed prior to the Morgan session. These 

will be available for your review. 

CC: Messr. Miller, Schwarz & Smothers 

Files 
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· By HANK GREENSPUN . 
SUN Publisher 
(Cl Las Vegas SUN 1976 · 

Strong evidence exists leading inexorably to the conclusion 
that Cuban Communist dictator. Fidel• Castro was the· ptinie 
mover in the killing of President JohnF, Kennedy and very· 

<probably the assassination· of his brother,. Robert.· . . · 

.. Sorri~ of · · ence here revealed for the fir.st ti~eisdr-
cum'stahtiaJ;, bu ·. . fortified with additio'nalinformation. now' .•••. . . 

.. documentei{. it SUPJ>lies the'mo'tiVe· for. the 'death' ofthe nation's: 
•' 35th' chief executivi:(providing 'the important missing link to the 
otherwise.t~~s~less ·killing_ of a _man who had captured the im-

. agimltion of. the entire world with his style and h~f grin. ·' · 
. " ~- ' :/ .- . :· : .. ·~. '.';' .>~,··· .··. ·, ·.: . .<~ . 

. - ~The most emotional evenfofthi~ generation wa-s the quick . 
. · .succession of rifle shots. from ·a. sixth :sfoiy·_window.:Of~-the :Texas 
. school :Book· Depository buiiding;inrDan~s:~Tex~f~:~rr:·Nov.; 22, .. 

1963. ·· ,. ·. · ·· · · --~~}~- :;';'. ·~<~"~f~~j;\?l~:;:'?: :~'':_,;~}K:;r~r;'Y}>, .. _ .· ~ .... 
The offidal.vetsion ~f . s that thr . obi·were 

/'fire'd, and tfie~firsf'and 'thir<f . . . 'ile }if~:~r'the dashing 
,yot!ri~ President -' the ''Pdhce of A ~nrrica \. c~·m('lof. .. 

. ,:·~-c:· . . . :"::t:~ .. · .. 
.. ~?~~ -~~¥'. 

-:~-~~-7~ 
:0-''-.\t•.; 

' . 

·· .. · .. / 
·I. 



...... ,_ma uau a wve a~ra1r With, tl\' handsome, 'gril1riing 
·. ack., ·and ·his assassination left a natior; torn with griefand. . . . . ._. . . . . . ·' . . . -

. . . .·. Many theories; . .some :sinis~e~.· some ridiculous and-some 
'.::• quite plausible, were advimced.as .to motives and the :Cause of 

.: \' 4eath. <~'/ .·:: :, '::~, · ; :: r:):);'(!'~j ·:·· .. _ : : · .· .~~,. ~· .. : _ _.<: · 
::. _ ····>:.·_ ••. ~-···:The· countcy::·had: bee'J1:?'told\:by :-law •enforcement :in-· 

: · vest!gators·tfi~t.-an)rriprobable::youn'g man by llie- ... .. . of Lee 
:. :.;),!:Ia:tvei: ·p~v;ald.~,-~ad~ pulleg -tl1e::tjigg¢sL~li .·. · · · ·· · · 

. · -~~ ···~,- · · · · · · ·•· 'if.oiigli':the brain of.thef ~s:iP . · 
'P .•. :·2gthfCehtucy. · · ~:·· .· -'~ :11f;~:i• ~.~,~~,.-'1.1~~~}:.; t: · · . 

.: •. f<; ~, .. 1;1~~~; ·Momentarily, it see~.~d.' c¢r:~~in; ~~¥the, 
: r · ~ ,- killmg would surely ~e ~~~~1~Pe..q·:J.!?E?.1J?h-; ,. , . < , 

. ' capture, however,::Cswalcf:'tiiilJSelf;izliefor.e he had an: uuu•LLUU! 

.~. · ·to revealany!h,!I1,g:{·:JV#~;.~tW~:Jll!ili~:~I)a.~r?s;Municipa}_~··-.,.·~·~l> 
a· seamy rughtCliib';O'peratOt..:named. Jack· Ruby. 
"· >,;Public · out for the truth. and 

son . • 
Justice of ·th¢ ·United States Supreme Court, Earl arren. ·· 
Among the .members was Gerald Ford, a congressman'~at.the 
time and. pr~sently .the President of the United States. •. 
. · ):i'()r..ii'iriany\weeks, · this. il~ustrious panel; ,interrogated 
witnesses';rsift¢q'•,:tirrough ~lJ a·viiilable·' evidence •. and fi_n~Uy 
rendered a.29,6;000-word report··which Jn effecf said _that· Presi- ·~· 
dent Kennedy wasJcilled by Oswald;. acting. alone,' with no·plausi-.} . · · 

. ble determination of.his, motives:'::·~:(')';._::! · · · · •. · '> ·>. .;. . ·. 

. . . ")·:The Ap1erican: public, ~ccept~d ·this report with _.. . . . . 
degr:ees of reserv~~on. ~v¢.n)hougb; the: in.v~stiga ting jniriel . 
abqye· 'h1proacp ·an~ appe~~e~,;~()rQ~ghi\iL.was .•. · 

,acceptall the~fihdings .at-face'value;<with n(). OJ ,..,·O~W,~iiJ.UJ 
• ,. • •• ·'- > •• • • - ··-. • • 

- ';· 

· ·. · or·a. . . . 
. . .. . . ··The many books on the 
· theorieswere not nearly as ·....,"'""'"""""' 

;: . ;came' to 'mfattention iri early . 
,:. of ungtiestfoned'knowledge . •' 

tral Intelligence Agency had L·~ ,· ........ "'H 

. Castro, whom · · · 
· Castro"a ... u o;;;ul• ... ai.\;Y, 

. ·u.s.'·advisors i~ theswa~p waters· orftie· .. · · o(Pigs .. , , . .. 
. .So great was the· President's concern tha't his b!other,:_: , 

. Robert Kennedy, the attorney gener~I,·actually departed his of~·- ·. 
· :fices: at the Department of J u.stice and· physically located his· . . .. 

-:(\.h~adquartersatJheCIA)norder.to.·pers9nally:dir~ctthecounter·_; 
:· ;;_\measu~es :he·deemed necesspry; to)>ffsefthe .harmful'blow to the . '•::. ~. ·- . ' ' ·~· ~ .... ', .· '.. '. . . '' _· . ·. ' .. ; ' ~. . .. ; . . ' 

.......;~;;;;._:.:.;...;;...:;,,, ·~~jKenriedy;::political-fortunes •. ~,a;)Jl6w~that .was·. spelled.'~-~ Bay 'of.:., 
: .. >Pigs.~· A significant part of RobertKennedy'& strategytevolved · . 
• : · · ·•· b ··th ' la .. t ·-•ki'll>C t · ··.;;:.~u;;~.,...:ifi,;. ~,~::';;/;.'".;; ,_-;-,{-;:-··,::-:;:·: >:. ,:.;-:;'>?;;'F _. 
~.f;;/:(~ ,, ·, .. "e_J>, .. P\·.9 ; .... ,.~ . _a~ rq, "'.i'c'.;, .• ;;\)l~~·P~·'i.ifhl:~>~<;;(lF;_,~ ·(..;, '-"?' .. !f.<c:i .·. · 
r~,r.;{!:r;~ , nv~stigatiorfie.veal~d it~as·.:a:.cola}y~¢aJciJlaledj)lqt',tope~;'\,::i ·. ' 

" ' 

· .~ · ·?·~arrfed:~'ouf't~i:ough the 'e-~listrrient'oriund.erworld:Jiguies'who -~·-. · · 
· ll.ad beeri'activein Havana gambling'oper~tionsprior tC) Castro's ·· · 
,. ov~rtnrow ofthe Batista gover.nmenta'nd' who still had contacts . I· . -., 

• ·\ in.Havan · ,., . 'i 
; . • • • ·\l;!~~f~~w:nr;,.ti ·•to A o ••:. o ,. '. 

-~- .;,.; · '- · . · ·~?~"-r~~~;.f;'J';iWhE!~ , f11rJ:,ang~ . .. . _ .· _ ., , ,.. rga~ ~rWle:·~· ~·" . . , ; 
; ··,. > · .. figur:es·a:nd_fiiiiuic'ed,.t~eir·operatio~s..:~rn~.~ir~d!Qllers:firs_tset,;-) .. ~ .. ,,:. . . " ': ": ~,~:~. :·, i"'" 

<( · ; .: . ~~~.· .. _:about:;fe~iving contacts' in Havana:that?wefe ~los4Ho t~e-·Castro:· l_. ·,._ r~· :;:,r ·; ·. ~.:.:.~.- , ·,.. ~ 
-~: . .;.r~ :;~·-~~;; ._' r~~i:~f.;~:sec~red.~ir~r:~s:~nd'pois~~' s~ppt~_ed'.btthe ~IA; ~n{:.-· .. 

1 
· · : -.~:: .. ~ <. ~ · 

. .; ~~- ~~ep_zeroed-~n ~n hqmdatmg Castr~·by,a bullet or po1so~ ....... ·.' b~~~;l:.:~~~~,.._.- --:· --"'r:--
~...,_.. .... · .·""'~··-~j J'.·>·.,' .. · 'Investigation shows that . five .•separate. ·and , d1stmct · .. · 

· ·. · · assassination:atternp• ·vere made on the Cuban leader's life-
;thre~·by gunfire ·a.M· • .vo by poison. · 
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_ ... , • :',y,: __ ·'.(Continued From-Pag;'u ••. . · .. · <. <-~ ., .. , ·••- .· ... - ·long beforeJhe Dailas of Jorui·K~nm~<Jy.· Healso heard; that C~st~?l· 
. ' .· _, AIUi~~ f_aiie4 and. i~ the course of the last 'atternpt.~madeJn:}9&3;:Castro ,. , .. ·. \•:• Y\lpoilJea'rnirtg 6( the . . ·attempt. tolill.~im," as he viewed it, vowed ,to 

. ag~~ts captur_~'<LJh~. CIA)_ss?ssi_n_ and Jortu~ed himJijto·reye~i~n~;to:.ca~lro ·•·· -·· : · :tespdnd'in'~kirid. ·;;, :;~ · ·, ~. ):0: ,'<'· ' .. · -,: .· · ·/ -. ·. -, ·' ': . 
p~rsonally, tlieentireplot to ldll hint:_ . · .' ~···-: ··>t·;--· _:· . · _ , .. ··:· :J'h{aging Chief wasstllimed by this information, well knowing-

· · ..._,,_,_. . . Intelligence relayed tome in 1967 wa~ to the effect that Castrowas enrag- · tha(it underni.ined . the . of ·the Warren Commission Report, his,~ 
·. ;;.,. , ed and stated in substance that the business of killing heads of state could and ·· · ' .. ·repu~tion as chairman, of every other inemb,ef of that Commission ... 

. -v~ ·~. ·': \\'Ouldwor~bothways. '< > ..... .~, ··. · ::. ··.~};_·: .:-<:··-; .'/,J: . . · •. · . !, ·.·> d can~riow reveal . . ChiefJu.;Uceimmediately summoned James·. 
::..: . :\ .~'.'o':O:';/ Because of the high-placedsource ()fthe information! was sworn to strict J. Rowley, head of the U.S. S cret Ser-Vice· to· ,his offic~ in the Supreme Court 

;.-:'.'if secrecy" tin less • I could deVelop~indej>(!nden(inlelligence; other than the . , ·. . :Building. ... . . :_, _ _ . . ·· · . . . ' 
:;'tplants::. ~th.in)he ,c~tiQ)nner.#rci_e.}:W·::1'i' ;'): .. ·{·':c,-.;·~ ·,, ·:· .. : ::_):·~ <.5) ' ·. ···" He informed Rowley···· verYthing he had_ kamcd a~d derna'nped ·thai· 

: ·: .. :,,:·•/:•It; wa~n:t,~asyjn _corriing -but. the_r~ 'is. nci\JJ:'cf~d~ble eyi~ence ~f{astro ·s. ·:· 
0 

though.the ccimmissf·. d concluded its work, the truth ~UUSt .be told tc ;· 
:>,{~{;:'purpose:t()respy~totheatte~p~.'on,·his.life.by.otd¢tingtheassassination'of_ American· people.'. . .. · .. , ; ... ._ ;:: 1 ''···'·' .• ·-
,,. :·:i':}_~resid~nt J:Ce_j%ed~. · ':.;_;: ·: •''?-'". ~-£:, ··,•;:;'i~~t~{y:~- :·:: :.:.~> · ;;:':-:!: '·~· What thendeveioped an almost unbelievable story Qf ilJureai.Icratic 
. ,, . \ :· ;; •::;.'· Shortly following the tortured c_onfession ,of the. CIA agerit, Castro met preservation> , ·,. ·. , · . .. .. , · :} '' ;I ·: 4 , , ,: 

. '•~ >with offiCials from South and Latin Aineriqm st~tes at which meeting he loud- ·.The head of the Secret ice, the agency charged with protecting thE 
. ·. ';:ty reve~lect inJts. entjr.ety the CIA efforts .to :assassinate him._ .', life Of the'President, d . ed that "jurisdiction" in the matter rested in 

. He baldly told the·asseinbly ''the Kennedys have sought to kill me; I shall . ,.· . the Federal Bureau of Investfg'ktion. He thereupon communic~ted1 to J. Edgar 
. mete ouf uie 'same justice to them!·~ , .. ' . .:-~ · . · · . . . . Hoover everything that th~ l.hief justice. had told him and cone luded hi~ 

... .,, >Irifofmation ·which I havejieveloped proves' that shor~ly after this commi.lrilq~e wittf"thei~fo/·:· tionthathis agency would take no further ac:·· . 
. meeting, a Biazil1a'nrepresentative sentlc:onfideritiat_repqrf ~o;Washington ". ' · tiori' : ... · . , . · i';0;~~i; - . _.··. ;. , .. . : . , ·. . . 

. . .. , ·i ·.,lo; recouritirtg Castn~'s threat~ andJl1ore, this rep,~tt:~hich 'Vf.as fi~vet re~~al~(j ·_ · . . . • \·s · .The m'att~r rested th~ie;;,· wever, with Hoover apparently doing nothing 
· . ·• :. ;>;•1! to the WiiiTeri 'cominlssion; stliJrests in .Washingto'n:·;· '.~'t'<(r:t;;:::; ~::/?. ' . •: . . . j. 'Uri til he received a cail fr . resident Johnson. LBJ, of notoriously short 

- \;.; :, Whafls-;mosfsigriificimtis that Castr~·s tt}ieatv/a{tojhe·:;·}:Kenriedys'; :- ~.:<::, ,,: ~·:fuse/said tne Wh)te House eeeived reports of an abortive attempt by-the. 
• . .· :i·' :_;;.~lid 'not to the President alone: This becomes ev~n rnote meariiligllifli_lli~iht .of,:·: .• ,:~.. ,. · CIA·· to. kill. Castro· shortly ore the· .. Dallas . assassination.·· The President 

·. 'the ·subs~quent assassiqations .o£ both Jac(,and, Robert 'Kenncdy;.,logical ·~ .. ·, .. . ~"' ·demanded. to know what th BI knew about such rumors: . · . . · 
--.·~ · .. motivati~n.for: which has been. wholly lacking in both instances._f'"' ~- ~ ."~ ."r:,~ .. The repiy of~oover tot resident of the U.S. read, ::Vje ~ave received 

,?-· ·: . . .~.·· -Eyid~rice in' my:possession, couple~ with dQ(:uments in .the ha.ildsof con;;-,;~.: · · ·.· ::: reports of such rumors; but have investrgated them and; have fourid that 
. ···. · . . . · gressiortal intelligence agerky oversight committees, prOvides _a deafly'mar~<.i: .. < . , • , thev ·are .Withoul.substance.'' J~ · ·. :• '· ' . ... . . . . . . · . -. . . . • 

:.. > . ed ;trail leading to ,logical conclusions as t(} w~Y. ~e Kennedy-llfo~iiefs'~W'ere:.12' ~; •. · ·.·· · : ... H~y{e~ei:, · despite thls.~·areport . to. President· Johnson; the Churci, 

., ··• ... ~.j-.;'~i;~,[~·~~;~,£§Wot\~W¥d~.~~~~J:(!o~~tii!'~ir~~tr§~ist~~~~ ;,1;·•. ·. ·,, ·.W~~'t} ;!.\~C Yi~i l'n;i~~s n~w t~ny;~Z?me;t~ <~;, PJ•f o~ .. ea~,,~·s . ~ 
?-:.. · · : , wh1ch llJ;;tde If!; report ; without knowledge Jlf Castr()'S ·thr~at ·.and · wh1ch , :· · . .: •, .. What must be told to. th~ en can people 1s that J .. Edgar Hoover; who ' ~ 
r ::· .·. therefore eXhausted e~er{other theecy, without coming upwllli~ motive that . ·. ·. :;:. ihad advised his.Presidenftha~ alleged plot had been fully investigated and ~ 

,J 

could'.~e,s~ns.iblr'def~nded,· on w~y Ui'~:President. was.killed.:' ···~: >~- . ·.,: . th.e{~ was p_othing tp)t: h~g. iouslY, ~ertified to the' Wa.rren CommissiorL s: 
;:;:~:p,:LMY.·JnvestigatiQn,:has. definjteiy:;,estabHshed: that Chie.t:.J'ustice ·Earl .. . : · ..... ;: .that •the ,FBI's "~xhaustive~r, igatimt'had established that ··oswaldi'ac~ .· ~ 

., ... ~~~;~~~·~~··- ~i • : 
~--~------------------~------·-·-_.,~-~--~~·-~~~~-~r_.·_-_._-_~_~_·-~;-··~~-·~_-_··~;-~_·~·;·_-_s~~=--·=·~~=~=-:::~:t:··~"-=:~·~=-~~=~:•:~:~~1~f~~~.-~~·~~~··_~_-=-~N:i:~o:'~~)t~··i~~~~ Pr:s~,.d.~e.~t~Frn~d.,~~t·b~f .. IX~~m?~~ '' ~ . . ~· . • , '" n Of lliS . (' nrp hP ron~,.,.,~n,rl r•- :~. ~ 



- _...,:... 

· ...... _- ' .. , ... ' 

' 
-~~-~\~ .. ~~<;~>;~r:- ·.,·:·~:~ .. :--:{ ·~.:-·:_.,:.,::·t:: __ ·~~·~;>;:;}-~.-~:;i.: .. _·.:.~~<·\ ·: · ·· ., .:.~ ,; ... : __ >_-- ,":-.__-·~ .·• -~~- .. ~)·:·;¥_::<·.·._--:·.:.:.··: .. :.· .· 

'-Kep~~. . <ilsp:.~~~d; t.nar:c_a~~~~i~;,,L;_<; /}:: a·s a matter ors:n:pre~~rYati(m.".t0ok President i~~Hsmfoiiti'ie 
~to,-~~;~~~ .. >- •; yiewe.d·it,_vp~~~~to:1~~{~~j~;·.-~ . t~e trt~th_ .wou~veal-tii~-flionum~nta! er.ior i~:·fi"~~-i¥P9rt:ro, 

, ·' ~":-~·- .·..:, .. :·,.~t~-~~ c:·~-... -..~-!·.~~-~·- .. ·. · ·· ...... ,.- ... ~.,, :· -< :· -.comm!SSlon ··: ·\: · ·Y:<:'-~.o.~- ~,f~' · · ......... ·Jr:. · .. ..·.:' • ·--~- · • · 

:g Chi~fJu~ti~:e·~as stunn~·d ~~\h~s~9fo~a~lo_n,weii _k~~-~i~~-- ~,.>:., . .. _ Inform;tion sin~~ ~ncovere~ by me proves tha.t-at th~ fime Ear) Warre-n .r 
· ofth7 Warren C()mrplssi~O!l, Repo~t._--his~~~,7 ;:_:._ .. rece1v~d_lhe mformation 'of the.C~str~ assassinatioi;J_plot_, anotJ1er man sitting' \, 

_ ~t of_ every~~the; m~mp.e~of;tha~CqmmJSSIOI}.,. :: 5.· ~_£}: ,wtth h1~ wh1~e the inte!ij~~nce y¢<J,Jeaked, ·! -•· 

t the Chief Just1ce, Immedlately;summoned James,.;:.; ~-- .. "' .. > .the Wh1te.H 
·}~iet service to;"his offi~e iff 'the:Supreme Court~;·~':,_';,,_:; :.: ··.· cies attempt 
·-:1c- .. ~ · ' ··. . .. \'; . . . . ·. w.hat is mo~t signifi~anU.~ th~_timeiral'r!e between the l~st ~ttemp 

everything he had learned and demanded that ·-.' Castro s life, which was m late sprmg ofl96J, and the assassmat10n of 
. , . .· .. · . had concluded its work,the t~uthmust;be t9ld fc"~ · :_c; ;·:_tJ~President whic~ occurr~d on Nov: 22, 1963: Despite poten · · ··· 1 . 

peopl¢.~;:·; ;:-.,; ~··: ,_ ·.. . .. · ·· ·,, , ' , < ':;, - ,_. )::> <:;L< '~ : :'} n~ither the head of the Secret'Service nor the directo('of th~ .· . . . . . .r"' 
·en.d~~ie!oped "I~ :an almosfunbelievabl~:story ofbureaucratic·~,;: :;-::~:: ·> ~- ofinv~sUgationsaw fit t§info~m t~e Warren Cpm_missiqrj.'of ~ne·pp~iiJnlty!oTF~i: ·. 
, :~; . . . ' S~~ic~. th~-·~~ency charged w;t~,,~rot:cun·~~::··: ~- ". , :''_ ~-: ~he ~~~~~r. official inve~tig~to~~ ~; the Pr.eside~t's.:d~ath seeminii;:~~r~d;:t~·;;t~ 

that '-'jurisdiction" in the matter.rested in_,: _ ; .... _ too 11ppressed .by the patte~n _of Oswald's_1ravels. I_nformati6n, was·in·~e ·: lf 
.. He _th~reupon comm~nicated to J. Edgar''·"'"': -; .. fL :hands of the W ~rren CommiSSIOn that Oswald had VJS_Ited Moscow_ an,d hag )i~ 
JUStice_ had tolp him .and 'concluded. hi~ -<•·>·;;;::~·;< made ;several triPS to, Cuba; i,_' ·. ; ' ·. •• . .· '•; ·::;.;::. ; . ' . ,: . -: •; < :·'.':;' J'> ri 

n ·th~(_~iS'~g~~cy \V~uld}tak~no further ~~~~~_,,,:;;t~;·1;' ·:~. ;;,; c,Other reports liJ1kesi · ~im ·With :_Pro~Ca_stro·.r_evo~_utl6narfgro¥p~~1h' both~.~.·~~ 
.. , -.; .-, ·. '-•- ·: ,; , ~ _' .... ·•; ,, . ,'t·)~:;x ~y;· .. ,~ ~.~·)New Orleans andTexas;•but clears1gnso~ m·;olvement ofthe Cuban dictator :·,;·t" 
ever, \Vit~H?ov~r appare~tly·doing'~~h\~g;~)\~.·Y·fi({j;:}?: a death _plot~y.rere.igM.red. ~· ,.· ·-.. ·· _·<. ;· .. :·; .. • , ;':,~ .. ~-.:_,:·: .·. ·· .. ·. ···< ;.: ·· _;:;::.;<~ 

. . . . .· Johnson: LBJ ,'of notoriously short-,~··;';> •· A most . . flaw .in . lsswn.Reportrs of-;~ .r<· 
~ilg:receive~.repofts of_._ari' a'qorti\!e attempt by' the;:··;/¥~. ":'': :avy ~eleyant . . . . . . . . 
· b,,efote .the·:Dallas 'assassination:: The -President x~ \ ...,, ·;')'r.eslde~~ 1\enned 

. f' . kne~ ·ab.oui sue~ runi.P.:s· .. ~;~' . ; : •·.~ ~! _t"··{:~x;.~·- '~tt~l{he 
.. ··.. . .. ·~ ent of.the. '()_S. read,, .. We hav,e received •.... · ... ' -. , , .• . , , . 

'l. rumors; b~(~ ~ave· investigated' them?arid' i1~\ie fou~tl thael:~:; ':"¥/Franklin . ord all carried out their 
. ".. . ·. . . . • . ' . : -~~:~{>: .": ~; 7 ,nefarious crimes in the most public places, and lri close proximity to their vic, .. 

rt to President,Johnson the Ch~rd : v. '~~,:·: tims. ~_ · ·. · : · ' · .. . .·. - ·:- ·: , · .. · . · .- · · · · · -~ _ .. - . 
llfs now fully documented the:pl~t on Castro ·s < , ·. ::.: ;\I:~::·: .·.: ···• They acte.d in an emot~onal context. ~ith, ~o effortto ~isg~ise,~eir b~o.odt; ' · 
;~ _: _ ;: , ._ :, .> :;: . ,· ·• . :.~.. ·'-:')}f.: \\'ork or provide ~n·_ave~ue of ~s.cape., · '" ?;<>·· :.,: .::~~,,.i;<'; · · : :·. 

: · ·. · . people .is thafJ. Edg~r Hoover.~~h'o: ·.: ~,fr_~~:}·,(i:· :.Th~s pattern is ab~ent·ip~ the_'case of Oswa~~- ~i~<:rirrie was~ol~ly.'p · .f · 

· . · . plot had been,fu.liy investigated and ;·<x· 0: Y';'~.·:ed, ~own to a remar"kap~y,calcu~ated .det~rmmatwn?f ~e pa,rade roli 
certified to the Warren Commission ,>.x ~i-: . ·. Pres19ent. ~ennedy a~d 1_ts relat_lqnshi_P. t~ the. upper·. wmdo~ 

had establishedJhat~·oswald·i'a·c~'.'::":~·:··? . /Book Depository fr~!ll wh1ch he !Ired h1s pfle: He also felt:he)i~ 
.. motives/ assassinated_ -President · JohA.i :-~g /;r'~~:'~:;es~ape route fo~r himself~~ic~-r~ d~n;e? fooiWC>~_.f: r~f~~ps .it 

... • .. ' i. _.,,,,,. . . •·... ·. ,_,:: . ,- -·~;--;:cr;,:()swald was only trapped ·afte_r comrmttmg an 
t¥"nished the·l~te !l'ead.~t\~e FBI by the,chi~f'.: ';::::;Sf?:;~/ policeman. . ·.·._.~ .. : < '~ .• • :i;r·(::} .·:~.;~ <:;j,:,;f-~ ;.>;~., f;;.;·_;·;~h;0~~~;,:.~:· 

the conclusion_is inescapable· that Hoover,.) .. : ... (\ •-,.: . - All oftb1s s~gg~sts ;~at O~wald,"'u~hk~.al1 other> entJahssassms or' 
_ . . . , .. · • . . ,. . .. . . _;· <'. ::. ,·would-be assassms, proceeded from long and careful.plannmg 111~1,11.rt:u 

·· - · · · · forces beyond his own capabilities. 

.- :· ':.· 

•' I ·~ 

-.... 

•· : There is one ot~~r aspect 

a long period that his family and friends ·. 
despaired that he would not _rc:::over. There were even reports tha~ when h~ _ .. 
learned of the death of his brother, he cried, "My God, I have killed my: . 

'·· · brother"" . · · · ·· · · · •.- ..... · ''i :< · 
{',i ·, ;_ .His.'mentalattitude and long sustained' depression ~as inconsi-~t~n't ~u?;k:>'. 
·· ·':imy'normal reaction of,grief ·at_the loss of a loved.orie. :_.,. ,:.:,•-,).:L·; :;·s·;· .... -. 
• , ... ·, WhCJtmight have been eating at the vitals of R;obertKen~edy~aS"'uie . . , · 
-':,' tain knowledge that the CIA plot to kill Castro of which he was apart; led lin-~.:< .. 

f\ ~. erringly to 'the death of his brother, the President of the Unit~d Sta~es. An(f!:·:_ · 
p;:,possiblyto _his own death.- , · · . .. · • . · :, : _! •. • . ··_ ' ·- '~ ,,,,. :: ·• ;~t:'f 
· \·::t _\The motiyes of Fidel Castro,·. the word.s he uttered, documents in :the}')-
,:: '\':,hand~ of the Church Committee which are a par( of a still~hidd ·.: .• ' :.:. . , . . , 
:S·· information in ·my files lead overw!lelmingly to the con.c.lusion that a _ 
i': · . mur.detagainst Fidei Castro· for' the killing of John F. Kennedy• ~~n .be su 

:7?:::·.P~rted.'•· <{ . · :· C: ·:·' .. ·. :. : :-.-.\.:..::··~·_.:: ._ .;. ;. :·, ::; •/ ~r:.• .,;::<. 
: ::!•·.\:'. ,Tso charge and.may God have som(::-:-;ib)Jt not too~much·-: mer . ~{(:·. 

· · .. l, :<·.·_~lser~~le souL · ~ . .,, ::. ·. ,,;.;. ·.~:?;,;·\·: ·· , .·~··.\}_l'f_:·_-..,,:_·~_Z·.-.·~=~···; . 
.. ..;_ ~· ·~'-·;,_.' ~'---'-'--'----'-...;..;.....:.......;..;.:....;,;.;,;.;,;...~~-· 

,· 

',/'"" 
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... '. 
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~· '-~- . .: ~>;. -. ".4 . 



-

FRANK CHURCH, IDAHO. CHAlRM• 
JOHN G. TOWER, TEXAS, VIC£ CHAIRMAN 

PHILIP A. HART, MICH. HOWARD H. BAKER, JR., TENN. 
WALTER P'. MONOALE, MINN. BARRY GOL.DWATER, ARIZ .. 
WALTER 0. HUDDLESTON, KY. CHARLES MC C. MATHIAS, JR., MD .. 
ROBERT MORGAN, N.C. RICHARDS. SCHWElKER, PA. 
GARY HART 1 COLO. 

WILLIAM G. MILLER, STAFF DIRECTOR 
FREDERICK A. O. SCHWARZ, JR .• CHIEF COUNSII!1. 

CURTIS R. SMOTHERS, MINORITY COUNSEL SELECT COMMITTEE TO 

STUDY GOVERNMENTAL OPERATIONS WITH 
RESPECT TO INTELLIGENCE ACTIVITIES 

The Honorable Frank Church 
Chairman, Senate Select Committee 

To Study Government Operations 

(PURSUANT TO S. RES, .21, 14TH CONGRESS) 

WASHINGTON, O.C; Z0510 

March 22, 1976 

With Respect To Intelligence Activities 
Washington, D. C. 20510 

Dear Mr. Chairman: 

We will soon submit our Subcomm~ttee Report to ~he full 
Senate Select Committee on Iritelligence on the performance of 
the intelligence community in connection with the investigation 
of the assassination of President John Kenhedy. · · 

As you know, this work was carried out by a very few staff 
members over a three-and-a~half m6nth period and limited to the 
nar~ow confines of the subject stated above. 

We had neither the intention nor the capability to follow 
every rumor, analyze every theory, irivestigate every charge, or 
study every alleged conspiracy. We were not given such latitude 
by either our fellow committee members or Seriate Resolution 21 
establishing the Select Commiitee. 

Thus, our Subcommittee Report does n6t attempt to provide 
a comprehensive evaluation or critique of the Warre~ Commission 
Report. It does, however, set forth information -- pertaining 
particularly to certain U. S. and Cuban activities -- which was 
not made available to the Warren Commission but which appeanto 
hav~ been rele~ant to the Warren Commission inquiry. 

Our S~bcommittee keport raises new questions in the following 
.broad areas: 

* The details of Lee Harvey Oswald's contacts with 
Soviet a:n.d Cuban embassy officials in Hexico; 

* Oswald's contacts with anti-Castro groups; 

* Oswald's contacts with pro-Castro groups; 

-------------
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* The degree to ~hich knowledge of efforts to 
assassinate Castro by agencies of this government 
were delibeiately concealed from the Warren 
Commission; 

* The degree to which attitudes prevalent in the 
FBI in the sixties affected either the assassina­
tion investigation or the FBI dissemination of 
information to the Warren Commission. 

We believe such questions can only be answered by further 
investigation. Such inves~igation could be carried out by a 
small unit of the present Select Committee, by the Government 
Operations Committee or any other appropriate standing committee 
of the Senate, or by Senate res6lution establishing a new Select 
Committee for this purpose. In any case, the knowledge and 
expertise of our own staff members active in this matter .should 
be preserved and exploited. We believe a three to six month 
period would be req~ired to pursue these questions. 

We request a me~~ing of the full Committee at the earliest 
pos~ible occasion to present our Subcommittee Report, to. discuss 
its release by the Committee, and to seek guidance on further 
action to be taken. 

l 
,. 

cc: The Honorable John Tower '.•. 

I <t-t 
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MEMO RAT11DUM 

To: 

From: 

Date: 

Subj: 

I , 

Paul Hallach 

Jim Johnston 

November 7, 1975 

Telephone Conversation re: Kennedy Assassination 
Plot 

Dr. Harrison (phone: 659-8374), who is working on a 
history project with Sen,p.tor McGovern, called to pass on 
information he obtained on an assassination plot against 
Kennedy. A woman he talked to claims that the CIA and 
OAS (the OAS was the French Secret Army Organization 
opposed to DeGaulle) pl9tted to assassinate Kennedy and 
DeGaulle in 1961 during Kennedy's trip to France. Kennedy's 
death would be made to appear accidental but the OAS would 
claim credit for DeGaulle's. A "hit man" was.selected and 
his name is Romundo (phonetic). 

The woman had planned to interview Romundo in October 
or November 1972 for CBS because Romundo identified Bernard 
Barker and another of the v.iatergate conspirators as two of 
the peoplewho contacted him about the '!Jlot. She claims 
Romundo identified these two from photographs of a group 
of people, none of whom were identified for him. General 
Salan, head of·the OAS, called off the assassination. 

Tne woman originally was told by CBS that Dan Rather 
would go to Paris with her to interview Romundo. Rather 
backed out. She then teamed up with a man named Baer 
(phonetic) who was Newsweek Bureau Chief in Paris in 1972. 
She claims Baer was working for CIA and attemoted to hin­
der the attempts to interview Romundo. She.never got the 
interview because Roniundo left Paris before she got to 
talk to him and made off with the advance he was paid. 

She talked to Peter Kalisher in Paris who gave her 
some help. He told her she was free to file a story but 
because she had no verification, Kalisher did not think it 
would be printed. Therefore, she has not filed a story on 
this information . 
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Dr. Harrison said he received the information in con­
fidence because the woman, Dorea Robineau, did not 
want to talk to any authorities about this. If we are 
interested, Dr. Harrison will interview her again on tape 
and furnish us a transcript. 
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:tvlEMORANDUM 

To: Paul Wallach 

From: Dawson/Dtvyer/Greissing 

Date: December 2, 1975 

Subject: Information on James P. Hosty, Jr. 

I. Background Information on 
J.P .. Hosty, Jr. 

A. Mr. Hosty graduated from 
Notre Dame in June 1948 

B. Mr. Hosty joined the FBI 
on January 21, 1952 

C. S/A Hosty's first assign­
ment tvas to the Louisville 
Division - general in­
vestigations 

D. On December 2, .1953, S/A 
Hosty was transferred to 
the Dallas Division 

II. Opening of the Oswald Case 

A. 0~ 6/26/62 Oswald was inter­
viel-led by S/As Fain and 
Carte~. Oswald was questioned 
about his stay in Russia and 
if. Soviet agents had contacted 
him in the u.s. 

Source 

Testimony of James P. 
Hosty 5/5/64 before Warren 
Commission 

" 

II 

" 

7/10/62 Investigative 
Report of S/A Fqin re: Lee 
Harvey Oswald. 

Comments 

Administrative cover 
sheet reveals FBI agents 
asked Oswald to take a 
polygraph test. 

. 'f 

'. 

~ .. 
;' <'. 



II. Opening of the Oswald Case 

Facts 

B. S/A Hosty stated it was 
the practice of the FBI 
to interview immigrants 
from behind the Iron Cur­
tain on a selective basis 
and that Marina Oswald was 
one of these persons to 
be intervie\ved (.Y:! G\ R.) 

C. While attempting to locate 
Marina Oswald on March 4, 
1963, S/A Hosty determined 
through INS records that 
Narina had moved from Ft. 
Worth to Elsbeth Street in 
the Oak Cliff section of 
Dallas 

D. In a further attempt to 
·locate Marina Oswald, S/A 
Hosty interviewed Mrs. Tobias, 
the landlady of the Elsbeth 
Street address, on March 11, 
1963. S/A Hosty found that-' 

M.rs. Tobias h. ad evicted Leer· 
and Marina Oswald because 
of their alleged fighting 
and his alleged drinking. __ 

- 2 -

% 
Source r.J-'(1 !:'_;.. 

1. The~llowing appeared 
from~S/A Fain, 8/30/62 

On 7/12/62 Hosty went 
.to the INS to inquire 
about Marina Oswald. 

On 8/16/62 the FBI 
interviewed Lee Harvey 
Oswald regarding his 
background. 

2. On 7/25/62 the cases of 
both Marina and Lee Harvey 
Oswald were placed on the 
pending inactive list. 

Report by S/A Hosty 
3/25/63 from SAC Dallas 
to Director. 

Report by S/A Hosty 
3/25/63 from Dallas to 
Director. 

. Comments 

Is Marina's case reopened 
or changed from pending 
inactive to pending status? 

1. At this time the case of 
Lee Harvey Oswald was 
closed. 

2. Was Lee Harvey Oswald 
recruited by S/As Fain 
or ·Hosty as an informer 
on the Cuban exiles~ 
~~~ 

l.vReport stated they left 
the house and were not 
evicted. 

-~:··:.~.;·.(. 
, .. ' 

·.:-:·z'.· 
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II. Opening of the Oswald Case 

E. 

F. 

Facts 

On Harch 13, 1963, S/A 
Hosty verified that the 
Oswalds.were living at 
214 Neely Street, also 
in the Oak Cliff section 
of Dallas. 

On March 31, 1963, S/A 
Hosty request the super­
visor in Dallas to reopen 
the case to him, and he 
would interview Marina in 
45 days. 

G. In May 1963, S/A Hosty 
found that the Oswalds . 
had left the Dallas area. 

H. Approximately the first 
week of June 19_63, S/A 
Hosty received information 
from the Dallas Informant 
T.2 of the\FBI that Lee 
Harvey Oswald had handed 
out FPCC leaflets on April 
21, 1963, in Dallas. 

I. On July 17, 1963, S/A 
'Hosty received a communi­
cation from the Nm'l Orleans 
office advising that Lee 
Harvey Oswald was in New 
Orleans and the New Orleans 
FBI was requesting infor­
mation on Oswald be furni-

. shed. 

3 -

Source 

Report by S/A Hosty 
3/25/63. From SAC Dallas 
to Director. 

Testimony of James P. 
Hosty 5/5/64, before the 
Warren Commission 

Testimony of- James P. 
Hosty, 5/5/64, before the 
Warren Commission 

Investigative Report 
9/10/63 by S/A Hosty. 

8/23/63 Airtel SAC Dallas 
to Director re: Lee Harvey 
Oswald and Harina Oswald. 

c 

Comments 

1. Because of their marital 
problems S/A Hosty be­
lieved it was not the 
time to interview Marina 

2. Hosty wanted to deter­
mine where Lee Harvey 
Oswald was working. 

1. S/A Hosty does not be 
lieve the April 21, 
1963 event took place 
because he would have 
heard about it. 

2. At this time Dallas had 
no information or evi­
dence linking the FPCC 
in any way with Dallas. 

1. What did Lee Oswald do 
in New Orleans to be 
no~iced by the FBI? 

2. At this time Dallas had 
no information or evi~ 
dence linking the FPCC 
in any way with Dallas 

- , . 
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II. 

III. 

L 

Opening of the Oswald Case 

Facts 

J. 7/29/63 New Orleans office 
requested to verify resi­
dence of subjects 

K~ New Orleans office notified 
Dallas on Aug. 13, 1963, of 
chan~e of address for 
Oswalds to 4905 Magazine St. 

L. S/A Hosty testified he had 
no further contact with the 
Oswald case until October 
1963. 

Reopening of the Case in Dallas 

A. On October 3, 1963 S/A 
Hasty received a communi­
cation from New Orleans that 
Oswald had left New Orleans 

B. Marina departed in a car 
'_with Texas plates, while. 
Lee stayed behind, however, 
he disappeared the next day. 

C. ·At this time they were 
aware of Oswald's FPCC 
connections. 

- 4 -

Source 

8/23/63 Airtel SAC Dallas 
to Director re: Lee Harvey 
and Marina Oswald. 

" 

1. Testimony of James P. 
Hosty, Jr. 5/5/64 before 
Warren Commission. 

2. 8/21/63 report Director 
to SAC New Orl~ans with 3 
copies to Dallas. 

New Orleans Airtel to Dallas 
10/22/63 re: 10/2/63 New 
Orleans Airtel to Dallas 
(missing) • 

Comments 

1. Incident in New Orleans 
8/9/63 re: Oswald's 
arrest. 

2. However, he prepared a 
report of September 10, 
1963 regarding Lee 
Harvey Oswald. 

1. Marina departed New 
Orleans 9/25/63 and 
requested the Dallas 
office to locate the 
Oswalds. 

9/25/63 Report by S/a Kaack .1. Case was sent to the 
Dallas office and re­
opened to Rosty. 

2. How did they (New 
Orleans) know to send 
the case to Dallas? 

1. Was FPCC used as a 
front or wedge beb1een 
CP--SWP; Cuban n~tionals 
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III~ Reopening of the Case in Dallas 

D. 

E. 

Facts 

On 25 October 1963, S/A 
Hosty learned that Oswald 
had contacted the Soviet 
Embassy in Mexico City 
in the early part of 
October 1963 

On 29 October 1963, S/A 
Hosty received word from 
New Orleans advising that 
they had a change of address 
for Lee and Marina Oswald 
to 2515 W. 5th St., Irving 
Texas. 

F. Hosty conducted pretext 
interview of Marina Oswald 
to verify the address on 
10/30/63. 

G. On November 1, 1963, S/A 
Hosty contacted Ruth Paine 
in an attempt to locate 
Lee Harvey Oswald. 

- 5 ..:. 

Source 

10/24/63 Airtel from SAC 
New Orleans to Director re: 
Lee Harvey Oswald (copies to 
Dallas) with enclosure of 
10/18/63 cablegram from Legat 
Hexico City to Director, re: 
Lee Harvey Oswald. 

10/25/63 Airtel SAC New Orleans 
to Director/SAC Dallas. 

10/30/63 Airtel SAC Dallas 
to Director. 

11/4/63 Airtel Dallas to 
Director. 
11/9/63 Letter from Oswald 
to Soviet E~bassy, Washington, 
D.C. 
ll/19/63 Airtel SAC Washington 
Field.office to Director. 
3/19/64 Testimony of Ruth H. 
Paine before Warren Commission. 

Comments 

l. Gives Oswald's 
address and seeks 
verification 

l. Ruth Paine told S/A 
Hosty that Lee Harvey 
Oswald lived in Oak Cliff 
and worked at the TSBD. 

2. Ruth Paine stated Lee 
Harvey alleged the FBI 
had him fired from every 
job he had. 

3. Letter from Oswald 
implies that he was 
present during Hosty 
interview of 11/l/63. 

4. Possible mail inter­
cept. 
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III. Reopening of the Case in Dallas 

H. 

I. 

J. 

Facts 

During most of the inter­
view t,o;i th Ruth Paine on 
Nov. 1, 1963, Marina 
Oswald was napping with 
her children. 

On November 4, 1963, S/A 
Hosty requested Dallas 
become the office of origin. 

On 11/5/63 S/A Hosty made 
another attempt to locate 
Lee Harvey Oswald, S/As 
Hosty and Wilson stopped 
at Ruth Paines; however, 
she was unable to obtain 
his address. 

- 6 -

Sources 

Testimony of James P. Hosty, Jr. 
5/5/64 before Warren Commission 

F.D.l28 (change office of 
origin) 

Testimony of James P. Hosty, 
Jr. 5/5/64 before Warren 
Commission. 

Comments 

1.' S/A Hosty asked 
Marina no questions 
on Nov. 1, 1963. 

2. S/A Hosty wanted 
to be assured that Lee 
Harvey Oswald was not 
in a sensitive in-
dustry. 

1. Dallas became offire 
of origin for Marina 
11/15/63, and for Lee 
Harvey Oswald 11/19/63 

1. S/A Hosty had no 
contact with Marina 
on Nov. 5, 1963. 

2. What was the extent 
of Hosty's contacts 
with the Oswald fami­
ly other than those 
reported in official 
FBI reports. 
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IV. S/A Hasty's Involvement With 
Other Agencies On 11/21~22/63 

A. 

B. 

Facts 

On Nov. 21, 1963, S/A 
Hasty took. "Wanted For 
Treason" posters to the 
Secret Service. He also 
assisted another agent 

givinginformation 
about a man from 
Denton, Texas 

As of 9 a.m. on 
11/22/63 there had been no 
contact between the Secret 
Service and the Dallas FBI 
Office 

C. After the meeting on 
11/22/63 S/A Hasty joined 
an Army Intelligence Agent, 
and an agent of the Alcohol 
Tax unit of the Treasury 
Department until 11:30 
that morning 

D. ··While eating lunch S/A 
Hasty heard that both the 
Pre~ident and Vice. 
President had been shot 

~ 

-6csa.., ... 

-SOURCE 

Testimony of James P. 
Hasty 5/5/64 before 
Warren Commission 

Testimony of James P. 
Hasty 5/5/64 before 
Warren Commission 

Testimony of James P. 
Hasty 5/5/64 before 
Warren Commission 

Tesitmony of James P. 
Hasty 5/5/64 before 
Warren Commission 

COMMENTS 

S/A Hasty gave his information 
to S/A Warner 

v1ho were the agents that 
joined Hasty? 
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v. Post Assassination 

Facts 

A. Upon receiving word that 
the President had been 
shot S/A Hosty returned 
to the FBI office but 
was sent to Parkland 
Hostpial only to be 
asked to return 
to the office 

B. At 1330, S/A Hosty 
received word that Tippet 
had been slain in Oak Cliff 
and the suspect was 
surrounded in a movie 
theater 

C. After 1400, S/A Hosty 
received information 
that the suspect was 
identified as Lee 
Harvey Oswald 

D. S/A Hosty immediately 
pulled Oswald's file 
when he found out 
that Dallas became the 
office of origin 

-7-

SOURCE 

Testimony of James P. 
Hosty 5/5/64 before 
Warren Commission 

Testimony of. James P. 
Hosty 5/5/64 before 
Warren Commission 

Testimony of James P. 
Hosty 5/5/64 before 
Warren Commission 

Testimony of James P. 
Hosty 5/5/64 before 
Warren Commission 

COMMENTS 

WheniS/A Hosty arrived in 
the FBI office he was told to 
review his files for leads on the 
possible assassin 

1. Hosty stated he was shocked 
because he had no reason to believe 
that Oswald was capable to assassi­
nate the President of the United_ 
States 

2. Lee Harvey Oswald "was a 
security risk of a sort, but 
the type of person who would 
engage in violence."{p.473) 
1. S/A Hasty took~file on 
Oswald to Shanklin 
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E. SA C Gordon Shanklin later 
sent S/A Hosty to ~he 
Dallas Police Department 
to sit in on the inter­
view of Lee Oswald 

F. At approximately 3 p.m., 
when S/A Hosty was on his 
way to the interview room, 
he was told by Lt. Revill. 
that he had a hot lead 
regarding a man named Lee 
from the TSBD 

G. S/A Hosty told Lt. Revill 
that he believed Oswald 
possessed no potential 
for violence (p. 464} 

.,.a-

SOURCE 

Testimony of James 
P. Hosty 5/5/64 
before the Warren Commission 

~esti~ony of Jawes 
P. Hosty 5/5/64 
before the Warren 
Commission 

Testimony of James 
P. Hosty 5/5/64 
before the Warren 
Commission 

Testimony of Lt. 
Jack Revill, 5/13/64 
before Warren 
Commission 

CE-709,838,711 

Testimony of V. J. Brian 
5/13/64 before Warren -
Commission 

1. Eosty responded by telling 
Revill that Lee Harvey Oswal~, 
an employee of the TSBD, was 
arrested around 2 p.m. 

2. Running from the basement to 
the third floor, Hosty told Revill 
L~e Harvey Oswald was the main 
suspect in this case 

3. Revill was also told by 
Hosty that Oswald was the one who 
defected and returned in 1962 
1. Lt. Revill contradicted Hosty 
in his memo 11/22/63 (CE 838,709). 
Revill states,"Agent Hosty further 
states that the FBI was aware 
of the subject (Oswald) and they 
had information that this subject 
was capable of committing the 
assassination of President Kennedy 
2. According to Lt. Revill,S/A 
Hosty came running to him and said, 
"Jack, a Communist killed President 
Kennedy. . . We had information ' 
that he was capable of this." 
3. Report was made within an hour 
of Hosty's statement. 
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VI. Interrogation of Lee·Harvey·Oswald 

Facts 

A. S/As Bookhout and Hosty 
entered the office of 
Capt. Fritz where Oswald 
was being questioned by 
Capt. Fritz. During the 
questioning, S/As Hosty 
and Bookhout just observed. 

B. During the interrogation 
Oswald denied owning the 
rifle. He told Capt.--­
Fritz the following: 1) 

'he had defected to the 
Soviet Union; 2) admitted 
that he was secretary for 
the FPCC in New Orleans; 3) 
lived at 1026 Beckley 
under the name o: H. Lee; 
4) ha~ been employed at 
the TSBD since 10/15/63 
and has access to the 
entire building; 5) went 
to lunch at noon on 11/22/63 
and had ourchased a coca 
cola to have with his 
lunch and was in there· 
when JFK passed the building; 

J . . < • • • ;}ht<i . . , L J ., .,. . ll 
lL. __ ·.,·~ .. :.....~--~ -~tL1:1JL. L ·. 

.. . -. . ·- . " ~{.1,9.<:~ I ;.JiL~,..._J.~-~·~d.:-::..jj'_~:.: ..... 
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·.SOURCE 

Testimony of James r,-Hosty, 
5/5/64, before Warren 
Commission 

Testimony of S/A Bookhout, 
4/8/64, before Warren 
Commission 

Testimony of James P. Hosty, 
5/5/64, before Warren 
Commission 

Testimony of James H. Bookhout, 
4/8/64, before Warren 
Commission 

COlvrMENTS 

1, This interview commenced 
at 3:15p.m. and when Lee 
Harvey Oswald h~ard S/A Hasty's 
name he reacted violently 
stating, "Oh, so you are 
Hosty. I've heard about you. 
. I am going to fix you FBI . 
. If you want to talk to me 
don't bother my. wife, come and 
see me." (pp. 466,46 7) 

2, According to S/A Bookhout, 
both he and Hosty did question 
Oswald. (p. 310) 

1. After Os\vald denied owning 
the rifle he stated that, -
"Truly, the Superintendent of 
the TSBD, had one in his office 
a few days before the 
assassination." 
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C. 

6) he left because with 
ill the confusion there 
would be no more work 
for that day; 7) he took 
a bus home, changed and 
proceeded to a movie; 8) 
he carried the pistol 
because he felt like it 
and admitted that he had 
resisted arrest; 9) denied 
being in Mexico except to 
visit at Tijuana on the 
.border. 

S/A Hosty did not tell 
Police Chief Curry about 
the New Orleans arre~t 
or the FBI file on Lee 
Harvey Oswald 

D. The interrogation of Lee 
Harvey Oswald ended at 
4:05 p.m. and S/A Hosty 
·said he never saw OsHald 
again 

E. At 6 p.m. on 11/22/63, 
SAIC Sorrels and 5 other 
Secret Service agents 
entered Capt. Fritz's 
office to interview Lee 
Harvey Oswald 

., +· 
- _U J~ 

. . 
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SOURCE 

Testimony of James P. Hosty, 
5/5/64, before Warren 
Conunission 

Testimony of James P. Hosty, 
5/5/64, before Warren 
Coimnission 

Testimony of S/A Bookhout, 
4/8/64, before Warren 
Commission 

Testimony of James P. Hosty, 
5/5/64, before Warren 
Commission 

L ..... 

COMMENTS 

2. "Oswald emphatically 
denied shooting" Officer 
Tippit or President Kennedy 
(Hosty, p. 468) ~ (Bookhout, 
p. 312) . 

3. Hosty asked him if he had 
been in Mexico City (Bookhout, 
p. 311) 

1. Remained in the outer 
office of Capt. Fritz until 
8 p.m. on 11/22/63 

1, S/A Hosty knew the FBI had 
no jurisdiction over the assas& 
ination and believed if anyone 
did it would be the Secret 
Service 

2. S/A Hosty later discovered 
no Federal Agency had juris­
diction 
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F. SIA Hosty called Sorrels 
aside and told him that 
FBI HQs could furnish 
Secret Service HQs files 
on Lee Harvey Om;.;rald and 
there were two items that 
Hosty couldn 1 t give Sorrels 
because they were secret. 
[contacts with the Soviet 
Embassy in Hexico City and 
Washington, D.C.] 

VII. Events After 11123163 

Facts 

A . . SIA Hosty was not at the 
Dallas Police Department 
on Nov. 23 or 24 

B. ·worked around the clock 
on 11 I 2 2 I 6 3 · and 11 I 2 3 16 3 

C. SIAs Hosty and Brown 
interviewed Marina 
Oswald on 11127163 

. D. SIA Hosty talked with 
.Truly in January or 
February 1964. Truly 
was aware of the parade 
passing the TSBD 

-11-

SOURCE 

Testimony of James P. Hosty, 
515164, before Warren 
Commission 

SIA Patterson memo to Chief, 
1123164. 

[A-F) Testimony of James P. 
Hosty, 515164, before Warren 
Commission 

COMMENTS 

1. SIA Hosty also talked 
with S/A Patterson of the 
Secret Service and told him 
Oswald had made contact with 
two subversive agents around 
15 days prior to the assass­
ination. 

2. Contact with the Embassy 
in Mexico City was well befdrP · 
the assassination so who or 
what were the subversive agents 
Oswald contacted 15 days prior 
to the assassination 

1. Talked with Ruth Paine on 
·Saturday morning, 11123163 

1. SIA Gopadze (Secret Ser~ic~ 
interpreted the interview 

1. Did not question Truly 
regarding the rifle in his 
office 
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E. Prior to 11/22/63 S/A 
Hosty knew of no incidents 
where the FBI was called 
in to assist the Secret 
Service and definitely 
not on 11/22/63 

F. No recollection of dis­
cussing Lee Harvey Oswald 
with his supervisor S/A 
Kenneth Howe prior to the 
assassination 

-12-

SOURCE 

' 

l }i'~i:~} I, . . . 
..:!.J{.:.ft._.l_.- - .. : .. -~ .......... -~~ .. :. .. 

COMHENTS 

.. 
(·' .. I 

. --~-? ' 

~ 
I .• •· 

i 

I 
i 
;· 

::. 
i 

t 

.. 
:., 

.,. 
; I 

·." 
·-.' ~-~ ~ 

. '.t 
;j 

:--i 

•;! 

.. 

.. :i ., 

(~ 
(") 

-'I 

'i(~i 
i ::~'(t 
.r:J.~ 

. . :~;I,;~ t: .. ,:,;.~-~ 
~--.''i'ij 



f'' -~ L.. . ___ ·---· ... --" I~ ;i, ' . -~·~· }-;;;), T.,, 1 J. 1?- 1 . L -......... ' I ' 
.t~.~-·· ·····-·· .. ':£. ... h..... . ··-···-·····- __ j ~ti ..W•~ - t "· ·: • : ' , .• 1 ~~ • • . • . j;~·--~-r;·~-" 1.16& ·r; ,: i_. ~;:::·~j: ·l J :~;~~ ·L 

··- ..;.· .. ···-· ···- .... .J~J!:;.il_ ............. . 

-13-

ADDENDUM TO HOSTY /FBI CHRONOLOGY OF FBI CONTACTS \.JITH OSWALDS 

A. On November 27, 1963, 
Secret Service agent Gopadze 
conducted a briefing with 
FBI agents Brown and Hosty 
on "proposed interview of 
Marina Oswald." (Gopadze 
functioned as interpreter 
at the interview.) Hosty 
admits that he interviewed 
Marina on or about October 
27, 1963, at the Paine horne 
in Irving, Texas, and that 
Mrs. Paine served as inter­
preter. 

B. On November 27, 1963, the 
reporting Special Agent 
heard Gopadze remark to Hosty 
that Marina had recognized 
Hosty as the FBI agent who 

'interviewed her on or about 
October 27, 1963. 

C. On November 26, 1963, Marina 
Oswald was interviewed by 
FBI agents Hosty and Brown 
in the presence of reporting 
agent (Gopadze?) and Phillips 
at the Six Flags Inn. Marina 
said that she and Lee flet that 
the FBI was responsible for 
Lee losing his jobs. 

SOURCE COMMENTS 

11/30/63, USSS Investigative 
Report, S/A Phillips and Gopadze 

11/30/63, USSS Investigative 
Report, S/A Max Phillips 

11/29/63, USSS Investigative. 
Report, S/A Gopadze 

Did Hosty interview Marina 
on Nov. 26? or Nov. 27? 
or both? 
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MEMORANDUM 

To: Files 

From: Paul Wallach 

Date: December 3, 1975 

Re: Telephone conversation with Wendall Roache 

Following up on yesterday's initial phone contact, 
I spoke with Roache this afternoon for about 20 minutes. 
He again was cooperative and agreed to come to D.C. as long 
as it was cleared with his superiors. 

Roache explained that in 1963 he was in charge of 
IN&S' New Orleans Border Patrol Station; i.e., Station senior, 
which was not in the Customs House. The Station reported 
directly to the New Orleans District Office, which at that 
time was run by Edward L. Cupp. Bob Brewer was then in charge 
of the B.R. section in the Regional IN&S Office in Richmond, 
Va. · 

According to Roache, IN&S' role is to determine who 
is an alien, and prevent unauthorized_border crossings. 
However, frequent additional requirements were levied upon 
IN&S {such as supplementing federal marshalls). In the 
instant area, IN&S New Orleans was charged with the responsi­
bility of surveilling various Cuban "groups" in New Orleans. 
Although Roache cannot specifically recall who initiated the 
reqmirement, he assumes it came through Justice and stated 
that Cupp should be clearer on the details. · 

Included in this surveillance was the group of "nuts" 
headed by David Ferrie. Roache knew the details on Ferrie 
i.e., dismissal from Eastern Airlines, homosexual with per-
verse tendencies ("nuttier than a fruitcake"), etc. He stated 
that Ferries' office - on a side street between St. Charles 
and Camp -- {we'll have a $treet map for him) was under 
surveillance [although he never surveilled it, another inspector 
drove him past it and identified it]; that Lee Harvey Oswald -­
who was identified by IN&S as an American when he first appeared . 
on the New Orleans street scene (he does not recall the cir­
cumstances surrounding the identification) -- was seen going 
into the offices of Ferries'group, and "Oswald was known to 
be one of the me.n in· the group. 11 

· 

Roache was aware that Ferries' group was anti-Castro, 
that Ferrie had a plane at the airport [a C-5 or SW] and that 
it was believed that Ferrie was going to take his brigade 
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which was 11 being trained by a 6-foot ex-Marine" -- at 
Lake Poncetrain. He further stated that Ferrie like young 
men and.was known to "give these guys all sorts of pills 
at the training camp and take movies of them." 

Roache stressed that the NOPD (specifically the . 
intelligence division) and the East Metie's (phonetic) 
Sheriff's Office had reports on Ferries' group. He added 
that "Garrison had something; I read his reports .in the 
newspaper and they were correct, "he received good intelli­
gence information, whether he was using it for politics 
or not.~· Roach also noted that (1) Garrison was all eyes 
and ears in the French Quarter and (2) that he had heard 
Ferrie was running when he was killed. 

Roache did not know: 

(1) Whether Oswald ever visited the training.camp; 

(2) about any organized crime tie-ins; 

(3) about Oswald being arrested for getting into 
a fight; 

(4) about Oswald's alleged anti-Cuban politics; 

(5) whether Oswald had any contacts with other 
law enforcement and/or intelligence agencies; 

(6) of a restaurant called "Pedro's"; 

(7) specific dates for any facts described herein. 

Roache himself had seen Oswald on only one occasion: 
when Oswald was passing out handbills at a point not too far 
from Jackson Square .(also not too far from the Trade Mart) . 

A most interesting occurence was touched on by 
Roache. He related that Ron Smith happened to receive a call 
from the N.O.P.D., which at that time had Oswald in custody. 
Apparently Oswald would only speak Russian and the N.O.P.D. 
deducted that he was Russian. Smith went to the N.O.P.D. and 
Roache believes that he identified Oswald as an American citizen. 
After that, Oswald spoke in English. Roache does not know if 
Smith filed a report. He did state that he talked to Smith 
about it two weeks ago, adding that he had no objection to 
my telling Smith that he had referred me to him. 

We generally discussed IN&S record keeping. Apparen~ 
tly almost all of Roache's reports to Cupp were oral. He 
does not believe that any reports were written on the afore-
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mentioned points, with the exception of the levying of 
requirements on IN&S. 

Roache had limited, if any, contact with De OWeys, 
or any other FBI (or CIA) agent "I knew him." He also 
told me that IN&S did not have informants in these groups. 
(No idea of anyone that had.) 

I asked Roache who else beside Cupp, Smith and he was 
likely to have known about Oswald. (I assume we can get 
IN&S records.) He suggested Russell Bruce. 

IN&S local investigations office (no BP office) 
would have checked out Cubans, etc. in Dallas. (Let's get 
their agents' list~ too.) 
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MEMORANDUM 
'! 
I 

January 12, 1976 

To: Pat Shea 

From: Paul Wallach 

Re: Carver Gayton 

As we discussed, I would appreciate your interview-

ing ex-FBI agent Gayton in Seattle on Friday, January 16, 1976. 

There will be two general areas of inquiry. The 

first is Warren Commission related, and more specifically in-

v6lves James Gouchenaur's statements (which have a ring of 

plausibility) that SA James P. Hosty told Gayton that Oswald 

was a psi who's "status had changed". Gouchenaur also· related 

that Hosty had been trying to develop Oswald as a psi, that 

Oswald had a mail drop arid was being pressured to inform (on 

what is a good question) and that Hosty even went to Oswald's 

apartment to leave a note (against Bureau regulations) when 

he hadn't heard from Oswald. According to Gouchenaur, these 

statements were made to Gayton after "Hosty blew an organized 

crime stak~-out in Kansas City and Gayton helped him cover up." 

Gouchenaur would al'so have us believe that ·Gayton 

left the Bureau primarily because of his dissatisfaction with 

their handling of the "King case" and investigation of his assas-

sination. In this regard Gayto~ is alleged to have stated that 
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I. 

although t~e Bureau had been tailing King for years) the tail 

was pulled off the morning of the assassination; that the King 
i 
I 

assassination was an embarrassment to the Bureau. 

As I mentioned, it is imperative that we proceed 

cautiously as there is some question as to Gouchenaur's credi-

bility. Mike and I will talk to you about this and other mat-

ters before your departure. 

cc: Mike Epstein 
Tom Dawson 
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MEMORANDUM 

To: Files 

From: Paul Wallach 

Date: December 3, 1975 

Re: Telephone Conversation with Wendall c. Roache 

Yesterday's interview with Orest Pena produced two 
names for us to follow up on (1) Wendall Roache (I&NS) , and 
(2) David Smith (U.S. Customs). I immediately contacted Steve 
Blackhurst and Bob McBrien, Justice and Treasury Departments 
respectively, to facilitate the location of _these persons. 

This morning John Matson (I&NS) called and informed me 
that Roache was presently with the Border Patrol in Celexio, 
California [714-357-1143] • I informed Matson that I would 
be in touch with Roache; Matson suggested that I just touch 
base with Roache's supervisor, Eldon Wooley. 

Wooley informed me that Roache was on the 4 to 12 
shift and would call me as soon as he came into the office. 

Roache called at approximately 3:55 (E.S.T.). I 
provided him with some background on the Committee; he knew 
who we were and S[ltated "you fellows are doing the partial 
reopening of the Warren Commission." I also told him that 
although we had contacted I&NS headquarters to secure his 
name, we .do not discuss what a witness tells us with anyone 
outside the Committee. 

It is my impression that Roache was not surprised to 
hear from us. [Possibly notified by I&NS in D.C., but that 
doesn't follow from my conversation with Matson.] I also 
believe that Roache was relieved to hear from us. ["I ':ve 
been waiting twelve years to talk to someone about this."] 
He expressed a desire to cooperate fully: willing to come to 
D~C. at our convenience. 

Roache immediately stated: "You want to talk to Ron L. 
Smith too, don•t you?" I hedged and asked him why did he 
think that. He responded the~.t "Ron had gone down to the 
police station after receiving a call from the police [N.O.P.D.], 
something about Oswald arrested and they thought him ·to be a 
Russian." Roache informed me that Smith is' presently with 
I&NS' El Centro Office. 
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Roache began talking about Oswald. He "saw him around 
frequently," and recalled "that he had an office in • • • " 
I cut him off, politely suggesting that we go over .all of 
this in an. interview session. 

I asked Roache to let me know a convenient date for 
his trip. He talked to someone [it was probably his supervisor 
whose voice I heard in the background] and then asked couldn't 
we come there. I said that although it wasn't a usual practice, 
it might be practical in view of our desire to also speak to 
Mr. Smith. I then suggested to Roache that he let us get in 
touch with Smith. I left it with Smith that we would be 
getting back to him w'ithin two days. 

In view of the Smith and Roache interviews -- along with 
the possibility that James Smith (U.S. Customs) is in San 
Diego -- it would expedite matters to have someone go out to 
California. I mentioned this to Ed; we agreed to firm things 
up tomorrow • 
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DRAFT 

To: Files 

From: Paul Wallach 

Date: December 9, 1975 

Re: Ronald L. Smith 

Ron Smith (INS) finally returned my call this 
afternoon (714-352-6307; 352-0521). Ron did not want to 
come in to testify, primarily because "he would have 
nothing to add." I stressed that our fact finding mission 
required that we evaluate and put the pieces of testimony 
together. Ron agreed to come in. 

Ron was a Boarder Patrol Inspector with the New 
Orleans Station in 1962 and 1963, transferring to Blain 
(phonetic), Washington, in April of 1963. One seemingly 
uneventful day, he received a riot so unusual radio call 
requesting verification of an alien, i.e., the First 
Precinct of the N.O.P.D. had an individual in custody who 
claimed to be Cuban. Responding to the call, Ron proceeded 
to the First Precinct where he interrogated a prisoner 
(in fact, not sure if booked or aware of charges) named 
Lee Harvey Oswald, who was claiming to be Cuban. (Ron does 

· not recall if he was speaking Spanish -- and has no recol­
lection on his own of Oswald speaking Russian.) Ron could 
not give me a date, the names of any persons at the jail, 
nor the specifics (or even generalities) as to what Oswald 
said. After five minutes of "interrogation," Oswald admitted 
that he was an American citizen and Smith took off. 

He does not recall discussing this event with anyone, 
including co-workers at INS; however, when Oswald's picture 
hit the press, Ron. immediately told his wife "this is the 
guy I interviewed in New Orleans." 

. Ron admitted frequent contact with Orest Pena. Pena's 
brother told him that Orest was working.for (or was going to 
work for) the FBI. He also recalls Custom's David Smith. 

PGW/dsm 
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MEMORANDUM 

To: 

From: 

Re: 

December 11, 1975 
Files 

Paul Wallach 
l 
I 

Conversation with Mark Holl~nbaugh (Shanklin's attorney) 
i 

I called Hollenbaugh again today to inquire as to when 

Shanklin would be appearing for his executive testimony 

before the Committee. For the record, I orginally contacted 

Hollanbaugh early this week after Paul Daly had informed 

me that he was representing Shanklin. Hollanbugh came on 

quite strong and informed me that he wanted to review our 

documents prior to Shanklin's testimony before Edwards' 

House Subcommittee; after which 'testimony we would then talk 

to Shanklin and reach a determination as to whether or not 

Shanklin would appear here. I told him that this was not 

acceptable, that as I had mentioned to him in original 

conversation, whatever documents we:·were going to use 

in Shanklin's deposition would be available to him prior 

to the deposition for· his review but that I in turn wanted 

a commitment as to whether or not Shanklin would appear. 

Hollenbaugh cited some statutory authority for his position, 

continued screaming. 

I then discussed the issuance of a subpoena with Messrs. 

Schwarz and Smothers who concurred in my decision and authorized 

the securing of such subpoena from the Chairman. However, 

in the interim -- after I had contacted the FBI's Paul 

Daly to ·secure Shanklins' address for the purpose of serving 

the subpoena -- Hollenbaugh called me back and said that 

Shanklin would be as cooperative with the Committee and that 

he would be in at the earliest possible date. 
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I explained to Hollenbaugh · as had Jim Johnston -- that the 
I 
I 

earliest possible date had to be :soon, and Hollenbaugh agreed 

that every effort would be made ~o have Shanklin come in next 
i 

week. 

As we left it, Hollenbaugh is going to call me tomorrow 

to let me know Shan~lin would be appearing. 
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MEMORANDUM 

To: Thomas Dawson 

From: Paul Wallach 

Re: ,Testimony of FBI agents 

December 11, 1975 

This afternoon I again called Paul Daly to reaffirm my 

request that Special Agent Gary Wilson be produced for executive 

session testimony on Monday December 1~, 1975. Paul informed 

me that Wilson had retired and that it would take him 

"sometime" to get me his address. I would like you to call 

Paul back on this Friday morning. 

I also informed Paul that we wanted to take testimony 

from Special Agent Robert W. Bariett, Joe A. Pearce, and 

John Quigley (Quigley is presently retired and living in 

Minnesota) .. In this regard Paul promised to inform me as 

to. whether Bariett and Pearce were still with the Bureau and 

if not, to give me their names and address. (We have 

Quigley's address) . During this conversation I also outlined 

the subject matters that would be covered at the deposition 

at each of the affirmationed agents (as I had done with 

.A. Hosty, Hietman, and Shanklain) to allow Paul to secure the 

necessary releases from their employment agreement. I would 

also like you to follow up on these with Paul this morning so 

that we can get the agents in here next week. 
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MEMORANDUM 

December 11, 1975 

To: Dawson and Greissing 

From: Paul Wallach 

Re: Interviews of Secret Service Agents 

This afternoon I spoke with Robert McBrien and~ter 

thanking him for the documents that were sent over this 

afternoon I informed him that we wanted to speak with Elmer 

Moore on December 22, 1975 (at 10 am - there may be some 

travel difficulties due to the holidays) and Forest 
' 

Sorrells on either the 18th or 19th of December. 

Bob promised to get back to me as soon as he made 

the necessary arrangements. 

If we haven't heard from Bob by Monday afternoon, I 

would appreciate your giving him a call. 
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MEMORANDUM 

To: Files 

From: Paul Wallach 

Re: 

December 11, 1975 

This morning I spoke with ~he CIA's Walter Elder about 

the_Claire Booth Luce allegations. I informed Walt that 

Bill Pauley had deriied any connection with CIA amphibious 

"attacks" targeted at Cuba. Walt confirmed that Pauley 

had absolutely nothing to do with this with the isolated 

exception of Eastland's request, adding that "Claire is 

going on 72 now. 11 
, 

Walt had called me about a week ago and to my surprise 

menticined that we should "pay some attention" to the 

allegations in the newspaper articles that had picked up 

Claire's story. He at that time offered to be of any 

assistance in this matter that we could. I took him up 

on it today and he offered tti develop whatever internal 

leads he could for us. However, he was emphatic that he 

did not. "want any letter" from me. 

CC: Jim Johnston 
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MEMORANDUM 

December 12, 1975 
To: Files 

From: Paul Wallach 

Re:- Conversation with IRS' Thomas Glynn 

This afternoon I called Tom to follow up on my written 

request for IRS material prepared in conjunction with the tax 

investigatiori of Jack Ruby (Rubenstein) in Detroit. Paul 

Michel had originally brought this investigation to my 

attention. 

Tom informed me that the materials were on his desk 
\ 

and would be immediately, reviewed by the "disclosure staff" 

to insure that no tax returns were provided to us. (This is 

in accordance with the established IRS-SSC procedures.) 

Torn promised to get back'to me as soon as this review is 

completed (which would not take too long) and at that time the 

materials would be available for our review at the IRS. 

CC: Tom Dawson 

Dan Dwyer 
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MEMORANDUM 

To: .Dan Dwyer 

From: Paul Wallach 

Re: Interviews with INS agents 

December 11, 1975 

This afternoon I spoke with INS John Matson who 

informed me that Ted Baplas -- an investigator who had been 

in New Orleans in the early 1960's and who is still with 

INS -- was up on temporary assignment in Washington and 

that we could, if we desired, interview him before he left 

on Saturday. As I mentioned yesterday, I set up an 

interview that I would like you; .to handle at 10 am on 

Friday morning. Anything of substance comes out I would 

appreciate it if you would get it on record even if that 

requires having him come back some other time during the 

day if that is necessary to secure a reporter. (We don't 

~ecessarily need a Senator as we can have him swear to the 

truth of his testimony at the time he reviews it.) 

With respect to my request to Matsonfor the location 

of certain other INS employees that had been mentioned to us, 

he provided the following information: J. H •. Gunther (r~tired 

from Los Angeles office 4 years ago); Alb~rt Thurmond (OIC 

Dallas, retired 3 years ago); w. C. Seabourn (retired from 

Lavamore, California office in 1967); Paul Hiborick (now stationed 

in Harlington, Texas- FTS- 8- 734- 4511 area code 512); 

Art Bero (lead investigator in New Orleans - at Heckler's 

office - scheduled for executive session testimony on Monday 

morning at 10 am); Clarance Johnson (district director New Orleans. 

- retired in Portland, Oregon a year ago}. 
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MEMORANDUM 

To: Ed Greissing 

From: Paul Wallach 

Re: Forest Sorrells and Elmer Moore 

December 11, 1975 

As I mentioned, I would like you to begin gathering 

together the relevant materials for these two Secret 

Service Agents and additionally prepare a very sketchy outline 

that can be given to Senators and used at the interview. 

(But nothing as detailed as the Hosty outline.) 

CC: Dwyer and Dawson 
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MEMO TO FILES 

FROM: Dan Dwyer 

DATE: December, 9, 1975 

RE: Notes on Testimony of Windel G. Roache, 12/9/75. 

Mr. Roache suggested the names of some individuais who 

would have detailed knowledge of Cuban exile activities in New 

Orleansand wha""we might want to contact. They ~the following. 

1. 

2. 

3 .• 

Eddie O"Donnell - former member of the NOPD, 
section; presently head of 
the Roosevelt ijotel in New 

~---..<~ . 

polygraph 
security at 
Orleans. 

Mr. (fnu) Johnson - Director, INS Field Office, New Orleans 
in 1963. 

Members of Investigative Section, INS Field Office, New Orleans. 

a.) Art Barrels 

b.) (fnu) Gunther - now in Arizona; head of Investigativ 
Section, INS, New Orlreans. 

c.) Jim Heissman (sic) - investigater. 

d.) 

e.). 

Ted Paplas (sic) -

(fnu) Vickery (sic) -

II 

II 

Roache said that any communications about investigations from 

CIA or FBI would be channeled through the Director, Mr. Johns~n, or 

the heads of the Investigative Section. Roache strongly hinted that we 

follow up activities of the l]'JS investigative section with regard 

to matters we discussed with him. 
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MEMORANDUM 

November 18, 1975 

.TO Paul Wallach 

FROM Dan Dwyer and Ed Greissing 

SUBJECT: Priority Secret Service Request 

The following documents involve allegations of Alonzo 
Hudkins and reports of SA Patterson that are needed on a priority 
basis. All documents are identified by document and folder num­
ber. and Secret Service index numbers when noted. 

Document No. 15, folder 1 

1. November 25, 1963 - Report of SA TtJilliam H. Patterson 
(relative to questioning of Marina Oswald at Dallas Police 
Department)· 

Document No. 15, folder 3 

1. December 14 •: 1963 - Report of SAIC Lane Bertram (Allega­
tion of Alonzo Hudkins. 

2. Memo to files from Thomas Kelley USSS index No. 705. 
(Include follow-up investigation of Rudkin's allegations). 

3. December 11, 1963 - Report of SA Lane Bertram USSS index 
No. 640. (Allegation of Hudkins regarding Ruby's connec­
tion). 

Document No. 15, folder 4 

1. January 23, 1964 - Memo to Chief, Washington; (attn: 
Inspector Thacher), from SA Patterson. USSS index No. 974. 
(Patterson identifies FBI agent who discussed Oswald's 
contact with subversive agents.) 

2. January 3, 1964.- two reports. SA Lane Bertram. USSS 
index Nos. 782 and 767. (Allegations of Alonzo Hudkins). 

em 
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MEMORA.~DUM 

TO: Paul Wallach 

FROM: Dwyer/Greissing 

DATE: November 18, 1975 

SUBJECT: Secret Service Request 

Attached are all documents, individually listed, ,that should 

be requested of the Secret Service. Item I lists areas of request 

that should provide leads into FBI documentation. Item II lists 

materials as they have been filed in Secret Service files. 

Included is a brief description of the relevance of each document 

(which should not be included in the documept request.) The 

document request might be submitted by listing the documents 

as they are listed in the attached memo, exduding our description, 

e.g., Document #15, folder #3 

1: 12/14/64 Report of SA Rice, USSS Index 4/:000. 
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MEMORANDUM 

TO: Paul Wallach 

FROM: Dwyer/Greissing 

DATE: November 18, 1975 

SUBJECT: DOCUMENT REQUEST TO SECRET SERVICE REGARDING INVESTIGATION 
OF THE PRESIDENT'S ASSASSINATION 

I.· The following request may provide "leads •i to the FBI's 
investigation of the President's assassination. 

A. Any and all reports reflecting SA Howlett's protective 
research relative to information received from the FBI Dallas 
office and subsequent Secret Service procedures investigating 
right-wing elements involved in a demonstration against Adlai 
Stevenson. ·Howlett's protective research in this regard centered 
on activities on October 30, November 15, and November 20, 1963 
as described on Page 8 of the report of Chief James J. Reilly, 
December 18, 1963. 

B. Any and all reports reflecting questioning of Donald 
Wayne House on ll/22/63(or any subsequent dates) by SA's Roger 
C. Warner and James Howard, as referred to in a statement of SA 
Roger C. Warner, November 22, 1963 (filed in the Secret Service 
"Report"). 

C. Any information pertaining to the arrest and questioning 
of Bobby Savelle Janier and Gene Andre Guinn by Dallas Police 
on 11/22/63, as noted in Folder #6, #1613. 

II. The following documents reflect investigative concern of the 
Secret Service or information which supplements investigations 
later assumed by the FBI. 

A. "Report of the United States Secret Service on the 
Assassination of President John F. Kennedy." (2 volumes) 

B. Document #15, Folder 1 

1. 11/27/63 Report of SA C.E. Taylor relative to the 
return of the Presidential limousine to the White House garage 
and subsequent inspection of the car by Bureau agents.· (USSS 
Index 1fo310) 
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2. 11/29/63 Report of SAIC Rice, New Orleans, includes 
comprehensive review of all leads uursued in New Orleans by the 
Secret Service shortly after the a~sassination. 

C. Document #15, Folder 2 

l. 12/4/63 Report os SA Rice relative to a Jack Martin 
described as one of the first suspects in the investigation. 

2. 12/3/63 Report of SA Max D. Phillips and attachment 
(Russian note from Oswald to Marina). 

3. 12/3/63 Reuort of SA Vial, New Orleans relative to 
alleged connection between Oswald and subversive elements in 
New Orleans (USSS Index # 407) 

D. Document #15, Folder 3 

1. 12/30/63 Report of SA Garry W. Stigaill. (Includes 
·allegation of Chicago underworld informant that Ruby, Oswald and 
Tipuett were acquainted) (USSS Index #737) 

2. 12/19/63 Memo to files from James J. Rowley. 
(USSS Index #656) . 

3. 12/8/63 Report of William H. McClarin. (Information 
regarding Oswald's entrance into Mexico) (USSS Index #659) 

4. 4/1/64 Report of John J. Howlett. (Includes lengthy 
interviews of proprietors of 3809 Meadowbrook address in Fort Worth,. 
Texas at request of Griffin of Warren Commission staff) (USSS Index 
-411375) 

5. 12/16/63. Report of John J. Kiljan. (Allegation that 
Lee Harvey Oswald stayed at Holiday Inn in Atlanta in summer of 1963 
where he left revolver.) (USSS Index #617) 

6. 12/14/63 Report of Gary R. Seale. (Allegation that 
Oswald visited gun shop requesting scope be mounted on rifle.) 
(USSS Index 1!617) 

G-EfC);0Ef5 
7. 12/13/63 Report of SA Anthony E. G~zctz. (Allegation 

of Jack Martin pertaining to David Ferrie and Lee Oswald.) (USSS 
Index 1!620) 

8. 12/12/63 Report of \.Jilliam N~ Carter. ·(Background 
information on Russian associates of the Oswalds in Dallas.) 
(USSS Index #613) 

mt 50955 Docid.: 32423.'108 Page .')4 



-3-

9. 12/12/63 Report of Elmer \.J'. Moore. (Includes 
interviews of medical staff of Parkland Hospital.) (USSS 
Index.1fo633) 

10. Statement of Earline Roberts. (12/15/63) (USSS 
Index /f641) 

11. 12/11/63 Report of C.E. Taylor. (Statement of 
Donovan, acquaintance of Oswald in Marines.) (USSS Index #599) 

-z.. 
12. 12/12/63 Report of SA A.B. Went•. (Interview 

of Dr. Alexis Davison, American physician stationed at American 
Embassy in Moscow.) (USSS Index #569) 

13. 12/12/63 Report of SA Leon Gopadze. (Marina states 
she had no prior knowledge of Oswald's Mexico City trip.) 
(USSS Index #632) 

E. Document #15, Folder #4 

1. 2/3/64 Report of Roger C. Warner. (Interview of James 
Powell, Army Intelligence, located in TSBD at time of.the assass­
ination.) (USSS Index #10089) 

2. Dallas Police Report on assassination attempt against 
General Walker. (USSS Index #l032) 

3. 1/17/64 Report of Anthony E. Gerretts and John W. 
Rice. (Interview of Mrs. Gainer, Oswald'slandlord in New Orleans,; 
Garner revelas FBI agent Kaack interviewed her 4-5 times 
regarding Oswald, including the day after the Oswald family had 
left New Orleans [September 27, l9b3] (N.B. these events, to 
SSCI knowledge,have not been recorded in FBI interviews so far 
reviewed.) (USSS Index #488) 

F. Document #14 

1. Transcription of tape of Dallas Police radio calls 
from approximately 12:30 to /f:OO pm, ll/22/63. 

G. Document /!3 

1. 6/13/70 Secret Service Report relative to alleged 
telegram to Jack Nellville from Oswald, 9/30/63. 

2. 1/5/70 Secret Service Report relative to allegation 
of Bobby Joe Sorrell and Oswald's activities in Louisville, 
Kentucky in summer 1963. 

3. 12/13/63 Report of SA's Gerrett arid Rice relative to 
David Ferrie. 

H. Marina Os"tvald File 
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I. Correspondence File 

1. letter fran Hoover to Rowley 3/26/64 re 1 Windshield of the 
Presidential l:i..mol.lsine. 

2. Rawley to Rankin, M:mo. 1/6/64, re: protection of the 
Presidential limousine. · 

3. Rawley to SAIC, 2/13/64, designating Inspector Kelley as 
liaison with the Warren Camrl.ssion. 

4. Rawley to Oehmarm, Herro. , 1/28/64 re: J, C. Brewer and his 
role in the arrest of lee Harvey Oswald. 

5 . Additions to Roy Kellennan 's testimony of 3/9/64 to the 
Warren Carmission dated 3/16/64. · 

6. Rankin to Rowley, 3/18/64, re: letter to Hoover requesting 
the Bureau examine the windshield of the Presidential limousine. 

7. Rankin to Rowley, 3/24/64, re: Parade route, iNho released 
it to the press and with iNhat authority'? Response of 3/26/64, 

8. Rowley to Rankin, 3/25/64, re: Statanent of Dr, M, Perry, 
made en televisicn interview 11/22/63. Why could this interview not be 
located'? 

9. Rankin to Rowley, 4/3/64, re 1 transportaticn to Mexico. 

10. Sorrels to Rowley, 4/16/64, re: items of evidence. 

11. Rankin to Rowley, 4/3/64, re: the Secret Service's failure 
to place men on the rear corner of the Presidential limousine. 

12. Rankin to Rowley, 4/22164, re Sylvia Odio with t'liJO inclosures. 

13. Rowley to Rankin, 4128164, re: information on Oswald. 

14. Rankin to Rowley, 5119/64, re: Guide book for Marines. 

15. Rankin to ROwley, 611164, re: tapes. 

16. Kelley memo to the Files, 6110164, re: r·equest to secure tapes. 

17. Rowley to Rankin, 7110/64, re: Trade Mail decision, 

18. R<imk:in to Kelley, 7/28 I 64, re : S I A Warner's interview of tvrJ.ss 
Carlin (little Lynn) 

19. Sorrels to Chief, 8/27/64, re 1 Newspaper clippings of S I A Stewart, 
. 1115/64. 

20. Rowley to Rankin mano, 116164, SSIN 4}733 
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21. Na:oo fran Rankin to ReMley, 12/30/63, re: Presidential 
l:i:roousine. 

J. Folder 1f7 

1. Report of S/A Ibuglas V. Chalvant, 4/5/67, re: William 
Somerset, FBI Informant. 

2. Report of SAIC Herman, New Orleans, to .Assistant Director 
Kelley, 2/20/67, re: S/AAnthony E. Gerrets rna:oo of 12/13/63 re Ferrie. 

3. Maw, 12/19/66 to .Assistant Director Kelley fran SAIC Herman 
re: Dean A. Andrews Jr. t s knowledge of who killed JFK. 

4. ReiX>rt by SAIC Rice, New Orleans, 12/6/63, re: Dean A. Andrews, Jr. 

K. DoC'l.llilE!nts Indentified by USSS Index 1f 

1. 12/3/64 Sumnary Report of sA•s Tucker and Noon.:m (Includes 
information relative to deli very of machine guns to Cubans) . 

2. Undated memorandum, ReMley to Rankin re: ·agreement between 
Secret Service and Warren Commission. (SSIN #773) 

3. ReiX>rt of 8/ll/64 fran S/AS Rice and Gerrets responding to 
request of Wesley J. llebler. (SSIN 1fol760) · 

4. ReiX>rt by S/A Howlett re: the mileage of routes believed taken 
by Lee Harvey Oswald on 11/22/63. (SSIN #1722) 

5. Report of S/A Warner re: participants in line-up, 11/23/63, 
with Lee Harvey Oswald; (SSIN #1730) 
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MEMORANDUM 

TO: 

FROM: 

DATE: 

RE: 

Paul Wallach 

Dan Dwyer 

November 19, 1975 

Scheduled Interview of Alonso Hudkins on November 20, 1975 

I. Background Information 

A. Alonso Hudkins: Personal Background 

A Secret Service report indicated that Hudkins started 
his employment with the Houston Post (the newspaper for which 
he reported the President's assassination) about one month 
before the assassination. It is unknown how long he has been 
affiliated with the Baltimore News American. (George O'Toole 
alleged that Hudkins was once employed by H.L. Hunt during which 
time he was contacted by the CIA to undertake an assassination 
effort.) 

B. Allegation that Oswald Was an FBI Informant 

The Warren Commission met in Executive Session on January 
22, 1964 to discuss the allegation that Lee Harvey Oswald was 
an FBI informant. J. Lee Rankin, General Counsel of the Warren 
Commission explained that Waggoner Carr, Attorney General of 
Texas, had called him that morning and told him about the rumor. 
Carr identified the source of the rumor as Dallas District Attorney, 
Henry Wade. 

On January 24, Chief Justice Warren and Rankin met with 
Carr, Wade, Assistant District Attorney William Alexander and 
Leon Jaworski and Robert Storey. The Texas group reported that 
the rumor may have originated with Alonso Hudkins, reporter for 
the Houston Post. 

In an undated memo for the record (probably written shortly 
after the 24th), Rankin states that he discovered a Secret Service 
report of S.A. Bertram dated l/3/.64 on January 23. The report 
stated that on December 18, Rudkin advised Secret Service that 
Allan Sweatt, CHief Criminal Division, Sherriff's Office, Dallas_ 
mentioned that Oswald was being paid $200 a month since September 
1962 by the FBI "as an informant in connection with their sub­
versive investigation". Hudkins also reported that the number 
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assigned to Oswald was S-172. 

Rankin's memo further notes that the Secret Service ad­
vised on January 24 that Chief Sweatt stated he heard the in­
formant rumor from Assistant DA, Alexander. 

The routes that the FBI-Oswald rumor followed are pe­
culiar. The ~Narren Commission was informed by Carr, who heard 
the rumor from Wade. Wade's assistant attributed the rumor to. 
Alexander, who said he received it from Hudkins. However, 
Hudkins maintains he heard the allegation from Sweatt, who 
maintained he heard it from Alexander. (N.B. Neither Hudkins 
or Alexander testified before the Warren Commission) 

Rudkin's involvement in publicizing the allegation since 
1963 is more confounding. In 1973 Hudkins told a reporter for 
the Philadelphia Inquirer that he had invented the numbers S-172 
and S-179 (also· ·connected with an alleged Oswald informant 
status) and le.aked the information during a phone conversation 
in order to determine if the FBI had tapped his telephone. 

In an article published in the March 19, 1975, Hudkins 
wrote that the S-172 number was "made up" by himself, Assistant 
DA, Bill Alexander and Hugh Aynesworth (who was a reporter for 
the Dallas Morning News). Hudkins arranged a conference call, 
the three talked about Oswald's informant status, and "within 
30 minutes" an FBI agent visited Rudkin's office to ask him 
questions about the Oswald story. From this exercise, Hudkins 
determined that the FBI had tapped one of the three's respective 
phones. 

C. Rudkin's Allegation That Oswald Learned of a Plot to 
Assassinate Castro While Oswald Was in Mexico City 

A Secret Service report by S. A. Bertram (12/14/63) 
states that .on December 12, 1963 Hudkins advised that he received 
information from Felton West, Houston Post Washington Bureau 
representative, that Oswald heard of an American plot to assassi­
nate Castro while he was in Mexico Ci.ty, September 27-0ctober 2, 
1963. Alledgedly, Oswald was also informed that President Kennedy· 
and Vice President Johnson knew of the plot. 

Secret Service Director Thomas Kelley talked to Felton 
West in Washington. West denied having informed Hudkins about 
any allegation involving Oswald's knowledge of an assassination 
plot against Castro. Director Kelley concluded Hudkins was~ 
usually unreliable source of information. 
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D. Rudkin's Opinion That Jack Ruby's Roommate, George 
Senator, Might Have Some Connection with the Murder 
of Oswald 

A Secret Service report of S. A. Bertram dated 1/3/64 
reports that on December 16, 1963 Rudkin's called the Dallas 
Secret Service office and opined,that George Senator had some­
thing to do with the .murder of Oswald. Hudkins said that Ruby 
had a brother and a nephew who worked for Jimmy Hoffa in Detroit 
and that it was his "wild guess" that the Hoffa organization 
might somehow be involved in the assassination. Hudkins also 
noted that Ruby's attorney, Melvin L. Belli was an associate· of 
Atty Abt who was the first attorney Oswald requested after he 
was taken into custody. 

Furthermore, Hudkins reported that Atty. Thomas Howard and 
Ruby were present for the Oswald "show-up" outside of Captain 
Fritz's office tn the Dallas.Police Headquarters on the evening 
of November 22, 1963. Hudkins noted that Howard applied for a 
writ of release for Ruby "two minutes before Oswald got to the 
hospital" after the shooting by Ruby. Hudkins also noted he 
knew Ruby. 

II. Proposed Questions 

1. Did Hudkins, in fact, participate ii_1 the conference call 
as decribed in Hudkins' March story in the Baltimore News Ameri­
can. What was the approximate date of the conference call? 

2. What indications did Hudkins have that would lead him 
to suspect his phone was tapped by the FBI? 

3. · Did Alexander· and Aynesworth also participate in the 
conference call? 

4. Who was the FBI agent that visited Hudkins "30 minutes" 
after the conference call? 

4a. Hudkins states in the 3/10/75 Baltimore News 
American article that he participated in the conference call 
at his "desk at the Houston Post". Where were Alexander and 
Aynesworth? Were they ~ubsequently interviewed by FBI agents? 
What assurances from this experiement did Hudkins obtain that 
it was his phone and not Aynesworth's or Alexander's that was 
tapped?--

5. Was Hudkins ever asked to testify before the Warren 
Commission? Was Hudkins ever interviewed by a member of the 
Warren Commission staff? If so, by whom? 
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6. How long was Hudkins associated with the Houston Post 
before the President's assassination? How long did Hudkins re­
main with the Post after the assassination? 

7. Why did Hudkins wait until 1973 to "clarify"·his role 
in the rumor that Oswald was an FBI agent? 

8. Who initiated the idea for the informant story? Hud­
kins? Aynesworth? Alexander? Sweatt? Why was the number S-172 
(or S-179) used (especially in light of Alexander's presumed 
experience with Bureau procedures)? 

9. Did Hudkins ever receive any information from Felton 
West regarding Oswald's alleged knowledge of an assassination 
plot against Castro? Why, in 1963, would. Hudkins place any 
credence in reports of American assassination plots against 
Castro? 

10. Did Hudkins make up S-179? 

11. What function did Ruby's relatives serve in the Hoffa 
o;-ganization? 

12. Was Ruby present in Dallas ~olice Headquarters on Friday 
evening of the 22th? With whom did he associate while there? 

13. Did Hudkins know Ruby? If so, for how long? Have any 
of Hudkin's notions about Ruby and the underworld been confirmed 
since his reporting in 1963? 

14. (O'Toole alleged that Hudkins was recruited by CIA to 
undertake assassination while with H.L. Hunt oil company). De­
velop more background on Hudkins. Was he ever employed by H. 
L. Hunt? · 
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MEMORANDUM 

TO: .Paul Hallach 

FROM: DwyeriGreissing 

SUBJECT: List of Secret Service Agents Investigating the 
Assassination of President Kennedy · 

I Supervisors: 
Inspector Kelley 
Elmer Moore 
Leon Gopa~ 

II Dallas ·office 
Forrest V. Sorrels 
Wilma J,';,. Duncan 
James M. Howard 
John Joe Howlett 
Charles E. Kinhel 
Hilliam H. Patterson 
Lillian L. Rhyan 
Virginia S. Smith 
Robert A. Stewart 
Roger C. Warner 

III Others 
Bill Carter 
Gary Seals 
T. Bailey 
L. Heis 
Tony Sherman 
Charles Taylor 
Arthur Blake 
Max Phillips 
C. Hardy 
Alwyn Dicherson 
Robert Jamieson 
Harr;y Geighton · 
Charles Baber 
Jerry Parr 
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To: Paul Wallach 

From: Dan Dwyer 

Date: November 5, 1975 

Re: Oswald File at Secret Service 

Ed and I completed review of over one-half of the 
documents contained in the Secret Service files on Oswald. 
The following are notes on areas of interest in the documents 
and recommendations for appropriate document requests. 

I; "Report of the Secret Service on the Assassination of 
President John F. Kennedy." This .. is the report that Mr. Kelly 
said was given to the National Archives. It has two volumes; 
the first being an overview of preparation made by the Secret 
Service in.liaison with Bureau and Dallas officials for the 
President's trip, the second being appendices·including 
individual reports of Special Agents discussing the special 
action they took after the President's assassination. Of 
particular interest are reports of activities at Parkland 
Hospital and the transferral of physical evidence from Dallas 
to Washington. It does not seem unreasonable to request a 
complete copy of tqe Report. Specific points of interest are 
outlined below. · 

A. A report by Chief James J. Reilly dated 12/18/63 
states that on 10/30/63 the Dallas FBI office gave the local 
Secret Service office the name of a right-wing individual in 
the Dallas area that it considered Dangerous. The report states 
that S.A. Howlett met the informant of the right-wing group in 
Denton, Texas (where right-wing protesters demonstrated against 
Adlai Stevenson during his visit a few weeks before) on 11/15/63. 
On 11/20/63 the informant visited TV Station KRLD in Dallas 
with Howlett and.a representative of the Criminal Investigation 
Division of Dallas Police, when film of the Stevenson demon-

·stration was viewed. The informant identified the ringleaders; 
stills of these were given to Secret Service agents. 

Recommendation: Howlett's part of protective research 
indicates that the Secret Service developed information on in­
dividuals in the general vicinity of Dallas who might be dangerous. 
Request any and all memoranda relating to Howlett's investi­
gation of right-wing groups. 
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B. Secret Service Agent Roger C. Warner filed a state­
ment on 11/22/63 in which he stated that Special Agent James 
H. Howard arrived with Special Agent William Duncan at Park­
land Hospital about 1:30 p.m. on 11/22/68. Howard informed 
Warner that a suspect had been captured by Fort Worth Police. 
Ho-v1ard and \..Jarner went to F"NPD and questioned Donald Hayne 
House of Ranger, Texas. 

Recommendation: This is the first substantive report 
about ru1other suspect that has come to SSC attention. Request 
any and .all memoranda of Howard and Warren that reflect results 
of questioning of Donald House. 

C. In a statement dated 11/30/63, Special Agent Andrew 
Berger recounted his experiences while guarding the ER with 
SA Johnson at Parkland Hospital. Berger stated that an un­
identified individual, who displayed CIA credentials, approached 
Berger in the hospital and said he would be available. Berger 
also stated that FBI SA Vincent S. Drain entered the hospital 
saying he was "sent by Hoover." .Accompanying Drain was an 
individual whom Drain identified as a "doctor friend." Nurse 
Nelson entered the ER at 1:30 p.m. An unidentified individual 
(WM, 45 yrs, 6'2") attempted to forcibly ~nter the ER claiming 
he was an FBI agent. SA Berger and SA Johnson had to forcibly 
prevent the man from entering the ER. SA Killerman spoke to 
the man and asked him to go to the end of the hall. This event 
was witnessed by Congressman Olin Teague. 

SA Johnson's statement of 11/30/63, affirms Berger's 
recounting of the incident. 

Recommendation: Request the Bureau to grant SSC access to 
reports field by SA Vincent Drain on investigation at Parkland 
Hospital on 11/22/63. 

II. A report filed by SA ~Villiam H. Peterson on 11/25/63 
reveals that Marina told Dallas Police during questioning that 
she was interviewed by the FBI 10 days before the assassination. 

Additionally, Peterson recounted talking to an unidentified 
FBI agent present at the Dallas Station. The FBI agent, who 
was on the subversive desk, said that Oswald had contacted two 
known subversive agents 15 days before the assassination. 

Recommendation: Request Peterson's memo. Be on. the lookout 
for references to F~I's knowledge of Oswald's subversive contact 
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when receiving materials at Bureau. 

III. Lifton's analysis of the windshield issue is partially 
documented in the Secret Service files. Additional infor­
mation regarding those agents who were responsible for trans­
ferring the Presidential car from Dallas to Washington is 
found in the "Report" which should be requested. 
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MEMORANDUM 

To: Dan Dwyer, Ed Greissing 

From: Paul G. Wallach 

Date: October 30, 1975 

Re: T~lephone conversation with David Lifton 

Ye~terday ~ft~rnoon I spok~ with David Lifton (213~826-
1610; 11818-1/2 Dorothy Street, Los Angele~, California) who 
you re~all had been mentioned to us by George O'Toole as the 
"\"larren Commission expert on the Secret Service." 

Dave is presently working on a manuscript which he 
hopes to have completed by the end of the year. )1._1 though he 
is quite protective of his. work, he· did begin to f~eely discuss 
certain area~ that he thought we shciuld be looking into. 

The first such area centers on the windshield of the 
President's car. Lifton explained that the reporters at Park­
land Hospital are quoted as having sa.id that there was a bullet 
hole in the windshield of the President's car. Apparently 
pictures were taken at that time but they were not dispositive 
of the "bullet holeu issue. In any event, the car \vas brought 
abo.ard the plane the next day and taken to the l•!hi te House. 
After midnight on No~ember 24, 1964, top FBI officials m~t in 
the garage and examined the automobile· for over three and one­
half hour~. They were accompanied by two Secret Service agents 
who did no m6re than watch the FBI conduct the examination. 
The Secret Service ·agents' report allegedly .states "of parti­
cular note to the FBI was the hole-in the windshieJ.,d." 

According to Lifton, there i~ no Bureau report on the 
examination of t"he car. Four days later "a '.vindshield of the 
car v1as removed and stored in the \•lhi te House garage." l'.;?nroxi­
mately four months later the \<Jarren Commission asked the Bureau 
for ·a report on the windshield. The Bureau said that it did not 
have one~· Hm•1ever, it informed the I>Jarren Commis.sion that the 
Secret Service had the windshield. However, this windshield had 
no bole in it. (There is a que~tion as to whether or not this 
is the same windshield that was examined in the car.) 

. During the 1•7arren Commission sessions, agent Frazier 
an FBI lab expert-- testified and according to the_colloquy 
apparently had a "report" with him on.the·stand. During the 
exchange before the Commission, Specter statGd "this will becorne 

mt 50955 Docid: 32423508 . Page 66 



~ • 
. - 2 -

a part of our record." Although to date no "report'' has 
been found, Lifton told me that handwritten notes on the 
Bureau 1 s examination of the •11indshield have been located.· 

Subsequent to the Commission•s·investigatiln, Arlan 
Specter, in an interview for Life Magazine, is quotkd as 
stating that. "the window report was key." As stated previously, 
during Frazier's testimony Specter stated "this repbrt will 
remain a permanent ;?art of the Archives.;' Lifton feels it 
is important that it was ndt stated fhat this ~auld become an 
impox:tant part of the harren Corrunission's record. 

Another matter that Lifton has concerned himself \'lith 
is the question of why the Dallas Secret Service ag~nts did 
not file reports urttil some five days (i.e. Novembet 29, 1963) 
after the events in Dallas. Lifton told me that the report 
v1as scattered throughout the indexes of the ~'Jarren · ~ommlssion 
materials; he referred me to a su.'1ltnary (CD-3) which he des-
cribed as an enlightening document.· · 

Lifton mentioned an incident in v1hich Secr~tary .. tillon 
-- vlho was heading for Japan ~vith ·numerous other officials --. . . . I 
returned hom when he heard of Kennedy's death and subsequently. 
bawled out Secret Seriibe Chief James Reilley. Lif~on thinks 
it vmuld be interesting for us to get into Reilley' b and 
Dillon.' s files. 

PGt'i'/dsm . 
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·NEHORANDUM 

To: The Files 

From: Paul G. Wallach 

Date: October 29, 1975 

Re: Meeting in Paul Daly's Office·· 

Dan, Ed and I met with Paul D~ly, Tom.Br~~son~ and 
Bill Nettles (324-4256) in an introductory scssibn to our 
~varren Commissi'on-related review. . · I . 

We were info~med that.the -Bureau did. not have an 
index of documents provided to either the ~varren 1 Commission 
or Archives, and that the preparation of such an. index ~v-ould 
be an extensive undertaking; i.e., producing one as requested 
in my letter of October 14, 1975 would take some 45 days. 
However, Bresson agreed that it would not be difficult to 

I . . 
cull out and produce for· us all agreements bet\·leen the \varren 
Commission and FBI pertaining to the disserriinatidm of documents. 

. . I 
· Daly professed coniplete cooperation while at the· 

same time commenting upon our Committee's finitelexistence. 
He explained that we would be making numerous ca-tegorical · . 
document. reques~s in. t. h~ very near futu.re. r,1ore Is. pec.ific;:ally, 
•.ve agreed that J.n the fJ.rst J.nstance we would be requestJ.ng 
access thereby vitiating-the need forextensive sanitization 
by the Bureau. 

PGV"7/dsm 
\' 
I 

l() 
Docid.: 32423.'108 Page 68 



.. · 
" 

HEMORANDUfl 

The Files 

Fror.',: Paul G. \Valiach 

Date: October 30, 1975 

Re: Meeting at George Kalaris' Office (Chief,CI Staff) 

Yestereay afternoon Ed, Dari and I met with George 
Kalaris and Bob Y.Jall to discuss the document production 
problems that had arisen. Although the etA had originally 
accorded us total review of the unexpurgated documents, they 
changed in midstream taking the pcisition that we ca~ only 
review· .highly sanitized ·versions. · · 

Kalaris explained that the reason for the change 
was that he had not realized the maanitude of classified 
documents in the files; he stressedJthe need to protect sensi-
tive sources and techniques~ I told him that this was · · 
completely unacceptable to the Committee, noting that the 
Rockefeller Commission had been allowed (in the person of David 
Belin) to review unsanitized documents and reiterating that· 
v1e had ourselves for some six or seven days had access to 
these documents. His explanation was that it was a "mistake"· 
for this to have been allowed. 

Our present ·document agreement stands as follow·s: 

We have the right to review all' but the 
most highly sensitive documents.at the Agency in 
their original form. Kalaris will personally 
summarize the· very fe'iv highly sensi.tive documents. 
v·le will be able to check any of .the summaries 
against the original docurhents. if we deem it neces­
saiy and, more over, have the right to right to 
re~iew the sensitive documents in their entirety 
should we desire to do so. I believe this'is a 
satisfactory agreement. We will begin our full­
scale review on ~bnday morning. 
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MEMORANDUM 

TO: Paul Wallach · 

FROM.: Dan Dwyer and Ed Greissing 

DATE: November 4, 1975 

RE: Review of Oswald 201 at CIA, November 3, 1975 

Greissing and Dwyer returned to the CIA to review the 
Oswald 201 unO.er the agreement set forth in the meeting of 
'1/28/75 between Mr. George Kalaris and Mr. Wall of the CI 
staff and members of the SSCI. 

1. Mr. W~ll outlined some security measures which Dwyer and 
Greissing agreed to comply with. First, any notes taken by 
members of the SSCI will be photocopied at the end of each 
session's review. Second, briefcases will remain in the cus­
tody of the CI office while documents are being reviewed.-

2 .. Greis sing and Dwyer were int;:..:r::..:o::..:d=-u=ce=d--=t-=-o-'--r----=-=-----l 
(phonetic). Mr. Wall said that would answer any 
substantive questions about the ocuments and the cryptograms 
used therein. 

3. Mr. Wall explained that some of the documents now filed 
in the Oswald 201 were not filed there at the time of the 
President's assassination. Some were located in file 200 
(miscellaneous international file); others in file 100 (miscel­
laneous domestic file); others in the WH Division files (those 
generated by the Mexico City station); and, others in the files 
reserved for documents with sensitivity indicators. 
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SECRET 

MEMORANDUM 

TO: 

FROM: 

DATE: 

RE: 

Paul Wallach 

Ed Greissing and Dan Dwyer 

November 4, 1975 

Documents filed in the Oswald 201 at the CIA as of 
November 22, 1963 

I. The CIA has not yet been able to precisely define those 
5 documents that were filed in Oswald's 201 file as of November 
22, 1963. The CIA has np doubt that there were 2 documents 
from State, 2 from the FBI and 1 from Navy; the question is 
which 2 FBI documents were in the file. The three documents 
that were definitely filed in the 201 are the following: 

1) State--Foreign Service Dispatch 1/:806; "Citizenship 
and Passport: Lee Harvey Oswald"; 3/24/61 
References: State A-173, 4/13/61 
Amemb, Moscow, D-659, 3/24/61 
Received: 11/16/61 (?) 

2) State--Foreign Service Dispatch 1/:317; 10/12/61; 
enclosures: copies of 4 .letters of Oswald to Amemb, · 
Moscow 
Reference: State OM 8/18/61 
Received: 11/17/61 (?) · 

3) Navy-~Memo to Hoover from H.T. Hadenburg, Dept. of 
Navy; 5/26/62; enclosure: letter from Oswald 3/22/62 
re undesirable discharge . 
References: DNI memo 8083P92 of 3/22/62. 
DNI memo Conf. 0313092 of 3/62 
Received: 5/1/62 (?) 
cc: CIA, INS 

According to Mr. Wall's appraisal of the Oswald 201, the other · 
two (Bureau) ·documents are the following: 

1) 7/3/61 Report of SA John W. Fain 
cc: ONI, New Orleans 
Received: 7/20/61 (?) 
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SECRET 
Page Two 

Mr. Wall called Mr. Paul Hartman to clarify the identification 
of the five documents found in the Oswald 201 in 11/22/63. 
Mr. Hartman advised that the two FBI documents were the following: 

1) 5/12/60 Report of SA . John W. Fain "Fund Transmitted 
to Residents of Russia" 
Received! 5/25/60 (original file location is noted as 
74-500) 

2) _10/ 31/63 Report of S·A Kaa Ck, ,re Oswald FPCC activities 
in New Orleans 

Mr. Wall promised to make more efforts to determine which two 
Bureau reports were included in the 201. 

II. Two CIA documents that were forwarded to the Warren Com­
mission and that are now of interest to the SSCI surfaced 
during a discussion with · Tney should be included 
in a document request. 

' 
1) 3/6/64 Memo from Helms to.Rankin, complete inventory 
of 30 items in possession of the CIA on 11/22/63. 

2) 1/31/64 Memo from Helms to Rankin "Information Developed 
by the CIA on Activity of Lee Harvey Oswald in Mexico City, 
9/28-10/3/63." In a footnote, Helms explains that the 
Oswald 201 was operied oti 12/9/60 shortly after the CIA 
had received a memorandum from the State Department 
which listed a number of recent American defectors to the 
USSR. 
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HEN:0Rt"\NDU!1 

To: 

From: 

Date: 

Re: 

Dan D"II'!Yer 

Paul Wallach 

October 28, 1975 

l.nson 's New Times article entitled "The Han 
Who Never ~Jas." 

Anson suggests in this article certain documents 
that we would want to look at and certain individual's 
files that v.·e v1ould probably want to review. 

More spetifically, on page 45 in the folder, , 
AnSOn 1 in the. laSt paragraph 1 StateS: 11 .r.1ore than ten yearS 
later a top secret Commission memorandum "11-Thich lent further 
weight to the Odio story was declassified." However, Anson 
states that numerous key portions of the document.are cen-
sored. On page 44, he also states: 11 The same memorandum 
that backs up Mrs. Odio, raises questions about the authen-
ticity of Oswald's passport. The relevant section of the 
memo, however, is almost entirely censored; more than a 
dozen lines are blanked out. Additionally, Anson refers 
to a me:morandum from J. Edgar Hoover to the Department of 
State reflec·ting the 11 Director's fears"as to a "dual" 
Oswald. Anson tells us that this memorandwn was· probably 
withheld from the Warren Commission; I would like to see a 
copy of it now. Finally, Anson refers to an occasion when ~· 
Hrs. Oswald visited the State Department to enquire about ) ~ . 
her son. I would think that the State Department would 
have memoranda in its files reflecting some meeting. 

Anson's article also suggests that we should revie\v 
files in the possession Of the CIA, FBI, or Secret Service 
which relate to Sylvia Odio. I would also think we would 
want to talk to former 'VJarren Comnlission lawyer, O.avid Slav1son 
and former S·tate Department FBI liaison, Richard A. Frank. 
Pinally, I would lilce to see if we can get hold of Priscilla 
Johnson, the then i•loscow correspondent for the North American 
Newspaper Alliance. 

PGW/dsm 
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To:. ·Hemorandwn for the Record 

From: Paul Nallach 

Date: October 28, 1975 

Re: · rvreeting with James Angleton in Senator ., 
1 
., , · \\<-;\ 

Schweiker's offic'e, October 3, 1975.,-<'·.:-\\ \:··>\~ 
1. r::--· ~ '· ··'\ \ \ \) 
··.._::~' .. ':::-'''.:!> \.." 

On Friday afternoon, October 3, 1975,'-'a· meeting 
was held in Senator Schvreiker' s office attended by 
Senator Schweiker, Senator Hart (after the first 30 minutes}, 
Rick Inderfurth, James Angleton and his attorney 

The meeting was essentially a question and answer 
session between ourselves and Angleton and later P.Volved 
into a lecture by Mr. Angleton. l'l..ngleton focus1~d on our 
inquiry into the Warren Commission's report from his counter­
intelligence standpoint. 

The first subject raised by An;leton was Ncsanko's 
defection. Angleton explained that the Agency at first ~ad 
a passing contact with him j_n Geneva when he claimed that he 
would provide ce::-tain informa.t.ion for a fe-v; hundred dollars 
to take care of gambling lossqs. He asked never to be con­
tacted again. Subsequently, he defected to the ~vest: and 
according to .'\nyleton, his defection was not bona fide. 
(Apparently the only agency that thought he was bona fide was 
the FBI.) 

An9leton mentioned Cheraponov (phone!tic) who apparently 
had given information ·to numerous tourists while they were in 
Hoscow. The CIA.had reason to believe that Cheraponov had 
been identified, captured and executed. When Nesanko came out 
of the East the only docwnent had with him was one depicting 
the capture of Cheraponov at the frontier. Angleton added 
that 'chis struck at his own bona fides and he had to correct 
himself. 

Apparently N~sanko was tortured upon his defection, 
and Angleton commented that this type of pressure was not one 
that a bona fide defector would have ever allowed himself to 
be subjected ·to. Nesanko told the Agency· that an internal 
dossier of Oswald's crossed his desk and that "he was a living 
witness" as to Oswald's connection with the KGB. 

Angleton stressed the major defector that t.he Agency 
had had in the early '60's. He recounted a conversation he 
h~d with the major defector on the day the President was shot 
C.ur lng w·hich the rnajor defector said "I have bigger fish, to 
;:ry and I don' i: ~Jant to •Jet in'Tolved in the Oswald co.s.=:. '' 
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However, the maJor defector said that the norm:s'~\nd;tin-g-,>~ 
of military men who defected to the West went e_ ~'f:iy 
through Department 13 where the defector would interrogated 
with respect to his army weapons experience. However, nowhere 
in Nesanko's papers and/or his statements, did he mention · 
that Oswald had gone through Department 13. (Angleton's 
statements are unclear here, let's ask him again about all this.) 

Angleton commented on Des Fitzgerald's trip to Paris 
where he met'with a Cuban agent who subsequently returned to 
Cuba. This agent was never heard from again. 

Angleton told us that the man sent to Cuba as the 
Russian Ambassador -- Alexiev (phonetic) -- was a KGB escort 
officer for Raoul Castro. This led Angleton into a discussion 
of two photographs, the first being a photo found by the Mexican 
police, of Leninoff (phonetic), a Mexican KGB agent with Castro, 
and the second, a · 

Angleton told us that it was "news to him that the 
Bureau had any relationship with Oswald." 

He suggested that we speak to ex-FBI agent Burt 
Turner (who now practices law in D.C.) about Cuba and any 
possible Oswald relationship to Cuba. 

Angleton told us that Eon Andronov (phonetic) wrote a 
travel article-on New Orleans and dict an interview with Garrison. 

Angleton also told us ;:;bout Kruschev' s visit with Nasser 
during which visit Kruschev told an American journalist that it. 
was a "right wing conspiracy in the u.s. which led to President 
Kennedy's assassination." Angleton stressed that in the U.S.S.R. 
(unlike the U.S.), the leadership receives strong guidance from 
the intelligence community and that it is unlikely that Kruschev's 
statements would have been off-the-cuff. 

Angleton then noted Hammer's nephew's trip to New York 
City, the ostensible purpose of which trip was to write about 
the JFK assassination. The nephew is a well-known KGB agent. 

My notes read "R.S. -- question re Oswald and his 
defection -- nothing happened -- jurisdiction to Pentagon 

·that's breakdown." 

Angleton stated that in the old days, Osw~~s return 
to the_ u.s. after his redefection would have be~~\~~~he highest 
priority for the intelligence community. How~~~~~ Al 
Belmont left the Bureau, its counterintell~~~ernal 
security) operations fell apart. ~~ 
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Angleton again mentioned the, double~--~.'< -~~ico 
-- in complex with Leanovov (phonetic). Angi . ~n men-
tioned the threat by Castro against the Presi • 

He told us that Des Fitzgerald would not have i:net the 
agent in Paris unless he had specific instructions to do so. 
As you will recall, Angleton told us that ~his agent returned 
to Cuba and never reappea.red. Angleton believes this would 
have given the Soviets an understanding of the seriousness of 
the U.S. threat to Castro. 

Angleton told us of a series of arguments he had with 
Dulles when he was sitting on the \1/arren Commission. He 
essentially argued that we should not "close the door in the 
future." He stressed that the Soviet Union has Department 13 
working under its directorate and that it is well known tha.t 
Departm~nt 13 .once upon a time conducted political assassinations • 
. The 1961 defector told the Agency of Department 13 's plan of 
assassinating world leaders. My notes state "General Rodin 
was head of ---his file in Department 13 --therefore expected 
executive action to assassinate him -~ 1961 defector defected 
in Helsinki -- s~~id go easy on telegrams, said agent within 

· Cl\A organization new man in CAA had a code name but was a 
German 

Angleton stressed the importance of tbe 1961 defector. 
It broke down the Soviet's departmentalization; as the man had 
been involved in various intelligence activities and Angleton 
estimated that it would take the Soviets years to write a 
damage report. Therefore the second defector could have been 
either to mitigate the damage or strictly vis-a-vis Oswald. 

Thu~ the fact that stands out in Angleton's mind was 
that this 1~61 key defector told them it was "standard operating 
procedure" for an ex-army offi_cer to be interrogated by Depart­
ment 13 and this was not in Oswald's official file. 

Angleton believes that Miboutou's assassination in 
Kenya was by the KGB. 

Angleton reiterated what he believes to be a Cuban 
connection with Oswald. He noted again the name Leninov (phonetic) 
and two photos of Castro with Leninov, including a photograph of 
Castrb being arrested. With respect to this Cuban connection, 
Angleton once again suggested that we· speak to Burt T~~ ner who 
was dn the Soviet desk and in Angleton's opinion is,~~ 
Soviet expert. (Apparently Turner had a·run-in wiK' 
My notes say "Did not want to. believe responsible~ 
of President. 11 (2'..::._'::::7 

-~~ 
~-
~ 
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Angleton suggested that it was 11 conceivable that the 
1961 Russian could be brought in to testify.~~ 

Angleton told us that Cuban intelligence calls itself 
DGI. 

He feels that RFI\'s assassination was brought on by 
the underworld's animosity. 
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MEMO TO: Mr. Miller, Mr. Schwarz, Mr. Smothers, Mr. Kirbow 
Mike Madigan, Bob Kelley !.,./ 

FROM: Ed Greissing 
Date: 8/9/75 .. 
Subject: SUMMARY OF PRESS REPORTS re: Castro's Alleged Knowledge 

of Assassination Plots 

I 

II 

III 

IV 

Involvement of the U.S. Government 
A. Kennedy was attempting to establish contact with Cuba 

and according to Goodwin ruled out assassination. 
B. Castro said there are no grounds on which to affirm 

JFK's or RFK's awareness or involvement. 
C. Castro accuses the U.S. government and holds them 

accountable for these deeds. 
D. Accuses President Johnson for the fact that the U.S. 

organized a plan to assassinate leaders and proclaim 
it publicly in an impudent manner. . 

E. Former CIA Chief for Latin America, David Phillips, said 
on British Television that the U.S. government warned 
Castro in 1968 of a plot to kill him. 

F. According to Rodriguez attempts were made on Castro during 
the Nixon administration. 
1. attempt during his 1971 trip to Chile. 

AMLASH 
A. A plot to kill Castro was hatched in Spain with the help 

of Artime and the CIA. 
B. Castro had Cubella investigated. 
C. Castro had both Cubella and Diaz arrested. 

/ 

Organized Crime 
A. As early as May 1961, RFK knew the CIA was dealing with 

organized crime. 
B. Organized crime has been linked to American intelligence 

since Word War II. 
C. Organized crime had enjoyed a good relationship with 

Batista. 
D. RFK was warned against prosecuting two organized crime 

figures because it may·disclose the CIA plot to kill Castro. 

Castro 
A. Castro declared he was absolute master in his house and he 

was powerful enough to give active encouragement to 
revolution everywhere, and to fight the Mafia single handed. 

B. According to Castro the Mafia desired his removal to 
moderate the tone of the Cuban revolution. 

C. Any Cuban role in the assassination of JFK is absurd. 
D. On August 10, 1967, Castro developed the theme of an 

"international Mafia11 working against his interest. 

. 11 
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·E. Castro alleges that. within Cuba there were groups whose 
ambitions coincided with those of the Alpha 66 exile 
organization, Marquez, McNamara, Johnson and others. 

V Warren Commission 
A. Assassinat~on information was withheld ffom the 

Warren Commission. 
B. David Belin agreed that the assassination information 

was not presented to the Commission but it would not 
have changed the Commission's findings. However, he also 
stated that it possibly would have influenced the overall 
investigation. · 

C. The Warren Commission found no substance in allegations that 
the Cuban government was connected with Oswald. · 

D. The New Orleans Times - Picayune dated September 9, 1963 
carried Castro's statement of September 7, 1963. 
1. "We are prepared to fight them and answer in kind, 

Unit:ed States leaders should think that if they are aiding 
terrorist plans to eliminate Cuban leaders, they themselves 
will not be safe." 

2. This appeared while Oswald was living in New Orleans. 
The FBI forwarded a cable from the Director dated March 3, 1967 
Subject Pascual Enri!ue Ruedolo Gon~ora; · 
1. Subject arrested4 November 196 for carrying concealed 

knife. 
2. Has a history of psychiatric care. 
3. Subject allegedly informed U.S. authorities that 

President Kennedy would be killed three days before the 
assassination: Castro had sent 6-8 teams to the U.S. 
to carry out the assassination and subject was a member 
of one of the teams. · , 

4. Subject stated Castro was convinced that Kennedy was 
planning to have him killed like Diem and was going to 
kill Kennedy before Kennedy got him. 
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MEMORANDUM 

TO: PAUL WALLACH 

FROM: DWYER/GREISSING 

DATE: OCTOBER 28,· 1975 

SUBJECT: CIA'S POSITION ON SSC ACCESS TO OSWALD'S 201 FILE 

Mr. Wallach and Mr. Elder initially agreed that members of 

the SSC could review the Oswald 201 file at the Agency. Accord­

ingly, Dwyer and Greissing met with Mr. John O'Reilly of the 

review staff on October 3, 1975. Mr. O'Reilly. introduced Dwyer 

and Greissing to Mr. Paul Hartman of the CI staff whose respon­

sibilities have included maintenance of the Oswald 201 since the 

assassination of the President. 

During the two weeks following October 3, ~~er and Greissing 

conducted a partial review of the Oswald 201 in the presence of 

Mr. Hartman. (The Oswald 201 fills seven file drawers and pur­

portedly incluqes all materials, generated by the. CIA, other 

government agencies and the Warren Commission, which relate to 

Oswald and the investigation of the President's assassination.) 

Mr. Hartman, during these review sessions, outlined his involve­

ment in maintaining the ·files and was most cooperative in ident­

ifying cryptograms and personnel and answering questions relative 

to routing materials within the CIA and filing procedures. The 

last date on which Dwyer and Greissing conducted review of the 

Oswald 201 was Thursday, October 16. 
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On Saturday, October 18, Mr. Elder advised \.Jallach that Mr. 

Hartman needed mo're time to review the Oswald 201 be.fore Dwyer. 

and Greissing had an opportunity to review them. Dwyer then 

called Elder that afternoon. Elder told Dwyer that Hartman 

had to review documents,for "sensitive methods and techniques." 

Dwyer asked if this would prevent the sse from reviewing files 

that had previously been reviewed without the sanitization of 

files that Elder implied would henceforth be undertaken. Elder 

approved this and advised Dwyer to call Hartman about returning 

to the CIA on Tuesday, the 21st, as had been planned at the 

meeting with Hartman on the 16th. 

On Sunday, October 19, Dwyer called Hartman who advised that 

Elder instructed him to pull all documents which involve "sen­

sitive methods and techniques" and the dissemination of informa­

tion to "foreign service." Hartman told Dwyer that the SSC could 

riot return to the CIA until his review of the Oswald 201 was com-

pleted. Hartman indicated this would take one week. 

On Monday, October 20, Dwyer called Elder to clarify the 

weekend discussion with Hartman. Elder advised that the files 

that had already been reviewed by sse would not have to be inspected 

by the CIA. Elder said he felt "nothing would be taken out." 

Elder said that the SSC could return to the CIA on the 21st or 

22nd. Hartman was subsequently contacted; he said that any 
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arrangements would have to be negotiated with Elder. 

Wallach spoke to Elder on Thursday, October 24. Greissing 

then spoke to Elder. Elder said he would make arrangements for· 

Greissing and Dwyer to return to the CIA on Tuesday morning, the 

25th. 

Dwyer and Greissing spoke to Elder's secretary on Tuesday 

morning, the 28th. She directed. them to a review room where she 

said the documents would be ready. None of the documents were 

there. Elder's office was notified; the documents were purportedly 

on their way. Mr. Hartman arrived about 45 minutes later; He 

advised that the CIA had a task force headed by Mr. O'Reilly who 

was reviewing all the Oswald 201. Hartman advised that most of 

the documents were being declassified and prepared for public 

release, except those that reflected "sensitivemethods and 

sources" and "liaison relationships." These kinds of documents 

were being whited out; they then would be ready for SSC review. 

Hartman said that this project has been conducted all weekend 

and that it would be co~pleted by next Monday. Dwy~r and Greissing 

informed Hartman that it was, at least, reasonable to expect a 

notification from the CIA that materials would not be ready, 

especially in light of arrangements made by Elder on last Thursday. 

(Hartman denied any knowledge of these arrangements.) More im­

portantly, Dwyer and Greissing told Hartman that these terms of 
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review were unacceptable. 

The SSC should demand access to all CIA .materials in their 

unsanitized form. Otherwise, it is impossible to determine what 

materials, if any, were not made available to the \-Jarren 

Commission. 

Additionally, those materials, so far reviewed, involving 

"sensitive methods and sources," contain information that was 

critical to the Warren Commission's. analysis of Oswald's visit to 

Mexico City. The Warren Commission stated Oswald was in Mexico 

from September 26, 1963, to October 3, 1963. One of the unanswered 

questions.in the Warren Commission report is the identity of the 

individual pictured in Commission Document 237. The CIA denied 

any knowledge of the identity of the individual. 

The Mexico City section of the Oswald 201 includes informa­

tion. obtained through "sensitive methods and sources." This in­

formation indicates that the unidentified individual visited the 

Soviet Embassy on October 1 and October 4, 1963, and impersonated 

Lee.Harvey Oswald. A dispatch from Mexico City to Headquarters 

reveals that J. C. King, the Western Hemisphere Chief, knew the 

identity of the individual. The "sensitive methods and sources" 

the CIA wants to protect, in this case, are camera surveillance 

techniques and electronic surveillance of conversations in the 

Cuban and Soviet Embassies in Mexico City, both techniques 
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employed to record events which occurred nearly twelve years 

ago. 

Any agreement between the CIA and SSC which precludes a 

complete review of Oswald materials in their raw form by the 

sse is dangerous then for two reasons: 1) it will automatically 

preclude any complete review of materials the CIA had that might 

have been critical to the Warren Commission findings; 2) it would 

set a precedent preventing any future investigative body to 

utilize all information deve~oped by the Agency with regard to 

Oswald. 
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MEMORANDUM 

October 20, 1975 

TO Paul Wallach 

FROM Ed Greissing 

. SUBJECT: Telephone Conversation with John McCann, former 
Assistant Attache in Moscow 

.... 

.1. On October 20, 1975, I conducted a telephone conversa­
tion with a retired (U.S.A.F.) Lt./Col. John McCann re-. · 
garding his tour in Moscow in the early 1960's. (Lt./ 
Col. McCann has been a close friend of the family for 
nearly 21 years.) 

2. Upon Lt./Col. McCann's arrival in early 1960, he assumed 
the position of Assistant Attache and remained in this 
capacity until his departure to the United States in 
late 1962. · 

3. Lt./Col. McCann requested that we not discuss sensitive 
details, contacts, etc., over the telephone and to save 
such questions for a later time. He· reminded me that he 
has been debriefed, whereby, he is to forget all ~in­
formation.J] 1& f ' However, he insisted that 
he :will be willing to assist in any way; 

4. My father, who had also been with Air Force intelligence, 
stated that Lt./Col. McCann's responsibilities included 
interviews of Martin and Mitchell as well as Gary Powers; 
yet more significant was his. work with other intelligence 
contacts throughout the Soviet Union. 

EG/cm 
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TO: Paul Wallach 

FROM: Dwyer/Greissing 

DATE: October 22, 1975 

SUBJECT: PROPOSED AREAS OF INVESTIGATION IN THE CIA/\..JC STUDY 

The following memo is a brief outline of proposed areas 
where the CIA might not have admitted either "direct or indirect" 
contact with Lee Harvey Oswald. 

I. Mexico City 

·1. One of ·the issues that was never resolved by the CIA. 
(or FBI)for the Warren Commission is the indentity of the individual 
pictured in '..J'arren Commission Exhibit 237. The photograph first 
~ublicly- surfaced on 11/23~63 when SA Bartwell Odum.showed the 
photograph (with an identi ying background trimmed off) to 
~arguerite Oswald. Odum asked Marguerite if she had ever seen 
the man in the photograph. Marguerite told Odum she hadn't 
(but erroneously commented a few days later after seeing picutres 
of Oswald's assassin in the newspaper that the photogra~h must-
have been of Jack Ruby.) · 

2. Richard Helms (in addition to maintaining that the CIA 
had no indirect or direct ties to Oswald)also submitted an 
affidavit stating that the CIA had forwarded a photograph of the 
unidentified individual to the FBI on ll/23/63 and that the 
photograph was taken outside the Untied St~es between July and 
November, 1963. ~'~" ,11 fiJi""' · -

- -~ 

· Helms supplied OUT messa~e 1fo74673, dated 10/10/63 and 
filed to State, Navy and FBI, td' the Warren Commission. _ It reads, 
"On 10/1/63 a relieable and sensitive source in Mexico.reported 
that Lee OSWALD contacted the Soviet Embassy in Mexico City 
inquiring whether the Embassy had received any news concerning 
a telegram sent to Washington. The American was described as 
approximately 35 years old, with an athletic build, about 6' 
tall with a receding hairline.". The cable reported that Lee Oswald 
may be identical to "Lee Henry Oswald", a former Marine, who had 
defected to the Soviet Union. 
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The physical description supplied for Lee Oswald is, 
obviously, incorrect. Oswald. was 5' 9", 160 lbs. , medium build and 
23 years old. 

Helms also supplied OUT Message 77978, dated 10/23/63 
and forwarded to Navy, to the Warren Commission Headquarters, 
requested "two copies of the most recent photograph you have of 
subject." (The Oswald 201 reveals that Navy did not provide 
a photograph of Oswald to the CIA until 11/26/63.) 

3. Materials now contained in the Oswald 201 at the CIA 
reveal critical information about the "mistaken identitY" of 
Oswald. According to Mr. Hartman, in whose presence SSCI 
members have been reviewing the file, QQD& of the following 
material referred to was filed in Oswald's 201 on· the day of the 
President's assassination. The following information has been 
obtained from "sensitive sources and methods11 'which are camera 
surveillance on entranc5to the Soviet and Cuban Embassies in 
Mexico City and taps on phone lines of the Embass~es. 

The CIA Station was never forwarded a photograph of 
Oswald despite Headquarters request to Navy on 10/23/63 which 
was predicated by a teletype from Station to Headquarters on 
10/15/63 requesting "pouch photo Oswald." The Station confirmed 
that the individual · i correctl referred to as 
Lee Oswald on 10 1 63 iable" sources in Mexico was not 
_ee Harvey Oswald from wire photos of the accused released after 

9e was taken into custody by Dallas police. 

The material now in the Oswald 201 reveals that CIA · 
Station developed information on Lee Harvey Oswald on 9/28/63 
when he visited the Cuban Embassy to obtain a Cuban intransit 
visa to Russia. The "sensitive source" of this information 
was electrical surveillance on the Cuban Embassy. Cables from 
CIA Station to Headquarters state, however, that the Station could 
find no photographic evidence that Oswald visted the Cuban 
Embassy on the 28th because it was a Saturday and, since the 
Cuban Embassy was closed for operat.ional purposes, camera surveillance 
was not being conducted. Another cable reveals that the tape of 
t;_he intercepted conversation in mich Oswald participated was 
erased. · 

During the two day period of 11/22-23/63, Station cabled 
Headquarters that a check of all records of photographic surveillance 

~ on the Cuban and Soviet .Embassies from August until November re­
vealed no record of Lee Harvey Oswald visiting either Embassy. 

The 201 file contains another intercepted conversation 
with Soviet Consular officials in which a man-identifies himself as 
Lee Oswald and asks to speak to the Russian he had spoken to the 
day before. (Date of conversation uncertain.) Another cable to 
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Headquarters states that the only American who could possibly be 
ide~tical to Oswald is the individual "described a 6' tall, · 
athletic buidl." The files record the date of this photograph 
as 10/1/63. jO._, • .:-r --~"\-:1 ? 

There are also photographs in the 201 fi(: of the same 
unidentified individual leaving the Soviet Union on 10/4/63. 
(The ~.J'arren Connnission states Oswald left Mexico City on 10/2/63.) 
(It has not been determined at this point if a transcript of an 
intercepted conversation exists for 10/4/63 in which an "Oswald•"' 
identifies himself.) A photo of the same unidentified individual 
has recently been added to the 201. It is dated 10/15/63 and 
p~c~ttres the indi~al leaving the Cuban Embassy (holding something 
that resembles a visa.) 

Finally, the FS Dispatch dated 11/23/63 was pouched to 
Headquarters and included 4 photos of the unidentified individual taken 
on 10/4/63~ Attached to this material is a letter addressed to 
J. C. King, Chief WH Division from Winston Scott, Chief of Station, 
Mexico City, in which Scott, in reference to pouched photos, 
describes the unidientified individual as a·man "who is known 
to you." (George O'Toole, author of Assassination Tapes and 
former Chief of Problems and Analysis Section, told the Boston 
Phoenix that a CIA contact of his knows the identity of the 
individual (Boston Phoenix, 5/27/75)). 

4. The implications of these findings have great potential . 
. The following should be pursued. 

a. 

b. 

c. 

Insistence on access to unsanitized material 

Identification of. all relevant cables, etc. 

Requisition of those relevant.-documents. 

Preparation of a chronology of all known visits of an 
"Oswald" to Russian and Cuban Embassies in Mexico City 

Identification of all CIA Station, CIA Headquarters and 
State employees who issued, authored, or received cables 
regarding Oswald's visits to the Embassies. 

~·~and 4 photos of the same individual taken on 10/1/63. 

II. Soviet Union 

The Washington Post reported in 10/20/75 that during the 
Kennedy admlnlstratlons, "CIA had 3,700 employees operating, 
under diplomatic or other official US titles overseas." These Cia 
officials were known as CAS -- Controlled American Sources. 

Most of Oswald's contacts with the American Embassy in Moscow 
were with ~ichard Snyde?) The SSCI should ask the CIA for a list 
of CAS in Moscow from 1959 until 1962 to determine if Embassy 
officials whom Oswald contacted were associated with the CIA. 
(NB 10 I 24/7 5. A list is unecesaary. Embas:§l'y officials in Moscow w~~c~--J . 
had contact with OswRld should be identified. Then the CIA could 1 · 
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III. New Orleans 

A CIA report prepared in 1967 at the time of the Garrison 
trial in New Orleans reveals that Carlos Bringuier, New Orleans 
leader of the (anti-Castro) Cuban Revolutionary Council, had 
been in contact with the Domestic Operations Division of the CIA 
in New Orleans until April 1967. (The report also states that the 
CRC was funded by the CIA.) · 

The Warren Commission Report records two events in which Oswald 
and Bringuier had contact. Oswald visited Bringuier in his shop 
and asked him general questions about the.CRG. Bringuier was also 
one of the anti-Castroites with whom Oswald had a scuffle and was 
arrested for disturbing the peace on August 9, 1963. 

~ [... The SSCI should request access to all records reflecting all · 
~·~ Bringuier's contacts with the DCD in New Orleans. 
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MEMORANDUM 

September 29, 1975 

TO Rick Inderfurth 

FROM Dan Dwyer and Ed Greissing 

SUBJECT: Alleged Association Between Jack Ruby and Underworld~ 

Last week, Senator Hart expressed interest in the pos~ible 
links between Jack Ruby and members of the Mafia prior to the as­
sassination of the President. 

Classified Warren Commission materials stored at the Archives 
include FBI reports of records of telephone calls made by Jack Ruby, 
the identity of the parties phoned on Ruby's numbers (home phone 
and C~rousel Club line), and records of phone calls from places 
called frequently by Ruby. This data includes records from Octo­
ber 1962 until.November 24, 1963--the day Ruby shot Oswald. Most 
of the calls made on Ruby's line were to Arlington, Texas (Ralph 
Paul, Ruby's associate), Chicago (Ruby's relatives); and Smithfield, 
Michigan (Earl Ruby, Jack's btother). · · 

The following is a list of those cili'ass:i:f::i~·~mar>e"Jt..:lra~ with the 
above-described telephone information·. After liaison with the 
Bureau has been established, these materials can be placed in the 
sse document request:• 

1. CD 223 
2. CD 301 
3. CD 302 
4. CD 312 
5. CD 329 
6. CD 360 
7. CD 390 
8. FBI list B- 11/27/63, Hoover to 
9. FBI list B - 11/29/63, Hoover to 

10. 3/12/63 memo, Hoover to Rankin 
11. ll/29/63 memo, Hoover to Rankin 

(Note: CD is Commission Document) 

Copy to Elliot Maxwell 

.:~ ... ~ ~:~~~-~­
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September 29, 1975 

MEMORANDUI1 

To: Paul Wallach 

CC: Rick Inderfurth and Elliot Haxwell 

From: Dwyer/Greissing 

Re: Senator Schweiker's Review of Selected Warren Commission 
Documents Withheld from Public Research at the National 
Archives. 

Senator Schweiker reviewed a selected number of 
Warren Commission Documents at the National Archives withheld 
from public research on 9/22/75. While reviewing the documents 
the Senator expressed particular interest in the following 

.areas of investigation: 

1. :tnforman~t.:sfl How informants are paid. ~'Vould any 
of these payments be reflected in an informant's. 
income tax return? Do informants sign for the 
cash received from their handlers or contacts? 

2. The Bureau's informant network in New Orleans. As 
a major area for anti-Castro activity, the Bureau 
might have had a center or unofficial meeting spot 
for informants in New Orleans . Was it the Custo~ 
House? Orest Pena's Habana Bar? 

3 • A~ct:as's$feired~!:3;l.&,t64r;:i'nite;ma.~&;W~~~emr,c(i).mm:irs·silo:nwme~ 
f.r~Il'l!i;;:.G:t;.iiff~f4nllic-ande;.Hu.ber,:t}?.2:-:to!t~:Rar:t~.i;:~,~PJ:'~.!?::l.ngF¥i':!;l?_poss·ibl:e' 
c_q~n..e~c>~i:G.-®;be.t~eeri;;.Ruoy.:;,w:'aii'd\lf:.0swali&:i:l;je~£-o::t;,a'itthe!•,:assass.~ 

:i..~.:~~~Q~Qm..tn~~;P.z:e$i4~n,~ 

4. Ruby's 1959 tax return. The National Archives' 
inventory lists Ruby's tax return as being included 
in CD 36 7, \V'i thheld from public .research. The tax 
return was n6t found in the to 367 folder. Marion 
Johnson advised it could be found in Vol. XXIII 

5. 

of the Warren Report, Cbmmission Exhibit 1716. 

'l1~~~fit,din:g;: of:: oswa,lAik':-s~'an~:ni_e~tc.a~l!~Yst:"oetween·:::: the":·c~gftiiV 
aimf!JBB~~~!:~as-sies":- in(tcM~x±co~:c£€~'in.~s-e·ptembet"-·19 6·3&" 
The New York Times reported on 9/21/75 that phone 
conversations bet\-;een the Cuban and Russian embassies 
in which Oswald was involved, were taped by the CIA. 
A portion of the transcript of these conversations was 
reviewed by Senator Schweiker at the Archives. The 
Senator suggested that the tape could be requested from 
the CIA {if it still exists) and be subjected to voice 
print analysis to determine if Oswald was, in fact, 
the individual who visited the diplomatic establishments 
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in_ Hexico City. N~B~jl~s:Wrv.~~emp:le~~&}~ 
~~eonsu'latm7w-f::iJ.rg,ti£::descr,i:be~0awClEl:d7.iiaSa~b1Qn<l~ 

2~g_@~ti:t.e-;J:"e:ty.p o:f!;;;;·l.O ;~,pfl\;W~~:fcQ~€ii>t::Y~9t~Y,~'~iJf'"'"t;h!!J · 
P.:.hv~:;::,~ta:-l~~dest<::rfp _ wald~~q~~-~],:Y,~g]J~c~_.. 
w_q-~gj:~·l;dt~ret;l·latyl.J;o.oRed~~-l'l~e,;},1 A. photograph ater 
supplied and believed to be one of Oswald matched the 
physical description set out in the original teletype. 

Neu'tron\;~Ke>t::iivif:-t:1!~'Affa~:fys~SI'. FBI Director Hoover sent 
a summary of the NAA conducted on bullets alle edly 
fir~d by oswald's rifle. Ho3'.:¥~~~i!:!:~i:l!.GW;.tffi'a~: N~Y 

_ tes~:t"a~teve:a,liefd'~~irnconse"q.uen.t.>HI~~·d~fife:rences>z~~,f!-' s:ena;t~ 
S"C!l.W~!!!~l5.~~~s,~.gg:es~te.d~r.eq:ue.s;tin~them:otrr:i!g:±na~':comp.le:t,flV 
N~;s-t;e_s~t.tl"rep_oJ;,t?;:tandl@:ccn1cti~a~t.::ifng.t>;;I:;~a_g;a:f.!;ns:h~the;;rs\lllliD~g 
repd~if~~-su:Om·i"£1fe~!b1f~;~the~Warre~:e'emffi::ifsTs~i0f.V'~~ 
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MEMORANDUM 

September 23, 1975 

TO FILES 

FROM Dan Dwyer 

SUBJECT: FBI Investigation of the President's Assassination 

On· September 18, 1975, Ed Greissing and. Dan Dwyer reviewed the 
Justice Department:' s anti-Castro files. covering .the late. 50's ·• · 
through early 70's;;;; The files of particular interest were those 
of 1962 and 1963 during which time Lee Harvey Oswald was a member 
of the Fair Play for Cuba Committee (FPCC) and allegedly attempted 
to infiltrate anti-Castro organizations in New Orleans, and possibly 
in Miami and/or Mexico City. 

Attached is a list of those reports contained in the anti--Castr~ 
Department of Justice file which relate to the FBI investigation 
of the President's assassination. This list is important for two 
main reasons. First·, the reports represent a far more detailed ~,.. 

knowledge;of.a,nti-Castro·activities than was. admitted to the Warren 
Commission. by the Bureau·. On May 5._ 1964·, Rankin sent a letter to , 
Hoover requesting all documents relative to FPCC, JURE ~ban Revo~­
lutionary Junta),. DRE (Cub.;m Student Directorate), Alpha. 66 and 30th;.o 
of November Movement. for Dallas--Fort Worth in 1963 and related ac­
tivities· in New.· Orleans, Miami, Las Vegas and other major U. S •. 
cities.. At this- point, it has been determined that Hoover responded.~ 
to Rankin} s· request"· by submitting a report which. simply named of-. 
ficial· directors-and key activists of each organization in each~ 
lo.ciliity· and·which··briefly outlined each organization's main ac-­
tivities.,; 

Second, the Department of Justice files are important be-
cause they contain reports on individuals allegedly involved in 
a':~.c;:QJJI!P~;~cy·, .. t;Q;·.assassinate the President·. Specifically, some of 
the names mentioned of particular interes·t are Gerald Patrick 
li~gs, .HenryJ~oWilliams, Frank Sturgis·, Hargraves·-; Augustinovich, 

7 . Bi:il?ll'&:Se}ID101Jr, the· McLaney brothers and Tom. Kane (an alleged alias • 
of. OswEll~). (Coup d'Etat in America, by Mike Canfield and A. J. \ . 
Weberman, outlines these individuals' alleged. role in a conspiracy.) ( gcr CofJ-

?f 
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Additionally, the Department of Justice files contain reports 
by S'~Q;~Jj.,DeBrueys, who is a·I:teg:ed> to have been Oswa'lld:J,;,s,.,F:BI:so­
co~th_eJ:)New;;;Orleans:~are~ Finally, these FBI reports refer 
to a raid conducted by the FBI on an anti-Castro training camp near 
New Orleans on July 31, 1963 during which ten people were arrested 
and ammunition was seized. It is very probable that this was the 
raid referred to by William Morrow, a former CIA contract employee 
and counterfeiter for the Cuban underground (cf IX-C-2-a-w (Morrow)). 
Morrowrmaintains Oswald was involved in this training camp and 
that Ruby was involved in an underworld operation that used it as 
a transfer point for narcotics from the Carribean to Texas. 

These latter considerations fall into "conspiracy" territory 
which is not the direct focus of the investigation. However, the 
individuals and events mentioned in these reports have been im­
plicated with Oswald's connections with anti-Castro groups and 
lower CIA echelons. 

These Department of Justice files should be included in a 
document request at ari appropriate time. To.,..""th~.b,e,s,t.,:;,.of..: .. th~~~ 

. present,:~ know !edge;: they. were;: not~- fotwatd'ect.,·tO"'"- the•-Warreni'.Cotmifss:f'oi'f' 
and· represent .. detailed- knowledg-e· of·· loW<~-l'evelP..tant-i':ooCas·tro:: a'e:t:-:bl.fii'E,. 
in.- which'- Oswaldt was~ allegedly, invo,!ved"l;.,g_ -

Report dated 

03-15..:.62 

01-31-62 

01-09-62 

11-22-61 

11-09-62 

07-30-63 

08-01-63 

02:_14-62 

06-14-62 

Selected Documents from Department of Justice 
anti-Castro files reviewed September 18, 1975 

Agent or Office 

Dvryer, Robert J. 

Dwyer 

New Orleans 

Hoover to Director, 
BIR, State 

Dwyer 

Dwyer 

Mira Cardona 

Bill Matheson 

p. 15, Manual Ray 
p. 24, Gerald P. Hemming 

Ruben De Leon 
State airgram 

Charles Patrick Hemmings 

Training camp 

Hargraves 

Gerald Patrick Hemming 

Sturgis 

Doc I d ::lei 2 4 2 3 50 8 P.age.94 
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Report dated 

07-19-:63 

* 02-14-63 

03-19-64 

02-18-64· 

01-30-64 

11-14-63 

* 10-03-63 

* 10-02-63 

10-03-63 

10-03-63 

* 09-05-63 

08-09-63 

- 3 -

Agent or Office 

Miami 

Dwyer 

Dwyer 

New York 

Springfield, Pa. 

Newark 

DeBruerje 

DeBrueys 
Donald C. Steinmiyer 

Dwyer, Miami 
pp. 35-37 

Dwyer 

Miami 

New York 

* Of special interest. 

.;;· 
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Topic 

Henry Williams 

p. 15, Oswa1do Carrasso Leon 
pp. 20-22, No Name Key 

list of those arrested 
with Heriunings 

p. 16, Donald Miller 

Information provided by 
Caufield 

Bill· Franklin 

"Cuco" Leon 

Boston patrol training 
camp, 10 Cuboni fr. 
Miami; Rudolph Davis, 
Motel Monterey 

St. Tamany Parish 
Lacombe, La. 

Mike McLaney 
Bill McLaney 
Sturgis 
Hemmings 
Ammunition seized by FBI 

on 07-31-63 near Lacombe 

p. 8, Ruben de Leon 
p. 15, Angel Luis Castello Carbera 
p. 21, Hemmings 

· Mike Morino 
p. 23, Hargraves 
p. 26, Henry Williomi 

p. 5, Artime - RFK 

John E. McFarland 
Edward Mireault 

I 
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105-1742 - May 28, 1963 Dwyer, Miami 

Dan Dwyer 
Ed Greissing 

Joe Garman, Robert Wilson, Roy Hargraves, William Seymour 
and Robert Collins operated a training camp 40 miles west 
of Miami. 

April 30, 1962 - Memo re: Anti-Fidel Castro Activities 

On February 11, 1962, Cuban airline pilot Raul Cross arrived 
in Mexico City. February 9, 1962,had defected and traveled 
to Miami on February 10, 1962 via Guest Airlines. 

105-6516 - March 30, 1962 - Cromwell - Los Angeles 

Anthony Valle, 10794 Lindbrook Drive, LA, 24, California, 
was one of five Directors of the Committee to Free Cuba. 

March 23, 1962 - Int·ernal Security;.cubati~··Anti~Fide·IECastr~~ 
tivities ~ New Orleans - Mrs. Albeit Cerniglia, 2526 Bayou 
Road, New Orleans, .arranged meeting with the Federal Agencies. 

Arnesto Rodriquez - 1209 St. Charles Avenue, New Orleans 
Carlos Brinquiu ~ 4336' Paris Avenue, New Orleans 

January 22, 1960 - Re: Anti-Fidel Castro Activities 

January 12, 1960, Raul Cross, pilot for Arbana Airlines. 
The Cuban government was having thirty pilots trained in 
Mexico, (using cover that they were being trained as crop 
dusters). They were using instructors from Chile at $700/ 
month. 

105-1742 

February 24, 1965, alleged plot to kill anti-Castro couples 
in Mexico. 

Ronald L. Augustinovich, 726 S. Spring Street, Los Angeles, 
California. 

7 Tti~'KaH'P-- Alleged code name for Oswald. A mercenary like 
Augustinovich in Florida. He had gone from anti-Castroism 
to pro-Castroism. 
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105-1742 - Dwyer, Miami 

Sm~ll independent and relatively unknbwn g~oup~ hav~ tr~ed to 
establish. training camps in Florida; briefly establi~hed in 
Miami~were never successf~l, had no significant quantity of 
persons equipment or actually trained and Cubans in military 
warfare. 

Sturgis headed up an anti-Castro group called La Cruzade. 

April 26, 1961 - New Orleans 
December 5, 1960·- Both Manuel.Quesada Castillo.and Sergio 

--names mentioned 
by Orestes 
Pena--

Archache Smith ~ttempted to recruit p~ople 
for Frente Revolucionario Democratico mem­
bership. 

Alfredo Alex Hernandez Mere 

February 6, 1961 - Sturgis was telling everybody he was a 
captain in t.he U. S. Marine Corps and is· 
a war hero. 

109-584 - October 18, i960 - from Hoover to DDP CIA Giancaha 
stated that Castro would be done away with in the near 
future. He has met with the assassin on three occasions 
at the Fontainbleau Hotel in Miami. The assassin has at­
ranged with a girl to drop a pill in some food 6r drink of 
Castro's. 

109-584 - September 13, 1960 -Dwyer 

Mario Gracia Kohly, Sr~, h~ad of Liberators of Cuba, cl~ims 

nine membership organizations. On August 5, 1960; Kohly, 
former Cuban Ambassador·to Spain and presently head of the 
Cuban Liberating Commandos, a.counter-revolutionary organiza­
tion, said he would have nothing to do with the FRD because 
of the ex-'Communist and ex-Fidel Castro elements associated 
with it. 

Auguit 16, 1960 - Varona, Artime--iec~ntly left Miami fbr Mexico 
Ci~y where they established headquarters of the FRD. 

April 27, 1962- Article, "Exiles train agair{ without U. S. Aid," 
appeared in Mia~i Herald~ coricerne~ 22 anti-Castro groups .. 

CRC - The governing board for the leading Cuban revolutionary 
organizations dedicated to overthrow Castro. It's head is 
Jose Miro Catdone. 

.... 
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MEMJRANDUM 

'IO: Bob Kelley 

FROM: Dan Dwyer and Ed Greissing 

DA'IE: August 22, 1975 

SUBJ: John F. Kennedy Assassination 

This rrermrandum will outline the ma.jor conterrporary allegations regarding 

the intelligence col1111Ul1ities' activities prior to and after the assassination . 

of President John F. Kennedy. These rrajor allegations were derived from the 

study of the following sources: t.ts Warren Corrmission, Report .. and its,. 26• 

volt..l.Ill:s of testirmny and exhibits-, the review of both·FBI and'- CIA docurrents.,.. 

at the Archives withheld from th:! public, the opinionsr of_ independent. researqhel"§), 

and- th:! infornation volunteered from individuals previously .. testifying before"'-- tre,. 

Warren Cornmissiorr~ 

Tb further substantiate those allegations which have some foundation, it 

would be necessary to pursue the following courses of action; request both FBI 

and CIA docU!ll2nts available to the SSC through the third agency rule, interview 

individuals whohave been involved in anti-Castro activities, and interview in­

dividuals who have knowledge of the FBI and Secret Service investigp.tion of the 

assassination. 

This pursuit will elevate the SeleGt Committee's inquiry one phase further 

and careful consideration should be given to this additional pursuit. 

I. A:Ele@atf~fee;~, H~Y- Oswald- was;-· amd.nferner 

Background: 

On January 22, 1964, J. Lee Rankin, General Counsel for the Warren 

Corrnnission, received a call from Wagonner Ca.rr', Attorney General of Texas .. 
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Carr advised Rankin that Henry Wade·, District Attorney for Dallas, had in­

fo:r'!red Carr that Lee Harvey Oswald was being paid $200 a month by the FBI 

for information, from September 1962 untii President Kennedy's assassination. 

At an errergericy rreeting of the Warren Corrm1ssion held on the afternoon of the 

22nd·,. Rankin states·, "(the FBI)- found the man (Oswald>). '.Ihere is nothing more,. 

to do·. 'Ihe Conmission: supports.- their conclusions, and we can. go horre. and·. that 

is the end of it."· Althougp records of this meeting were ordered destroyed, 

sorre copies. of the transcripts were salvaged, with this , information -:retrieved •• 

On January 27, 1964, the Warren Corrmission, with additional members present, 

. again met in Executive Session. At this rreeting, the problem posed by. this 

allegation was discussed. Allen Dulles stated that, even if Oswald was an 

infonrer, FBI agents would deny it, even under oath. As a result, the Commission 

only confirmed the Bureau's contemporaneous investigation of the assassination 

' and did not attempt to investigate the veracity of this allegation. · 

'Ihere- is also son:e' evidence that- indicates· Os-wald· may have been an FBI '-~ 

informant in New Orleans. Orestes Pema. is a Cuban-American who owned the Habana 

Bar in New Orleans in the early 1960s and was a member of the Cuban Revolutionary 

Council (CRC) and Junta Revolucionaria (OURE), both anti-Castro organizations. 

An FBI report of Decerrber 5, 1963 states that Lee Harvey Oswald and an ?.. 

--~j 
unidentified lV!exican Cuban visited the Habana bar in September 1963. Pena clai:rrs ._ 

he told Carl·os""Brihgti:tel"', head of the Cuban Student Directory ( DKE) , about Oswald's 

visit to his bar,however, an FBI report by s. A. Warren c.,IeBreuys dated June 19, 

1964 records that Pena had no personal knowledge of Oswald in the bar and that 

he never infonred Carlos Bringuier about Oswald's appearance. 

Pena' s testirrony to the Warren_ Commission on July 21, 1964 clearly con­

tradicts the points outlined by IeBreuys- in the June 19 report, and that, in 

fact, Pena testified he had reported Oswald's appearance and behavior at the bar. 
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Pena Is testim::my also reveals that he was heavily involved in anti-Castro 

activities in New Orleans. He testified he put up the bond rroney for- Bringuie:cJ s 

release after he had been taken into· custody for fighting with.Oswald in August . 

i963, while Oswald was attempting to distribute pro-Castro propaganda .. 

P€ma 1 s test:irrony before the Warren Cormi:ission suggests he was an FBI 

inforner, and that Warren r:::eBreuvs visited him quite often after Pena joined 

the anti-Castro organizations, continually asking him for information about 

Mexicans, and finally instructed Pena to refrain from becoming involved in 

politics and to §et information. 

Additionally, Pena applied for a passport· to Mexico, 00·' the•·Sarfe'·-day;, a&. 

Oswald~ I:eBrenys was transferred from New Orleans to Dallas to investigp.te 

the assassination and then returned to New Orleans. 

'lhe ·sse has recently been· forwarded a letter· thrOugh~· Senator· Church-! s 

office dated June 30, 1975 written by· Orestes,·Pena'/'. Prior-to·· his,. testim::lny"" 

before the Warren. Comnissior:r, Pena states:- that .. he. was. threatened~ by,I:eBreeys 

and wa:med. not to· disc.lose inforrraticn, re~>his-.,role··as,.an,,.infoi'Il'er or=·, 

to rrentionti:eBre-cys: na.ue.t Pena volunteered. to. testify that: .. oswald wa.S employed-; 

by the Federal Goverrment at t:tie Custan's. House in .. New Orleans;-and offered• 

infonnation:.re~ the::. Federal ~nts With- whool'· Oswald>associated •. .­

RecolTl!TEnda.tions: 

l. Interview Orestes, Pena··regarding his anti-Castro activities 

in New Orleans, his knowledge of Oswald 1 s relationship with 

· · anti-Castro groups and the FBI in New Orleans, and his re­

lationship with DeBrenys. 

2. Interview Warren C •.. DeBreu.vs· now located in the \'lashington area. 
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To further substantiate the allegation that Oswald was an FBI in-

formant, it is fact that S/A Janes P. Hosty'.s nane, address, phone number 

and license plate number appeared in Oswald's notebook. (Hasty was the 

agent in charge of the Oswald case in Dallas)'. In his explanation to the 

Warren Commission, Hasty testified that he was "trying to learn the where-

abouts of Lee Oswald .••.• t9 determine whether or not he was errployed in a 

sensitive indilstry." 

Iri his attempt to locate Oswald, Hasty visited a Mrs. Ruth Paine, 

on 1 Noveni:ler 196 3, believing Marina Oswald was 11 ving w1 th her ·at that tine. 

Mrs. Paine informed Hasty of Oswald's occupation in the Texas School Book 

Depository, which was certainly "a non-sensitive position." Hasty stated 

that upon his departure he left his narre and phone number with Mrs. Paine, 

the rationalization for his narre being is Oswald's book. 

It should be noted that Hasty again visited Mrs. Paine on November 5; 

1963, and was, at all tirres, acting independently in his attempt to procure 

this information, not under the specific direction of the Bureau. 'lhe Warren 

Conmission as well, offered no explanation for the appearance of all the in­

formation on Hasty listed in Oswald's notebook. 

e_q..e'v- Janes Gouchenal.llb, an independent researcher, is a potential source of 
oW p.. .., 

·'t v·'.i>'" . informaticn regarding Hasty's relationship with Oswald. \.Jhile living in Seattle, 

Gouchenaur had the occasion to rreet carver Gayton, an· ex-FBI a~nt. Gaytcri 

rret ·Hasty, while-.serving~_with h1m 1n Kansas Cityi (Hosty was: transferred to 

Kansas City after' the assassination) . Gayton related the following information . 

to Gouchenaur ba.Sed upon cawersations he had with Hosty in Kansas City. Hasty 
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·had been Oswald' s- "handler" and the FBI listed Oswald as a "l?otential Security :;:;; 

Informant .• " Hasty allegedly offered money to Oswald if he reported on a 

· . regular basis • Oswald resisted this approach and Hasty tried to pressure .... 

Marina so that Oswald would co~ly. (Oswald, in fact, did write a letter to 

the State Departnent in the fall of 1963, requesting a Russian· visa and 

protesting the FBI's harassment of his wife) . 

Recol11TEndations: 

1. Interview Hasty. 

2. Interview Gouchenaur about his conversation with 

Carver Ga,_vton . 

3. Interview Gayton about his knowledge of the relationship 

between Hasty and Oswald. 

II. ·Allegation: A theory has been presented that by the end of the Eisenhower 

Administration, the lower echelons of the anti-Castro forces established train-

ing c~s througpout the Southeast. The groups were trained by ex-Batista 

soldiers, as well as CIA contract agents .. 
-

Initially, the plan was to take over Cuba through the Bay of Pigs operation .. 

However, they failed to receive air support, causing this attempt to fail. The 

groups began to distrust the Kennedys and the feeling spread through the camps. 

Another plan to attack Cuba was halted when the President requested the 

"Lake Pontchartrain. c~ be raided. 

Thus:, we have the allegation that the Kemedy Administration made efforts· 

in 1963 to dismantle CIA funded anti-Castro training groups. 

On August 7, the SSC staff interviewed Robert D. I'lbrrow who maintains 

he was under contract with the CIA from 1961~1963 and headed the counterfeiting 
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operation for the Agency 1 s Cuban underground organization. rvbrrow was re-

cruited by Mario Kholly who was employed by the CIA as a consultant. Kholly 

was responsible for organizing the Cuban underground. 

According to JVbrrow, Kholly tried to inform Attorney General Kenned;y 

of missile installations as early as 1961. Kholly also tried to inform that 

there would be no underground support for Cuban force invading the Bay of Pigs. 

Morrow also maintains Kholly's information about the missiles since it would 

be a source of humiliation to the Administration. Furtherrrore, after the 

missile crisis, the Administration made efforts to dismantle Kholly's operations. 

(Thik alle§ed effort initiated by the Administration may possibly be related 

to testim:my delivered to the sse during assassination hearings that by 1963 

the CIA had lost control of the. lower echeloos of the anti-Castro forces). 

rvbrrow maintains that a CIA funded training camp for anti-Castro forces 

on Lake Pontchartrain, Louisiana was operated by Frank Sturgis, Carlos Bringuier 

(Oswald's alle§ed associate from New Orleans), Clay Shaw, David Ferrie, and Jack 

Ruby. (Allegedly, Ruby was shipping narcotics from Lake Pont chart rain to Dallas) . 

!Vbrrow maintains sorre of the indi victuals involved in the Lake Pontchartrain opera­

tion were involved in a conspiracy to assassinate the President. 

Morrow maintained the Lake Pontchartrain can;:> was raided by the FBI, the 

Secret Service and local law enforcement officials per order 'of the President 

on August 1, 1963. Allegedly, ammunition was confiscated and 11 people were 

arrested. As a result the anti-Castro Cubans soUght to retaliate against the 

President, thus bringing about his assassination. 

Morrow was arrested on counterfeiting Char§eS in Baitimore on October 1, 

1963. Morrow, in the process of procuring Kholly's diary, has already acquired 

Kholly' s secret papers on the organization of the Cuban underground. 
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Recomrendations: 

1. Interview M::>rrow in greater detail about the Cuban underground 

operations. 

2. Procure Kholly' s papers , rrerroranda and diary from M::>rrow. 

Deternrine if individuals alleged to be involved in a conspiracy 

were under contract with Agency. 

3. Examine materials at the Kennedy Library relating to Kholly's 

rreetings with the Attorney General. 

4. Examine materials at the Kennedy Library relating to the 

August 1, 1963 raid ori the Lake Pontchartrain camp. 

5. Examine FBI reports on surveillance of anti-Castro groups 

available at the Kennedy Library. 

III. Allegation: '!he Secret Servic~ obstructed' the nedical investigation" · 

of President Kennedy's assassinaticn.,: 

Jim. Gouchenaur· also reported to· the Conmittee that. he had- inforrmtion 

rega.rding the destruction: and· alteration of evidence. in. the investigation of: 

President. Kemedy's· assassination. Gouchenaur, befriended· Elner M::>ore, .a· 

Se~t . Service · ~nt· of the Dallas office. rwbore ccnfided: to Gouchenaur · tt~t' ""'\ r;; . · 
that he. was,~ordered by .t~ Inspector General's office:. of the Secret Service-· "'~J~ ('lf'A' 

to destroy.,..a>.photograph~- glven to him by Eva Grant, Jack Ruby's sister~ (We 

have~no· othe:rJi·inf'onnat±oo regarding the photo}'. 

Moore::·a.rso::.ttold~ Gouchenaur tha.t he had been- ordered. to tell Dr. Percy,-

who first treated the President at Parkland Hospital, to change his rredical 

report, which initially indicated that a bullet penetrated from the front. 

M:Jore also indicated that he helped to prepare the original report on the 
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direction of the shots, and that the initial finding was that it was impossible 

to determine from which direction the shots had originated. 

M:x>re: told' GOuchenatn"" that: Whatever· he' had contribUted~ to., a~· cove!\,-t~pt 

at the time of the assassination was· done• on orders: from· Washington- and Mr-.;• 

Kelley of the Secret Service headquarters·. 

RecorrrrEndations: 

1. Interview Gouchenaur about his discussions with EJ..rrer rvbore. 

2. Interview liiJ.Jrer rvbore about his participation in the 

investigation of the President's assassination. 

3. Procure Moore's report on the direction of the. shots. 

4. Interview Mr. Kelley of the Secret Service. 

Comnission. 

A. It has recently been determined by the sse that Oswald was a target 

of the CIA mail .. cover· operatioo after he had defected to Russia. Hoover sent 

a confidential :rremo to the State ~part:rrent on June 3, 1960 which raised the 

possibility that an irrposter may be using the credentials of lee Harvey Oswald. 

Recorrmendations: 

Request the Agency to provide all information regarding data 

compiled on Oswald from the mail cover operation. Determine 

if the FBI was forwarded copies of Oswald's mail. 

B. '!he;; SSCftias'&Jdetermmed' that. the CIA withheld<-:fuformatfcn ·about. Castro· 

as_sassinaticn· plots' fraiL the• Warren Commissian1 Richard Helms testified that 

he did not think inform9.tion regarding Castro assassination plots was important 
. . 

to the Cornnission' s investigation; he ass1.1lred Dulles would have initiated the 

inquiry since Helms believed Dulles was privy to assassination plots. 'Ihis. 

NW 50955 Docld:32423508 Page 105 



- 9 -

seems ironic in'''~t .or· an. investigaticn outlined in··Warren··Comnission D::>current::r: 

9~5 (withhelddrom"pUblic revieW). 'lhe. CIA had. a. "well. placed. individual who­

has-: been. in· close,- and' prolonged contact with ranking officers· or· the Cuban, OOI;;J' 

'Ihe source "did not know whether Oswald was an agent of the DGI or any other· 

di:rectorate or departi~Ent of the Cuban gpvernment," but that " (the· agency) has .• 

queried him in detail. an possible cootacts between lee· Harvey Oswald and the, ; 

DGI prior to the assassination of President Kennedy. n,) 

Heln'B: also reported to the· Warren_ Conmission that.- strict security l"feasures 

were taken upon news of the. assassination. by Cuban intelllgJmce •. 'lhe source; 

belie \res these orders were issued "because of the possibilitY! that· the. U.s. 

migpt. have., taken- some- type, of action against CUba and the" OOI itself." .. 

It should be noted that David Belin, Assistant Counsel to the Warren 

Commission, has stated that information on assassination plots might have in-

fluenced the overall investigation. 

'lhe question of Cuban'· involvement in the President • s assassination migpt .. 

be viewed, in· light:· of castro's. statement of Septemer 7, 1963.. The Cuban leader 

said::, 

"We: are·.-prepared.·to figpt • them and•. answer in- kind •...• 
lhited'- Stateac·leaders should think that: if they are 
aiding· terrorist plans•: to: eliminate Cuban, leaders, 
they.·. themselves' will. not be safe •-'!v 

Pequest CD 935 and other docl..llrents listed in Appendix B 

relevant to the CIA's investigation of the President's assassination. 

V. Appendix 

Attached are Appendix A. and B which are Warren Ccmnission docurrents · 

~she~ by the FBI and' CIA. 'lbese docurrents are withheld" from public research.· 
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rule can be requested fran the appropriate agencieS!/ M:Jst. of this. materiai 

withheld from research involves personal matters that. are not relevant tq. 

public interest. Sorre of the docu.rrents, however, deal with contemporaneous 

allegations and reports at the tirre of the assassination involving subjects 

related to the anti-Castro Cuban issue and comprising theories rrore recently 

developed. 

Rec~ndation: 

Request documents listed in Appendices A and B from the appropriate 

agencies. 

cc: Fritz Schwarz 
Bill Miller 
Curt Srrothers 
Pat Shea 
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Warren Comndssion 

Warren Commission 
Doc\.l!TEnt Number 

CD 111 

CD 212 

CD 22] 

Appendix A 

·]))currents To Be Requested from 'Ihe FBI 

Date of !'Ierro · 

12/17/63 

12/20/63 

4/9/64 

8/17/64 

1/31/64 

2/17/64 

2/19/64 

5/26/64 

5/7/64 

4/7/64 

4/15/64 

4/24/64 

7/14/64 

Topic 

Allegation of Edward Partyko 

Hoover to Rankin. "Ruth Hyde 
Paine" 

Hoover to Rankin (allegations 
involving Cubans) 

Hoover to Rankin (allegation 
of phone call from Phoenix to 
Dallas) 

Hoover to Rankin (comments 
relative to Oswald and Ruby) 

Hoover to Rankin ( Girrberling 
report, including pp. 39-42) 

Hoover to Rankin (allegations 
involving Oswald in New Orleans) 

Hoover to· Rankin (includes 
discussion of interview of Marina) 

Hoover to Rankin (allegation 
involving l'lexico City) 

Hoover to Rankin (allegation 
involving Mexico City and 
Albert Osborne) · 

Hoover to Rankin (includes 
references to Commissions' 
trip to !Vexico City) 

Hoover to Rankin (allegation 
that Weissman, Ruby and Tippett 
rret in Ruby's nir..,ht club) 

Hoover to Rankin (includes 
allegations made by Mark Lane) 

Hoover to Rankin (includes 
report on Albert Osborne) 
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Warren Commission Appendix A ( Cont' d. ) , 

Docl...liTents To Be Requested From The FBI 

Warren Cormd.ssicn 
Doc1..ment Number 

CD 273 

CD 301 

CD 812 

CD 1539c 

from FBI list B 

from FBI list B 

from FBI list B 

from FBI list B 

from FBI list B 

· from FBI list B 

FBI # DN 89-41 
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Date of Merro 

11/23/64 

12/5/63 

12/4/63 

.. 10/19/64 

7/16/64 

9/23/64 

11/25/63 

11/26/63 

11/25/63 

11/30/63 

11/28/63. 

. 11/26/63 

Topic 

Hoover to ·Rankin (allegation 
of Carlos Quiroza) 

Hoover to Rankin (allegation 
of phone call from Chapel Hill, 
N.C. to I:allas ) 

Report on phone call 

FBI reports on Jerry Buchanan 
and Nathaniel Uyle 

Hoover to Rankin (includes 
report oh Orestes Pena) 

Hoover to Rankin (report on 
Albert Osborne) 

Hoover to Rankin (reports on 
allegations of Sylvia Odio) 

Report on allegation of 
R. E. Chambers o 

Report on allegation of 
Jonathan C. McDonald 

Allegation of Enrico Aaron 
de Dusseldorf (Henry Edward Scott) 

Report an allegation of 
James E. Shock 

Report on allegation from 
Christine Price 

Report on allegation from 
Bernadine Christian · 

Allegation involving postal 
clerk in Wyoming 



Warren Comndssion 

D:>cUITEnts To Be Requested From CIA 

Warren Commission 
r::ocument Nurrber 

CD 100 

CD 347 

CD 384 

CD 426 

CD 528 

CD 692 

CD 698 

CD 935 

CD 943 

NW 50955 Docld:32423508 Page 110 

Date of M=rro 

12/13/63 

l/31/64 

2/19/64 

2/21/64 

3/18/64 

3/6/64 

3/31/64 

5/15/64 

!Vey 1964 

Appendix B 

Topic 

"Analysis of World Reaction 
to President Kennedy's Assass­
ination. 11 (includes reaction of 
Cuban government) 

Helms to Rankin (Information 
Developed by CIA on the Activ­
ity of lee Harvey Oswald in 
Mexico City) 

HeJ.nE to Rankin (He:J.ns replies 
to question posed by Rankin) 
Info:nnation developed by CIA 
on Oswald in Mexico City. 

Helms to Rankin (includes 
translation of interrogation 
of Silvia Duran) 

Helms to Rankin (includes 
Helms' denial of CIA 
interviewing Oswald in Moscow) 

HeJ.nE to Rankin (includes 
reproduction of CIA dossier 
on Oswald dated 12/9/60) 

Helms to Rankin. Dissemination 
of information made available 
to Secret Service by CIA. 

Helms to Rankin. "Reaction of 
Cubari ·Intelligence Service to 
Assassination of President 
Kennedy." 

Helms to Rankin. "Allegations 
of PFC Dinkin U.S. A:rmy , 
relative to assassination of 
President Kennedy. " 

M n::, > 
'i~ ~~j·~ 

·. 



Warren Comnission 

Warren Commission 
Document Nurrber 

CD 944 

CD 990 

CD 1000 

CD 1012 

CD 1551 

Documents To Be Requested From CIA 

Date of Meroo 

5/19/64 

5/27/64 

6/1/64 

6/3/64 

5/22/64 
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~pendix B ( Cont' d. ) 

Topic 

HeJ..ms to Rankin. Hours of 
work at Cuban and Soviet 
diplomatic installations in 
Mexico City. 

Discussion between Drew 
Pearson and Khrushev regarding 
assassination. 

HeJ..ms ro Hankin. Allegation 
that Oswald accepted $6,500 > 

in Cuban Consulate in Mexico 
City •. 

Hel.nB to Rankin. Infonnat:ton 
on George De !Vbhrenschildt. 

HeJ..ms to Rankin. "Conversa­
tion between Dorticos and 
Cuban Ambassador Annas. " 



September 23, 1975 
MEMORANDUM 

To: Paul Wallach 

From: Dan Dwyer and Ed Greissing 

Subject: CIA/FBI Investigation of the President's 
Assassination 

I • DOCUMENT REQUESTS 

This part of the memo will summarize and sexpand those 
considerations relative to the initial request to the A~ency 
and the Bureau discussed on September 19th. 

A. It was proposed that briefings can be arranged at 
the Agency and the Bureau to clarify the SSC's 
investigation and, thereby, hopefully, facilitate 
document requests in the future. A review of the 
internal memoranda of the Warren Commission indicates 
that the following personnel ass,i&'t~Boover;:¥an~ 
s&~ti:~himd-l:mfJ'Pdo~~requenPof¥iitha.~·war,~:mr 
.comm.tsstou 

1 • · B:a.:r;;~!~-~·-~-~~j:ionnQ·f? 

Belmont, Al 
Cadigan, James c. 
Cunningham, Cortlandt 
Frazier, Robert 
Gauthier, Leo 
Hines, Bill 
Latana, Sepastion 
Lernihan, Robert 
Malley, James R. 
Roggs, Richard 
Shaneyfelt, Lyndal L. 
Stokes, John 
Stombaugh, Paul 

Ul8il'~~::;t:'2/;t8/6;4'-I',.::Lett:e~ofaltb'~.EI.t;;:to;'Bureau 
.t;i~ne~;,.,~~Ran&i~t.oac,soow~f · ·· · ·· ·· 

2. M8n~J)Hsonne·l 

Dooley, Arthur 
Hall, Thomas 
Murphy, David 
RoctQ., Raymond 
Whitten, John M. 
Wigren, Lee 

if~~··~.f 
. ·.;;Ill u ... .,;.· 

(Source: Warren Commission internal memo.) 
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B. The Agency and especially the Bureau forwarded thousands 
of documents to the Warren Commission. Although the Archives 
.has provided an inventory of all documents collected by 
the Warren Commission from the Bureau and Agency the 
sse is assuming an overwhelming responsibility in account­
ing for that information provided to the Commission. 
Therefore i.t seems reasonable· that the sse's initial 
request, augmented by briefing with the CIA and FBI, focus 
on the following: 

1. An inventory from the FBI and the CIA of all documents 
forwarded to the Warren Commission. 

2. CaPles¥~a~~req:aea~~f~Ba11Jt.~t&~r 
and~"He,r!WI!f. (N.B. It is unclear at this point · 
whether these letters should be requested from the 
Archives or from the appropriate intelligence agency 
to which they were forwarded.) 

This approach does not seem unreasonable; the Bureau 
and the-Agency undoubtedly have maintained inventories 
described above. Additionally, this approach would be 
advantageous for the following reasons: 

1. It would free the SSC from the immediate.task of 
accounting for documents forwarded to the Warren 
Commission. 

2. It would transfer the burden of responsibility for 
clarifying what documents were given to the Commission 
to the FBI and CIA. 

3. It would provide a relatively simple way to determine 
what documents were not provided to the Commission. 

4. It would preclude, to a certain degree, serious 
conf:i::'ol!l.tatianbetween the sse and the FBI or the CIA 
on whether documentation had previously been provided 
to the Warren Commission. · 

C. g~~dacumen~sc. requestSE>'·~"th~FB-rv$mfgh't:aethen.,.centeD> 
~l:l~.i;ngr~ 

-~ Any and all documents relating to the destruction 
of a letter hand delivered to the Dallas FBI 
office by Oswald about.lO days prior to the assass­
ination including namesof individuals involved in 
the letter's destruction. 

' .. : .••. -_ .•. '~/~,:j1lT 
-~~;·-· --· 
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:2~A:difi!ni'iiltra·ti vet; ·cover;;, pagesr.:, t.o::r.t.Q.~_f9-~:~9~iag 
EB.~·in·&r.v.iie'liis:if:ofi:..• Lee~ HarRy.ii!·Oswal~ 

a. 6/26/62 interview by agents John Farn 
and Burnett Tom Carter at Fort Worth 

b. 8/16/62 interview by agents John Farn 
and Arnold J. Brown at Fort Worth. 

c. 8/10/63 interview of Oswald by agents 
John L. Quigley at New Orleans 

D. Future~documen~requea-s.ts:-Et~th~~crArs.might~r,focu~re oniv 
thE!I~.:SSC:~B"'ttr.de.terminationt. tha ~~.oswalc.k anc:h;h±ak wife,,:;;; Mariniv,ii,..:.WeJ>E 
ta}:g~::t!~.Qf~c:th~:.~i.l~~covezt;,fc.O:peJra;t.io~' · The product of this 
operation should be analyzed in terms of information not 
provided to the Warren Commission. It should also be 
determined if any of the information was "tasked" to 
the Bureau. · · 

II • I-t,... haSr""been-det.endJleti. .. b~~m;i.l.i.t~tasLforc~aSJS!'..,.. 
resul~4::: of..ti: th&':':·NSA'*·· ~ wat~··J.::I.:'at~case;study;;r,F.ii:tba•lf:Oswair~Ja~~ 
Rupy~ro~ andrt: Earli'. C?Y-2-RUtiyr,-,: Jack!~s:r brQ,tbe~~werS'b.~eted~~M-"'llNSA\11' 
spokesman'fltrepp:rrnecftl:tbatm:Oswa·l'c:h~'S~inam&il'€!-~appeare~~tn~"-ther:::rhyldhy 
dictfon·ary:;:::on~~thew:da:y¥o:f1i"-tn&:o-2'P're&tdea~·s:assass•bation';-$'.:'-': Th~~_,. 
fol·I'owfnqii~li'nesiW'opi<fnquifeyrrsn6u'r~~-cons•idered'll.f 

Jf. The dates of which Oswald and the Ruby brothers' names 
were placed on the watch list. 

,. 
S. The amount of product. 

f· The information contained in 

f· A determination if the:.product was forwarded to the FBI 
·and CIA and how these agencies might have used the 
product in the investigation of the President's assass-
ination. ""~ . . _........u>IM'jc:r ...... , , . . 

!~~~rn!;m:~"~;·~:~~~~'i:~-~~=E-~U:!:(i:n 
involvement with the Warren Commission. .,·S:wmtita&UPhel.Chd:he 
<;omm..j.ssi9_.ti.!fP!i.·i:odhCJlB-bu'b,o.· b.~e~~~wh&5hEm:charaeterize&was the 
inc.o~:1fe~~:~~~~w~i94:"'-t4~M'~~hamti:~=·SitmmSJ~·~asa4s.~ 
~:.!~~:Le·~~ki·m.l:i~se:l:eatingr~exhib~tSl'l0u~by.m:1!:.l'um.Commi•.siQ~~in~~ ... 
it.~~-;.;~M~~~- . 

Simmms possibly could have been involved with the selection 
of evidence at the DOJ end of the investigation. In addition to 
other individuals listed in part I, Simms could provide 
information about the relationship between the intelligence 
agencies and the Warren Commission when the SSC's study reaches 
an interviewing phase. 
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MEMORANDUM 

TO: WARREN COMMISSION FILE 

FROM: BOB KELLEY 

DATE: JULY 22, 1975 

SEL COM 

E.. 
FILE : IX. 2 . a - S ( 

SUBJ: JACK RUBY'S BROTHER, EARL RUBY (MEMCON with Paul Michel) 

Paul Michel, currently with the Special Prosecutor's Office and slated 
to join the Select Committee staff, in the near future, came to G-308 today 
with informati~~ohe- had:~ received:.from. a, form.ex:.:-:.Internal,,Rev:enue: Servic~ 
official-~ with: respect· to: Jack RuJ>y's· broth~r., Eari:.RubY'. 

This former IRS official (hereafter "source") saw Sen. Schweiker ap­
pear on Face the Nation last Sunday~ Sen. Schweiker's comments with regard 
to the Castro assassination attempts and the JFK assassination reminded 
source of an investigati.on·. he conducted.:in'>-the,<I·RS'··Intelligence:~'Ofi•f.1!~~;i~ 
Detroit.- in. late 1963. or early 1964'! SourceLbad':•'an'; IRS·;, agent-* by&the:m~ 
of, Al- Biernat1' wha· is still. with the IRS:. Intei-1-igence;-Office ·inw-Det:""J7e'.i:>• 
check on Ruby's brother Earl, who lived in Detroit at that time. Biernat 
checked the long distance telephone and telegram records fo·r Earl Ruby's 
telephone number. Biernat.- found.· that~. tl\er~~-J!{e.t:e5~c;t'ecorq~ of;:. a•,,.t~1.eg};~ 
Cuba·;;:, char.gedi to .. Earl Ruby's telephone~ number:;' .InB;'adij-iJ:liO~r;,..t:he~~W:e't.e1lii" 
records.::.of· long· distance ·telephone· call&b:yi{Ea:v:vl<::.Ruby;;.:to:--Robert Welch,~ the 
John;,_Bir~Qi.So.ciet:JE,..:lead.en~ Fina1ly.;;,. thererwere~;·records:: showing· Earl Ruby 
had,, called\: Jack RUby.: in· Dallas in, this:;-L~samec; time•; frame~ 

Source recalled that the IRS Detroit Office sent this information to 
the IRS Headquarters in Washington. IRS Headquarters forwarded this infor­
mation to the FBI as a matter falling within the FBI's jurisdiction with 
respect to the Warren Commission investigation. ·source recalled that the 
IRS Detroit investigation of Earl Ruby's telephone records followed, or was. 
prompted by,a similar check made by the FBI. Source understood that the FBI 
forwarded the IRS Detroit investigative record to the Warren Commission. 

SoW>",~:~;e::·(fu~tb:et'.iFreca.lled:c that; after.~ the~:~Warr.em,Commission issued its 
~~-~~~"'~f~.1~~.~at; to· check. the· .. report~ .to.~~.determine whether there. was 

,_information developed:. onv ~~rL Ruby} s· telephone records. 
, _giat;, told him there· was,;-·no. S\lCh· reference. 

-~\§JmU...~.t~:~:that we get in· touch with,. Biernat. at the. IRS Detroit'!' 
Of..fit~g~~~~:further· .. ;i-nformation and-· to determine: whe.ther any documents 
still exist"' refi'ecting the Detroit investigation· ot forwarding of that infor,.. 
mat ion·. to:· the: FB). 

BK;rs 
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ALLEGATION 

I.. Oswald was paid informer of FBI 

1. FBI was informed about forthcoming assassina­
tion by Oswald. The record is allegedly in 
the form of a TWX message which appeared on 
November 17, 1963 on the FBI teleprinter in 
New Orleans relayed from Dallas via Washing­
ton. William S. Walters, FBI security clerk 
in New Orleans, allegedly retained a copy 
and g~ve it to D. A. Garrison. 

2. Waggoner Carr, Attorney General of Texas, in­
forms J. Lee Rankin that Lee Harvey Oswald was 
employed by the FBI at $200 a month from 
September 1962 up to the time of assassina-

·tion. Top Secret Executive Session of Warren 
Commission of January 27, 1964. Rankin 
states it is a "dirty rumor" and that it 
"must be wiped out." 

3. a. FBI agent James Hosty's name, address, 
phone number and license plate found in 
Oswald's notebook. 

b. The Warren Commission maintains Oswald 
conceivably received the data from Mrs. 
Ruth Paine with whom Marina was living. 

c. ·Hosty testifies he only gave Mrs. Paine 
his. name and phone number in an inter­
view of November 1, 1963. 

d. Hosty allegedly_had developed Oswald as 
an informer. 

-4. a. "On April 21, 1963, Dallas confidential 
informant T-2 advised that Lee H. Oswald 
of Dallas, Texas, was in contact with 
FPCC in New York City at which time he 
advised that he passed out pamphlets for 
the FPCC." 

~~ 
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SOURCE 

Sprague; IX-C-2-a-Gl, 
p. '83 

II January 27, 1964 tran• 
II script of Commission 
II Executive Session; 
H printed in Whitewash 

IViby Harold Weisberg 

I 
'! ~, 

I· 

I 
4 H :451 

IX-2~C-a-W (Gouchenaur); 
h co sation with Bob 

Kel 
I 
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CE 829, p. 2; FBI re­
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ALLEGATION 

b. Hosty testified that this information was 
provided by "FBI field office in New York." 

c. Hoover's description of FBI Oswald file 
discloses no such New York-Dallas transmis­
sion. 

d. Allegation: agent T-2 was Lee Harvey 
Oswald. 

5. Oswald telephoned FBI Dallas office on Novem­
ber 20, 1963 and informed them Kennedy would 
be assassinated on November 22, 1963. FBI 
teletype allegedly sent to Hoover and New 
Orleans. 

6. Oswald made attempts to infiltrate pro-Castro 
groups in New Orleans (notably Cuban Revolu­
tionary Council--CRC--headed by Carlos 
Bringuier). 

7. a. FBI knew before the assassination about 
Oswald's use of 544 Camp Street, New 
Orleans address of FPCC. Not mentioned in 
appropriate contemporaneous reports. FBI 
did not give documents to Warren Commis­
sion. 

b. 544 Camp Street address had once housed 
offices of CRC (Cuban Revolutionary 
Council) and FBI Agent Guy Banister who 
was active in intelligence work against 
Cuban groups. 

c. Banister had given his address as 531 
· Lafayette Street, New Orleans, which 

is same corner building as 544 Camp Street. 

II. Two or more people were impersonating Lee Harvey 
· Oswald. 

1. Hoover's memo to State Department (June 3, 
1960) presents possibility that an imposter 
may be using Oswald's credentials. 

_fp 
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DRAFT I 

Page 2 

SOURCE 

Warren Hearings, 
Volume 4, p. 444 

CE 833 

Blumenthal and Rosen 
in Boston Phoenix, 
May 25, 1975, 
IX-C-2-a-G2, p. 21 

Sprague; IX-C-2-a-Gl, 
p. 32 

Sprague; -IX-C- 2-a-Gl 

Hoch, Paul; IX-C-2-a-G4, 
p. 55 

Hoch~ Paul; IX-C-2-a-G4, 
p. 25 

IX-C-2-a-G2, p. 39; 
New York Times 
February 23, 1975 
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ALLEGATION 

a. J. G. Harris, independent researcher, 
found memos in Archives. 

b. W. David Slawson, counsel on Warren Com­
mission, says he thinks he saw memos 
(now at USC). 

2. Lee Oswald placed at car dealership in Dallas 
November· 9, 1963. (Warren Commissio~ places · 
Oswald at Paine's home in Irving; Texas 
writing letter to Soviet Embassy in Washing­
ton. 

3. Lee Oswald allegedly discussing dishonorable 
discharge with Selective Service on October 25, 
1963. (Warren Commission places him on bus 
traveling to Mexico City.) 

4. a. Out teletype 74673 (October 10, 1963) from 
Mexico City to State, CIA and Navy re 
American male, age 35, athletic build, 
six f.eet tall, contacted Soviet Embassy· 
on October 1, 1963 and identified himself 
as Lee Oswald. Believed identical to 
Lee Harvey Oswald. 

b. Original photo of "Lee Oswald" taken in 
Mexico City October 4, 1963. 

c. Author George O'Toole tells Boston Phoenix 
that an intelligence contact of his knew 
who the mystery man was and that "if O'Toole 
were given subpoena power, he would produce 
him and prove that this Oswald was a pro­
fessional assassin.-.. ---

5. Perry Raymond Russo, Niles "Lefty" Peterson 
and Sandra Moffet McMaine, Russo's girlfriend, 
claim to have seen Clay Shaw, David_Ferrie 
and LEON Oswald (a man who looked like Lee 
Harvey Oswald) at Ferrie's apartment in 
September 1963. (At the end of the meeting, 
the possibility of killing the President was 
allegedly discussed.) 

6. Harry Dean·told the CTIA in 1968 that William 

t,. 

. Seymour was using the name Oswald in Mexico, 
Louisiana and Texas in 1963 and attempted 
to convince people that he was Lee. Harvey 
.Oswald. · 
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SOURCE 

New Times article in 
IX-C-2-a-G2 

New Times article in 
IX-C-2-a-G2 

.CD 631 

CD 1287 

Boston Phoenix, 
May 27, 1975 
IX-C-2-a-G2 

New Orleans Times 
Picayune file of CIA; 
from Sprague in 
IX-C-2-a-Gl 

Sprague; CTIA files 



ALLEGATION 

.7. a. Allegedly, William Seymour, Loran Eugene 
Hall, Lawrence Howard visited-home of Sylvia 
Odio on September 26, 1963. These men told 
Sylvia Odio that the President would .have 

. to be assassinated and that Leon Oswald would 
be the one to do it. 

b. William Seymour allegedly resembles Lee 
Harvey Oswald. 

8. a. William Seymour was seen fleeing Texas 
Book Depository by Dallas Deputy Sheriff 
Roger Craig. 

b. Allegedly, William Seymour had claimed he 
was Lee Harvey Oswald at the Sports Drome 
(rifle range) in Dallas, gun shop and a 
new car agency at which "Lee Oswald" drove 
car at 70 mph (Lee Harvey Oswald could not 
drive). 

9. a. Allegedly, there was an anti-Castro Cuban 
in Dallas who resembled Lee Harvey Oswald 
very much. Group of anti-Castro Cubans 
held meeting at 3126 Hollandale Street. 

b. Warren Commission received allegations that 
Oswald had attended meetings of a Cuban 
group at "3128 Harlendale Street." 

III. FBI conducted an incomplete and inadequate inves­
tigation of the assassination. 

1. FBI Agent Robert Burnett finds Oswald in movie 
theatre in Dallas after the assassination. 
Phoenix reports Burnett's name shows up in 
part of Warren Commission investigation of 
possible conspiracy; Burnett not questioned 
by Warren Commission. 

2. Photograph of Lee Harvey Oswald which appeared 
on cover_ of LIFE is allegedly a bogus photo­
graph. FBI was unable to determine if the 
rifle Oswald is holding is the Carcano model 
used in assassination. 
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Page 4 

SOURCE 

Sprague material 

Sprague material 

Raznikov '" Richard in 
Pacific Sun article, 
February 28, 1974; 
in IX-C-2-a-Nl 

Hoch material 

Volume 19, p. 534 

Boston Phoenix, 
May 27, 1975 in 
Ix.:..c-a-a-G2 

New Times article in 
IX-C-2-a-G2 



ALLEGATION 

3. a. In September 1963, the President gave a 
speech in Miami. A Miami police informer 
who had infiltrated the National States 
Rights Party interviewed 9ne of its upper 
echelon named Mr. Milteer. Milteer ad­
vised that Kennedy would be assassinated 
in Miami or some other city from a high 
building and that a patsy would be picked 
up by police. Milteer said a man called 
Brown would be likely to commit assassina­
tion. Allegedly, the Miami police for­
warded this information to the FBI who 
in turn forwarded it to the Secret Service. 

b. Milteer called informant on November 22, 
1963, a.m., implying the President 
would be killed in Dallas. 

c. A tape ·of the September 1963 conversation 
between Milteer and the informant was 
made public in 1967. 

4. "Federal agents" retrieved film of motorcade 
from Beverly McGann (employee of Ruby's). 
"Federal agents" never returned film to 
Mrs. McGann. The film is never mentioned 
in the Warren Report findings. 

IV. Oswald had relationships with individuals con­
nected with CIA activities. 

1. 

. AJ 

George DeMohrenschildt 

a. 

b. 

c. 

d. 

Worked for French intelligence in World 
War II. 

Traveled to Guatemala in 1960 when Guatemala 
was used as jump off point for Bay of Pigs. 

"Came in contact" with Clay Shaw in New 
Orleans. 

Had ties with CIA front men 

i. George Brown - President of Brown 
Foundation; a CIA.conduit. 

' 

ii. John Mecom - founder of San Jacinto 
fund, CIA conduit • 
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SOURCE 

Sprague; IX-C-2-a-Gl, 
p. 70 

Sprague; ~~c-2-a-Gl, 
p. 32 

Sprague, IX-C-2-a-Gl, 
p. 32 (see also 
IX-C-2-a.;..Sl for Aaron's 
conversation with Crosby 
in Minneapolis) which 
supports this allegation 

Sprague 

New Times article in 
IX-C-2-a-G2 

Boston Phoenix, 
May 27, 1975, 
rx-c-z.:..a-G2 



ALLEGATION 

2. George Boube 

a. Aided Marina Oswald in Texas 

b. Personal accountant for Lewis MacNaughton 
who is associated with Karl Hoblitzelle 
of the Hoblitzelle Foundation which 
served as a CIA conduit. 

3. Oswald met Albert Osborne (alias John Bowen), 
an alleged CIA employee on bus trip to 
Mexico City. 

4. Oswald's name on list of Mexican travel per­
mits is follwed by that of William G. Gaudet, 
former employee of CIA. 

5. a. Oswald met at plane on return to U. S. by 
Spas T. Raikin, former Secretary General 
of the American Friends. of Anti-Bolshevick 
Bloc of Nations which allegedly has intel­
ligence agencies in Far East and Europe. 

b. "Raikin was himself some kind of agent 
either for FBI ••• or CIA ••• or Army In­
telligence." 

6. Marilyn Murret, cousin of Lee Harvey Oswald, 
allegedly was a CIA agent. 

V. Individuals found behind the Grassy Knoll at 
Dealy Plaza were. involved in the assassination. 

1. Three "derelicts" found in railroad boxcars 
behind Grassy Knoll were taken into custody 
but never booked, photographed or finger-

. printed at Dallas Police Station. They 
were released. The Warren Commission did 
not investigate this incident. 

2. Two of the "derelicts" are allegedly E. 
Howard Hunt and Frank Sturgis due to 
"striking resemblances.n 

3. Hunt testified he was in the Washington area 
at time of assassination; testimony supported 
by two children and a former domestic employee. 

~ 
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SOURCE 

Boston Phoenix. 
May 27, 1975, 
IX-C-2-a-G2 

Sprague in IX-C-2-a-Gl 
and Warren Commission 
Exhibit 2121 

New Times article in 
IX-C-2-a-G2 

New Times article in 
IX-C-2-a-G2 

Peter Dale Scott quoted 
in Boston Phoenix 
May 27, 1975 in 
IX-C-2-a-Gl 

cf. CD 1080 

Sprague; IX-C-2-a-Gl, 
p. 65 

1) Michael Canfield in­
terview 

2) Robert Groden and 
Alfred Dinacci 
IX-C-2-a-W (Dinacci 

. and Groden) 

Rockefeller Commission 

I 
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ALLEGATION 

4. Sturgis testified he was in Miami; testimony 
supported by wife and nephew. 

5. Hunt, Helms and Lyman Kirkpatrick and Enrique 
"Harry" Williams met in Washington on Novem­
ber 22, 1963 to plan CIA backing of Cuba in­
vasion troops training in Florida Keys. 

6. Photo of elderly gentleman "derelict" taken 
into custody behind the Grassy Knoll is Fred 
Lee Chrisman, a minuteman from state of 
Washington. 

7. John Blumer, one of the individuals allegedly 
involved in CIA training for Cuban covert 
operations at camp near Lake Pontchartrain, 
Louisiana, may be of the "derelicts" taken 
into custody behind Dealy Plaza. Allegedly 
President Kennedy ordered the camps raided by 
FBI and Secret Service in July 1963; eleven 
people were allegedly arrested. 

VI. Miscellaneous allegations of conspiracy to as­
sassinate the Pr~sident. 

1. Richard Giesbrecht, a Canadian resident, over-­
heard conversation on February 13, 1964 in 
Horizon Room at Winnepeg.National Airport al­
legedly between David W. Ferrie and unidenti­
fied individual concerning how much Ferrie 
had told his wife about the assassination. 

2. a. Rear photo of James Hicks with'walky-talky' 
in back pocket taken at Dealy Plaza, 
November 22, 1963. 

b •. Allegedly James Hicks operated a communi­
cations center out of the Adolphus Hotel . 
off Dealy Plaza •. 

c. Jack Ruby telephoned the Adolphus Hotel on 
November 23, 1963. 

d. Hicks told Jim Garrison he was a radio com­
municator between rifle teams at Dealy 
Plaza. 
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SOURCE 

Rockefeller Commission 

Sprague interview 

Pacific Sun article 
February 28, 1974; 
Ix-c-2-a-Nl 

Pacific Sun article 
February 28, 1974; 
IX-C-2-a-Nl 

Sprague; IX-C-2-a-Gl, 
p. 82 

Sprague material 

Sprague, Richard 
Groden, Charles 

Grant, Eva (Ruby's 
sister) testimony 

Sprague; CTIA material 
from New Orleans DA's 
office 



ALLEGATION 

e. James Hicks last placed at Air Force Hospi­
tal at Fort Sil, Oklahoma. 

3. a. Clay Shaw, David· Ferrie and Lee Harvey Oswald 
all knew each other. 

b. Shaw, Ferrie, Oswald and Ruby met in New 
Orleans on several occasions. 

c. David Ferrie had known and taught Lee 
Harvey Oswald as flight instructor for 
Civil Air Patrol in Louisiana in 1950's. 

d. Photograph of Ferrie and Oswald in CAP 
squadron. 

4. Harry Dean told CTIA that various meetings had 
been held by Ferrie, Shaw, William Seymour and 
others in Mexico City apartment of Guy .9abaldin 
who was a member of the OSS and who wor~ed for 
the CIA in Mexico City. 

5. Mary Hope and Ronald Augustinovich attended as­
sassination planning meetings in Mexico City 
in October 1963. 

6. David Ferrie arrested by New Orleans police 
November 26, 1963. (Allegedly, FBI in­
terviews with Ferrie are still. classified.) 

7. a. Allegedly, William Seymour, Loran Hall, 
and Lawrence Howard visited nome of 
Sylvia Odio on September 26, 1963. 

~~ 

b. Loran Hall 'came to the attention of the 
FBI on November 23, 1963 when he re­
trieved a pawned rifle. 
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SOURCE 

Groden in IX-C-2-a-W 
(Groden and Dinacci)· 

Sprague; material from 
New Orleans DA fiie 

,, 

Flammondi, Paris in The 
Kennedy Conspiracy, 
1969 

Photographic eVidence 
files of CTIA 

Sprague; CTIA files 

Sprague; CTIA file 

Crosby in IX-C-2-a-G4, 
p. 58 

Hoch material in 
IX-C-2-a-G4 

Hoch; in IX-C-2-a-G4, 
p. 6 

I 



DATE LOCATION 

6/26/62 Fort Worth 

7/12/62 Dallas 

8/16/62 Fort Worth 

7/12/62 to Dallas 
3/4/63 

3/4/63 Dallas 

3/ll/?3 . . . Dallas 

3/14/63 Dallas 

CRONOLOGY OF FBI REIATIONS WITH. LEE :PD\RVEY. OSWALD \0/ J..O/ (?) 

AGENTS mTERVIEWEE(S) 

John Fain Lee Harvey Oswald 
Burnett Tom Carter 

James Hcst;y 

John Fain Lee Harvey Oswald 
Arnold J. Brown 

Hosty 

Hosty 

Hosty 

Hody 

NATURE OF ACTION 

First interview by FBI of Oswald upon return from 
U;S.S.R. Oswald agrees to contact the FBI should 
he be contacted by Soviet intelligence. 

Hasty checks the records of ms for background 
information of Marina Oswald on the rE,quest of 
FBI agent Fain. 

Determination of Oswald's employment; alert-Oswald 
to possible Soviet interests in him; evaluation if 
Oswald constituted a security risk to the U.S. 

Hosty keeps Marina Oswald case in inactive pending 
status for about six months. 

Hosty determines Oswald moved from Fort Worth to 
Elsbeth Street in Dallas. This ends six month 
pending status of case. This starts Hcsty's effortf 
to investigate Marina on the basis that the FBI 
conducts investigation of immigrants on a·selective 
basis and Marina was, then, selected. 

/ 1-Ios ty determines from Elsbeth Street landlady 
that Oswalds were evictt:::d. 3/3/63. Postal authoritit 
reveal Os\'rald' s address is 214 Nee.ly Street . .. 

Hosty verifies Neely St. address. Hosty then check 
Oswald's files and finds a letter from the N.Y. FBI 
advising Os\'rald was on the mailing list of the N.Y. 
~aily 1-J'orker. 



DATE 

3/25/~3 

MID-MAY 
1963 

June '63 

8/10/63 

10/3/63 

10/25/63 

LOCATION 

Dallas 

Dallas 

Dallas 

New Orleans 

Dallas 

Dallas 

AGENTS mTERvmTEE ( s) 

Hosty 

Hosty 

Hosty 

John L. Quigley Lee Harvey 0 swald 

Hosty 

Hos~y 

NATURE OF ACTION 

Hosty sends a request to FBI headquarters to 
reopen Lee Harvey 0 swald case. 

Hosty learns that the Oswaldshad left their 
Neely Street address. 

Hosty receives a communication dated 4/21/63 from 
New Orleans FBI advising a confidential informant 
repo.rts.that Oswald was in contact with FPCC in·N.Y. 

· at which time Oswald said he had passed out 
pamphlets for the FPCC. 

Hosty receives a communication from ~he New Orleans 
FBI advising Os·wald was in New Orleans and re­
questing information on him. 

Interview conducted at Oswald's request to speak 
to an FBI agent following his arrest on 8/9/63 for 
disturbing the peace while distributing FPCC 
pamphlets. 

--------··-------
Hosty receives a communication from New Orleans 
FBI advisj_ng that Oswalds had left the New Orleans 
area. 

Hosty receives· communication from New Orleans FBI 
advising him Oswald had visited Soviet Embassy in 
Mexico City. 



~ PAGE THREE 

DATE !DCATION 

10/29/63 -· Dallas 

10/29/63 Dallas 

11/1/63 Dallas 

11/4/63 Dallas 

11/5/63 Dallas 

11/22/63 Dallas 

AGENT 

Hcs ty. 

Hos.ty 

Hosty 

Hosty · 

Hosty 

,'-

D'TERVIEWEE(S) 

Dorothy Roberts 

Rut}} Paine 

Ruth Paine 
Gary S. 1-lilson 

James P. Hosty Lee Harvey Oswald 
James W . .Bookhout 

NATURE OF ACTION 

__ Hcsty receives communicat_ion_from_ New Orle~s FBI 
advising that the Oswald's address 2515 W. 5th 
Street,Irving · Texas. 

Hosty mrutes a pretext call to Dorothy Roberts of 
2519 W. 5th St. and determines 2515 address is the 
residence of Ruth Paine ·with whom Marina lives. 

Hosty interviews Ruth Paine who admits that Marina 
lives ~tri th her but not Lee. Paine informs Hos ty 
Oswald works at Dallas Texas BookDepo. N.B. Hcscy 
meets Marina for first time. Leaves name and phone 
number with Paine. 

Hosty mrutes a pretext call to Book Depo. and con­
firms 2515 W. 5th St. address. Sends request to 
New Orleans office to mrute Dallas office of origin 
for 0 swald · case. 

Hosty,and Wilson learn from Paine that Oswald had 
visited family. Paine did not know where Oswald 
lived in Dallas. 

Interview conducted after Oswald was taken into 
custody follmring shooting of JFKjOswald exhibits 
great hostility toward FBI men especially Hosty who 
Oswald says he's heard about before. 

--- --- --------------------
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MEMORANDUM 

TO File 

FROM 
-r-:J~ 

David Aaron ~~ 

DATE May 20, 1975 

SUBJECT: Warren Commission and the Intelligence Community - April 9, 1975 

In discussion with Mr. Crosby from Minneapolis, he made the 
following comments: 

The Miami Police had a tape recording of November 9, 1963 
which was released in 1967 concerning (Oswald and a Cuban?). 

Crosby drew attention to a note in the Archives concerning 
a J. A. Miltier, a threat contained in the FBI file, not in the 
26 volUmes. The file is CD1347, filed Internal Security: Oswald 
in Russia. The Archives and the FBI deny knowledge of the tape 
recording. Miltier denied the threat that was to be made on 
Kennedy's life on December 1 to. the FBI. In the threat, Miltier 
apparently made some comment about Brown of the National States 
Rights Party being involved in a plot. 

Comment: I don't quite know how all this fits together, 
or whether it does. But the thrust of Crosby's point was that 
Oswald may have been in contact with Cubans in Florida, or some­
one posing as Oswald. He also may have been in contact somehow 
with Miltier and Brown. 

DA/cm 
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MEMORANDUM 

TO David Aaron 

FROM Dan Dwyer and Ed Greissing 

DATE May 29, 1975 

SUBJECT: Initial Overview of Warren Commission 

The Warren Commission contains a massive .amount of informati.on 
regarding intelligence operations. Therefore, this initial overview 
focuses on three main inve'stigative areas relating to CIA operations 
and Department of State communications: (1) Oswald's Russian ex­
perience; (2) Oswald and the Fair Play for Cuba Committee; and (3) 
Oswald's trip to Mexico City. 

Reviewing the Commission Exhibits and Hearings necessitated a 
careful reading of the Report, with particular attention to the 
chronology of events and intelligence operations responses. This 
approach afforded an opportunity to develop a working knowledge of 
the chronology of events and an understanding of how the Report is 
organized, the thrust of the Commission's analysis, and how.the Com­
mission utilized Documents and Exhibits. 

Focusing on limited areas of investigation proved to be a 
workable and efficient research technique. It seems reasonable 
to continue with this technique but to further define specific 
areas of investigation. The Mexico City case, for example, in­
vites inspection of declassified Commission Documents not avail­
able in the Commission Volumes but which could easily be requested 
(cf. references to these sources in Me%ico City case). 
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INITIAL OVERVIEW OF WARREN COMMISSION 

T A B L E 0 F C 0 N T E N T S 

I. Oswald and U. S. S. R. (pages 1 to S) 

A. CIA and State Department: Issuance of visa in Helsinki, 
October 14, 1959. 

B. Oswald in Moscow 

C. State Department communication on Oswald during Oswald's stay n 
in Minsk. 

D• Oswald in Minsk 

a• MVD financial assistance 

b. Hunting Club 

E. Oswald's return to the·u. S. 

F. u. s. - U. S. S. R. intelligence communieation post-assassination. 

II. Oswald and Fair Play for Cuba Committee (FPCC) (pages 6 to 8) 

III. Mexico City (pages 9 to 13) 

A. Marina's knowledge of Mexico City.trip 

B. Bus Trip and Albert Osborne 

C. Oswald's activities in Mexico City 

D. Intelligence information from Mexico 

IV. Appendix 

Copies of selected intelligence memoranda re Mexico City 

:f~ 

CE 833, Q. 23, 
CE 834, Item 57 
CE 834, Item 58 
CE 948, Q.· 16 
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CE 2121, pp. 8-13 
CE 2764 
CD 631 

\ 

I 



,. 

DRAFT 

May 28, 1975 

I. Oswald and U. S. S. R. 

A. CIA and State Department: Issuance of visa in Helsinki, October 14, 1959. 

1. CE 2676 

2. Report p. 258 

3. CE 946 p. 8 

4. CE 2780 

5. CE 2773 

B. Oswald in Moscow 

1. 

2. CE 2760 

3. Report p. 260 

5. 5 H 270 

6. CE 908 

7. CE 980 p. 8 

~i 
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Helms. Oswald could not normally fly to Helsinki 
on October 10, 1959 and be at Hotel Torni on 
October 10, 1959. 

Oswald probably applies for Russian visa in Helsinki 
early Monday, October 12, 1959. 

Visa issued, October 14, 1959. 

State Department. Waiting time for visa varies; 
2-3 days usually; takes 7 days at the most, for 
1962-63. 

CIA memo •. In 1964, visa was issued in 5-7 days. 

Oswald arrives in Moscow on October 16, 1959: 
'lntorist Office guide named Rumma Sherikova. 

Letter from Thomas H. Karamessines, Acting 
Deputy Director for Plans, CIA; "many if not 
all of the guides ••• are KGB agents or informants. 11 

"There is no reason to believe that this was not 
I II true of Oswald s guide. Oswald visits U. S. 

Embassy to renounce U. S. citizenship October 31, 
1959, 11 days after visa expired. · 

Snyder, Head Consulor in Moscow. " ••• if the 
Soviet authorities find it in their interest to 
keep a person around ••• then there is no problem" 
(with an expired visa). 

Oswald informs Snyder that as a Soviet citizen, he 
would give Soviets information that might be of 
special interest. 

FBI report: record of copy of telegram from 
State Department, October 31, 1959; to Office of 
Naval Intelligence re Oswald's visit to U. S. 
Embassy in Moscow. 

I 
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I. Oswald and U. S. S. R. (continued) 

8. CE 2750 

9. CE 2752 

10. CE 985 

11. CE 960, 
question 112 

12. CE 2762 p. 2 

13. CE 2760 

Telegram from U. S. Embassy to Secretary of State 
re Oswald's effort to renounce U. S. citizenship. 

Helms. Deputy Director of Plans, CIA. Acknowledges 
receipt of State Department telegram of October 31, 
1959. Re Oswald's visit to U. S. Embassy in Moscow. 

Oswald granted Russian residence papers, January 4, 
1960. 

State Department. Two-month waiting period for 
residence is not exceptional. 

CIA states it-is not unusual for two-month waiting 
period for Soviet Residence permit. 

CIA: Re KGB and defectors. 

c. State Department communication on Oswald during Oswald's stay in Minsk, 
Russia 

1. Report p. 750 

2. CE 962 

3. CE 963 

4. CE 948 #13-A 

5. CE 948 #13-B 

6. CE 948 1113-C 

-7. CE 2752 

,}J 
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U. s. Embassy in Moscow last hears from Oswald 
November 9, 1959. 

March 25, 1960, Passport Office drafts refusal 
sheet on Oswald on premise that Oswald may be a 
Russian citizen. 

Department of State: No further action on Oswald 
unless U. s. nationality is'proven, lookout card 
filed in Passport Office. 

May 18, 1964, State Department--No available in­
formation to prove lookout card was filed. 

May 18, 1964, State Department-~Reports from Navy, 
FBI and CIA were inconclusive to warrant lookout 
card. 

May18, 1964, State Department lites that informa­
tion from Moscow beginning October 1959 was enough 
to warrant lookout.card. 

List of communications received by CIA from State 
in 1959, '61 and '62 regarding Lee Harvey Oswald. 
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I. Oswald and U. S. S. R. (continued) 

D. Oswald in Minsk 

a. MVD financial assistance 

1. CE 24, January 13, 
1960 entry 

2. Report PP• 259-260 

3. Report pp. 271-272 

4. CE 2721 

5. CE 2733 

6. CE 3125 

7. CE 2720 

b. Hunting Club 
I 

1. CE 2649 

2. CE 2760 

E. Oswald's return to the U. S. 

1. CE 931 

2. Report p. 275 

3. CE 960 
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Oswald's diary. Oswald receives 700 rubles 
monthly from MVD (Ministry of Internal Af­
fairs). 

Report defines MVD functions as "economic." 

Soviet practice to make defector's life 
"pleasant" so he w~ll not return to native 
country. 

Karamessines. Financial aid for foreigners 
in U. S. s. R. is "well documented.". 

CIA memo. No secret training institution in 
Minsk when Oswald resided there. 

U. S. citizens who'defect to U.S.S.R. 
are usually resettled outside of Moscow. 

Average earnings of a Soviet industrial worker 
in 1960 were about $100 a month. 

Oswald indicates he made regular weekend 
hunting trips in Minsk. 

CIA information on Russian hunting societies. 

Oswald's letter (February 5, 1961) to U. S. 
Embassy in Moscow requesting passport be 
returned. 

Oswald unexpectedly arrives at Embassy from 
Minsk, July 8, 1961. 

State Department: Re Soviet legality of 
Oswald's trip from Minsk to Moscow. 
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I. Oswald and U. S. S. R. (continued) 

4. CE 2762 p. 1 

5.- CE 935 p. 2 

6. CE 938 

7. 5 H 238 

8. CE 938 pp. 3-4 

9. ~ H 379-380 . 

9. Report p. 758 

10. 5 H 591 

11. 5 H 591 

12. CE 2771 

13~ CE 2746 
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CIA. Re Soviet regulations on travel 
require authorization. 

Oswald visits Embassy January 8, 1961. 
Does not mention MVD financial aid; states 
he had not given secrets to Russians; 
was returned passport which expires 
September 10, 1961; fills out renewal 
application for passport. 

Renewal application for passport. Oswald 
strikes out "have not" for sworn allegiance 
to foreign state. (This would disqualify 
him or raise questions about disqualification.) 

Snyder, Consular at U. S. Embassy. "Have" 
statement was either (1) typo or (2) re­
affirmation of past verbal allegiance to 
U. S. S. R. 

In supplementary questionnaire to renewal 
application, Oswald maintains U. s. citizen­
ship, U. S. S. R. residence. 

Section 51.138 of State Departmen't Regulations 
on Passports (January 12, 1962) states that 
confidential information regarding a person's 

· communist activities cannot be considered. 

Passport Office renews Oswald's passport 
May 24, 1962 for 30 days, for direct return 
to U. S. only. 

Marina asks Colonel Askinov of MVD for as­
sistance in obtaining visas. 

Marina's uncle is employee of MVD. May 24, 
1962, Marina issued U. S. immigr~tion visa. 
(First applied for July 11, 1961.) 

Helms. September 12, 1964. Length of time 
required by Soviet authorities to process 
exit visa application range from 5 months 
to 1 year. 

State-Department check on Marina Oswald 
with CIA,- FBI, State's Office of Security 
and Passport Office. (N. B. Exhibit really 
doesn't provide any information.) 

I 
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I. Oswald and U. s. S. R. (continued) 

14. CE 2762 p. 2 

15. CE 2773 

Permission for a Soviet wife to accompany 
her foreign national husband abroad is rarely 
given. 

Helms memo stating that in some Western 
European cities, Soviet tourist visas were 
being issued in 5 to 7 days in 1964. 

F. U. S. - U. S~ S. R. intelligence communication post-assassination 

1. CE 3106 

2. CE 3107 

,>'~; 
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Deleted letter from U. S. Embassy in Moscow. 
Russianocitizen·who knew Oswald maintains 
(1) Oswald knew Ruby pre 1960; (2) Oswald 
was influenced by KGB; (3) Mrs. Oswald 
was a KGB agent; (4) Group of communists 
helped with a~sassination. 

Russian intelligence work on CE 3106· 

., .., 
.;/ .) ,. __ .. 
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DRAFT 

May 28, 1975 

II. Fair Play for Cuba Committee 

CE 826 (p. 7) 

CE 817 

CE 826 (p. 3) 

CE 826 (p. 8) 

CE 826 (p. 9) 

CE 826 (p. 4) 

/-,; 
Doc I d ~'3 2 4 2 3 50 8 Page 136 

Received National membership card dated May 28, 1963 
in the name of Lee H. Oswald and signed by V. L. Lee. 
N'.O. Chapter sent a card dated June 6, 1963 signed by 
A. J. Hidell and given the number 33- Received the 
monthly circular but couldn't recall the name of the 
publication. 

Meetings were held in residences of various members. 
Different individuals at both of the meetings he 
attended. No regularly scheduled meeting. 

Mail card stamped June 11, 1963. Box No. 30061. 
Others entitled to receive mail- A. J. Hidell and 
Marina Oswald. This box was closed September 26, 1963. 
Forward to 2515W Fifth Street, Irving, Texas. 

Informant No. T-2 on June 26, 1963 stated that Lee H. 
Oswald, P. 0. Box 30061, New Orleans, La., wrote a let­
ter on June 10, 1963 to "The Worker" in New York. Oswald 
claimed to be a long time subscriber to the magazine 
and stated he was forming a FPCC in New Orleans and re­
quested some literature. 

Stated on August 7, 1963 received a note through the 
mail from Hidell asking him to distribute Fair Play 
literature. Hidell knew he wasn't working and had the 
time. He denied being paid for this as it was a patriotic 
duty. Around 1:00 p.m. on August 9, 1963, he went down 
on Canal Street by himself and started distributing com­
mittee literature. Made and placed a placard around his 
neck and on the bottom in black print the words "Viva 
Fidel." 

As well as leaflets and applications,he had a thirty-nine 
page pamphlet entitled "The Crime Against Cuba" by 
Corliss Lamont. Gave a copy, of each to the agent at the 
interview. Around 4:00p.m., three Cubans approached 
him and he gave each one of the leaflets. They became 
angry and destroyed the throwaways and began to argue; 
caused a distunbance and they were arrested. 

Informant No. T-6 stated he observed on August 9, 1963 
an unknown individual handing out leaflets with "Hands 
off Cuba, viva Castro." 

I 
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II. Fair Play for Cuba Committee 

.. CE 826 (p. 5) 

CE 826 (p.6) 

CE 826 (p. 11) 

CE 826 (p. 12) 

_,'f1 
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'• 

Lt. Martello advised that on August 9, 1963, Lee 
H. Oswald was arrested for disturbing the peace; 
and desired to see an FBI agent. 

Oswald was interviewed by S. A. Quigley - August 15, 1963. 
Stated four months ago he met his wife, married her in 
Fort Worth, and moved to New Orleans. After coming to 
New Orleans, he began reading literature distributed by 
the FPCC, and it was his understanding from this that 
the main goal and theme of the committee is to prevent 
the U. S. from invading Cuba or interfering in the 
political affairs of that country. Doesn't consider 
FPCC to be communist. 

On August 21, 1963, Lee H. Oswald appeared on Radio Station 
WDSU's "Conversation Carte Blanche" with Edward S. 
Butler, Staff Director of the Information Council of 
the Americas. This organization specializes in the 
distribution of ·anti-communist education material to 
Latin American countries. Oswald stated that the FPCC 
is not communist-controlled and that he, Oswald, is a 
Marxist. 

On August 30, 1963, Bill Stuckey had a conversation with 
Oswald after the broadcast at which time Oswald said he 
had met his wife in Russia and married her there. 

Oswald stated Russians had gone soft on communism 
and that Cuba is the only real revolutionary country 
in the world today. 

Informant No. T-7, familiar with Cuban activities in 
New Orleans, on September 9, 1963 said Oswald was un­
known to him .. 

Frank Bartes, a delegate·' to the Cuban Revolutionary 
Council in New Orleans on September ;XI., 1963 said 
Oswald was unknown to him. 

Informant No. T-8, acquainted with some phases of the 
Communist Party activity in New Orleans, advised on 
October 1, 1963 that Oswald was.unknown to him. 

)\ 
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II. Fair Play for Cuba Committee 

4 H 444 

CE 819 (5 H 401) 

1 H (p. 24) 

CE 1828 

4 H 394 

CE 2195, p. 68-69 

CE 2195, p. 70-70B 
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Special Agent Hosty gave in his testimony that they 
didn't have any information concerning the FPCC in 
Dallas or Oswald's distribution of leaflets on April 21, 
1963 until early June, and no action was taken. 

Mrs. Oswald said the name. A. J. Hidell was signed by her 
when forced by her husband. 

According to his wife, Lee H. Osw~ld was the lone 
member of the FPCC in New Orleans. He had himself 
arrested so he would become known believing this would 
help when he got to Cuba--took clippings of arrest 
to Mexico with him. 

No record of Dr. A. J. Hidell. 

Testimony of Alwyn Cole on April 30, 1964 concerning 
signature of Lee H. Oswald and A. J. Hidell states 
they are the same. 

FBI Report December 4, 1963. Myra Silver, Secretary, 
Jones Printing Company, New Orleans. States that on 
May 29, 1963, a person named Osborne ordered 1,000 
copies of 11Hands Off Cuba" handbill. (N. B. : Same 
handbill Oswald distributed August 9, 1963 in New Orleans.) 
When shown picture of Oswald, she could not recognize 
him as individual who ordered copies (N. B.: Cf. III B: 
"Bus trip and Albert Osborne"). 

FBI Report March 4, 1964. Silver and employees of 
Jones Printing Company questioned again. Observed 
pictures of Osborne and could not identify him as 
man who placed order. Other employees interviewed 
and could not identify photos with Osborne. 

I 
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DRAFT 

May 28, 1975 

III. Mexico City 

A. Marina's knowledge of Mexico City trip 

1. 1 H 21 

2. 1 H 22-24 

3. 1 H 45 

. 4. 3 H 29 

Marina knew August 1963 that Oswald was going to 
Mexico City. 

MarinarOswald wants to go to Mexico City to get to 
Cuba. 

Marin~Oswald wanted Mexico City to be secret. 

October 4, 1963., Lee visits Paine's home in 
Irving, Texas, after Mexico City trip. Tells 
Paine he had been job hunting in Houston. 
Marina cooperates with alibi. 

B. Bus trip to Mexico City and Albert Osborne 

1. CE 2121, p. 8-9 

2. ·cE 2121, p. 10 

3. 11 H 223 

4. CE 2121, pp. 12-13 

,,, 

No. 15 on baggage list of bus is listed as 
"(FNU) BOWEN. 11 

McFarlonds, English couple on bus, describe 
individual whom Oswald sat next to; "possibly" 
may be John Bowen. 

Mumford, passenger on bus, identifies elderly 
gentlemen from photographs ~ the same one whom 
Oswald sat next to. ~ 

John Bowen interviewed by "T" sources; provides 
misleading information about Bowen and Osborne 
on several occasions; finally admits Osborne 
an alias; still maintains ignorance of Oswald. 

N.B.: 1X-c~2-a-Gl in files, Sprague, Richard of CTIA 
maintains through information from Tad Szule 
that Albert Osborne was a €IA front agent 
working out of Mexico City in 1963. 
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III. Mexico City (continued) 

5. CE 2121, pp. 12-13 

- 10 -

Bowen describes·man he sat next to as 29 years 
of age, 5 feet 8 inches, 150 pounds, blond hair, 
dark complexion, and of Mexican or Puerto Rican 
descent; could not identify Oswald picture. 

C. Oswald's Activities in Mexico City 

1. CE 2478 

2. CE 2564 

3. CE 2120, p. 4-5 

4. CE 2121, p. 42 

5. Report, p. 299 

6. CE 2564 

7. CE 2121, p. 39 

8. CE 2121, p. 5-6 

.. ;~~ . 
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Oswald in Mexico, September 26, 1963 to November 3, 
1963. 

Oswald shows document of communist party member­
ship, FPCC and U. S. S. R. marriage certificate 
to Silvia Dura.u employee of Cuban Consulate, 
Mexico City, September 27, 1963. 

Report from Mexico, Department of ;:Foreign Relations,· 
Oswald showed (Russian) passport; Russian labor 
cardoand letters written in Russia to Cuban Con­
sulat~; report wife was in New York (N. B.: Marina 
was living with Paine in Irving, Texas) 
(Question: Where does Russian passport come from?) 
Compare to No. 1 above. 

Inquiry of Federal Security Police; maintain 
Silvia Duran met with Oswald twice (N. B.: 
Duran recalls on+y one meeting.) 

"When Oswald spoke to the Cuban and Soviet consular 
officials in Mexico City ••• " 

Oswald's application for a visa for travel to 
Cuba; states Oswald appeared at Russian Embassy 
in Mexico City and requested visa be sent to Soviet 
Embassy in Cuba. (N. B.: Report implies Oswald 
went to Russian Embassy. The Report Cites no 
proof of this save for comments on Oswald's Cuban 
visa application. 

Silvia Duran makes an "unofficial" call to Soviet 
Embassy; then, informs Oswald it would take four 
months for Russian visa from Cuba. 

Mexican Newspaper "Excelsior" November 25, 1963. 
reports that Oswald visited the Consul General 
of U.S.S.R •. on November 28, 1963. (N. B.: 
(1) Report does not acknowledge this information 
(2) Oswald allegedly visited Cuban Embassy on 
November 27, 1963 (3) According to visa application, 
he had already visited Russian Embassy earlier 
that day.) 

' (! 

\ \ 

I 



mt 50955 

'"" 11 -

III. Mexico City (continued) 

9. CE 2121, p. 42 Silvia Duran and husbarui arrested November 23, i963 
because Sinora Duran had contact·with Oswald at Cuban 
Consul. (N. 1: All of Duron's testimony, which 

10. CE 3047 

11. CD 963 * 

12. CE 2121 

13. CE 3126 

the Report uses as the only reliable witness to 
Oswald having visited Cubaa Consul was (1) col~ 
lected from her while she was under arrest, 
(2) delivered to Mexican authorities and not the 
Commission itself.) 

Mexican rumor that Silvia Duran had invited 
Oswald to her house and Duran had placed him in 
contact with Cuban Consul. 

Mexican newspaper reportef attempts to interview 
Silvia Duran ~n April 1964 •. Husband prevents 
interview because Senora Duran suffered nervous 
breakdown after interrogation by Mexican authori­
ties. 

Erisibio Azcue, Cuban Consular, argued with Oswild 
at Cuban Embassy (N. B.: Neither the Commission 
nor the Mexican authorities collected information 
from him.) 

Helms memo. Identifies the man Oswald argued 
with at the Cuban Embassy as Erisibio Azcue. 
Azcue.left the Consul on Octoberl8, 1963 after 
18 years of service. His return to Cuba was 
knoWn since September 1963. 

D. Intelligence information from Mexico City - September~ctober 1963 

1. CD 631 ** Helms. Out teletype 74673 October 10, 1963 to 
State Department, CIA, and Navy re American 
male, age :35, athletic build, 6 feet tall, 
contacted Soviet Embassy on October 1, 1963 and 
identified himself as Lee Oswald. Believed 

* CD - Commiaaion Document, none of .which were printed in any Warren Commission 
volUIIl'es (Source: . N. Y. Review of Books, April 3, 1975. 

** CD- Commission Document; none of which were.printed in any Warren Commission 
volumes.· 

.;;; 
Docid.:'-32423.')08 Bage 141 

11 



III. Mexico City (continued) 

2. CD 631 

3. CD. 631 

4. 11 H 469 

5. CD 1287 * 

6. 11 H 468-469 

7. 11 H 468 

8. CD 674 + 

- 12 -

identical to Lee Henry Oswald. (N. B.:_ (1) physical 
description does not fit Lee Harvey Oswald; (2) no 
proof in Report that Lee Harvey Oswild visited 
Soviet Embassy; (3) Why Lee Henry Oswald? (4) 
Marina should be Marina P·rusakova, not_ Pusakova.) 

Helms. Out teletype 7798 (October 23, 1963) 
to Navy. Request two recent photos of Lee Harvey 
Oswald in effort to see if Lee Oswald and Lee 
Harvey Oswald are the same individual. 

Helms. Cover letter. Never received photos 
from Navy. Concluded on November 23, 1963 
man was not Lee Harvey Oswald. 

Helms' affadavid, August 7, 1964. Presents 
photographs (CE 237) of individual fitting 
description of Lee Oswald (6 feet, athletic 
build, 35 years of age) that were forwarded 
from CIA to FBI on November 22, 1963. 

Helms. Original photo of "Lee Oswald" taken 
in Mexico City October 4, 1963. 

Malley affadavit. When photograph was delivered 
to Warren Commission from CIA, it was cropped to 
eliminate background. Identity of "Lee Oswald" 
not established. 

Odum affadavit. ' Showed photo to Mrs. Margeurita 
Oswald on November 23, 1963 to determine if he 
was a friend of Oswald's. Also cropped photo to 
eliminate backgr-ound. 

Helms memo of March 24, 1964. CIA received cabled 
reports on November 22 and November 23, 1963 
from Mexico City re photos of unidentified man 
who frequents Soviet Embassy. Photos forwarded 
to Washington. 

* Not available (quoted from N. Y. Review of Books, April 3, 1975. 

+ Quoted inN. Y. Review of Books, April 3, 1975 -not available. 

-~ 
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III. Mexico City (continued) 

9. CD 674 + 

10. CD 566 + 

11. CE 2764 

12. CE 948 Q 16 

13. CE 834, item 57 

14. CE 834, item 58 

15. CE 833, Q. 23 

16. CE 3152 

17. CE 2764 

- 13 -

Helms. Cover letter states individual was not 
Oswald. 

Two different photos of unidentified Lee Oswald 
(N. B.: Should request them unclassified Com­
mission documents.) 

Helms memo. States that while Oswald was visiting 
Mexico City, he d~alt with v. V. Kostechov, a KGB 
agent. 

CIA memo. After Lee Henry Oswald's appearance 
in Mexico City, the CIA sent a report to the 
Passport Office on October 10, 1963. No action 
was taken to prepare a lookout card, nor was 
any action intended to cancel Oswald's passport. 

FBI memo. Washington Bureau received an air tele­
gram from Dallas October 22, 1963 reporting that 
INS in Dallas had received a communication clas­
sified "secret" from CIA. It indicated that an 
individual possibly identical to Oswald was in 
contact with Soviet Embassy in Mexico City. 

CIA release to FBI, State and Navy classified 
"secret" October 10, 1963. Man identifies him­
self as Lee H. Oswald. 

FBI report. Investigation prior to October 10, 
1963 report from CIA was directed toward ascer­
taining the nature of Oswald's sympathies. 
On October 18, 1963 an FBI liaison in Mexico City 
was furnished this information by the CIA and 
arranged follow up with CIA for further informa­
tion. 

Helms. RE Retracted.story of "D" witnessing 
Oswald receive $6,500 from Negro and man with 
Canadian passport to kill "an important person" 
in U. S. September 18, 1963. 

Helms. Statmthat while Oswald was visiting 
Mexico City September 28-Qctober 3, 1963, he 
dealt with¥.~. Kostichov,a KGB agent. 

+ Quoted in N. Y. Review of Books, April 3, 1975 - not available. 

I~ 

;. 
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IV. ·Appendix 
I . 

C6pies of selected intelligence memor~nda re Mexico City 

CE 833, Q. 23 
CE 834, Item 57 
CE 834, Item 58 
CE 948, Q. 16 
CE 2121, pp. 8-13 
CE 2764 . 
CD 631 
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U.-:c!cr Fl3I pro.::cdures. the FBI Identification D vis"io:1 
t.laintains a sc):-,.;:-.::.te filin~ syste::t for h.:mdlinz fingerprint records. 
In t:lis IJ:.rdcular instnncc, the FBI identification record of 
Os~~!d is 3~7 925 D. T"ne investigative reports on th cct ~rc 
har.dl;:;d ~.:r:::cr n c:lif:..~crcnt file nu:::hcr. In connection ;ri O::;y:ald, 
this B:.:rccu t.:ti!izc;:J file nu::-!ler 105-82555 to handle the invcsti­
g:!tivc rc:::o:·ts of 05\:ald. 

22. f:r'"'STT£_;:I: 1•1c F3I ~c~ort on the Investigatio of the 
·~sS~$ZI~3tic3 of ?resident rrcnncdy, page 39, states that in Ccto~crJ 
1963.,. a.:1 in·;csti::;ation ;:as initiated to ascertain the wi1~re~::bouts 
of t.:c O::::::alds, follc,.,ing advice fro;n a rental azent that· tb~y hcd 
vc::catd t~:eir <:IJa:rtr.:cnt and thut J.!rs. Os;:ald and their cl1ild 11ad 
dc'Jnrtcd in a stntion ''n~on with Texus rc~istrction. What rtas .t1-:e 
reuse~ :.';;;:- this ir:vcsti~::J.tion to ascertain Osuald 1 s u1-:erda:.;,ut:;? 

. gNS~';7-.E: I~ view of Osm:ld' s bac!~gz-our:d. C!!d act~v i ties 
the FBI had a co<1tinuing intc?est in hio. Therefore, r:~1en the · 
rent~! a.:;eut ndvi::cd on October 1 1963, that the CsHaldsi had 
moved, investi!!::ttion \filS initiate~ to determine their current 
w~cre_;_O;outs. I 

~ 

O!r;.<;"i'F7i: What \/::J.S the FBI reaction to the CIA re'Jcrt 
o cCJ:ir-:..o:-Tc~::lrdir::::; Os;tald's visit to the Soviet Er.:bassy" in 
~lexico City? 1'.'i1y did the FBI not request addi tiona! infob::!ti.:m 
or follo77-l!p infor:.:c.tion by tl1e CIA? l'ihat was the Fl3I evhlu:::tion 
of Osuald in vi ..;;v of the CIA I'ClJOrt? , . . . J 

AFS~'.'P'?.: The invcstizution of OS\-:ald in 1963 prior to 
receipt of the Centr<ll Intclli-;cnce Azency- COii::::u!lication dated . . 
Cctoocr 10, \Jas dircc-::cd tor::.:ra tl:e prir.:ary ol>jective of ascertdr.u:.; 
t~;c natu:;:-.~ of Os.-:<1ld 1 s sy:::~ntt11ies fo£... a;:d connection rtit1~. th~ · 
F?CC or oti1cr scbversive elc:::cnts. · J.Jle Central Intcllizcnce A~~::cy 
cc:.::.:!lnic::!tion \71Jich rqortcd that a r.:.:m, tentatively identified as 
0s'.7ald,. :1ed inc:uired at tile Soviet Enbassy conccrnine a tele;;rc.'J 
u11ich m~d been sent to l'las:1in~ton did r:ot ST)::!cify t.1e n:atu:ae of 
the t~lc~&1. T'.ois contact with ·::he Soviet Er..l:lassy interjected · 
a nc·:1 asryect into the investi;iation ar:d raised the obvious qucstio:tS 
of rilly h7a was in l·!exico a:::.d ex:::ctly w:hat were bis relations rli th 
the Scvicts. However, the infonmtion available uas not lsucn 
that any additional conclusio~s could be d~ai'!n as to Osr;a]d's 
syn:pathics1 intcr:tions or activities at that ti:::e. T'.ous, lor:e of ~ 
th~ OJject1ves of t!Je co::tir.uir.g investigation ;:cs to asccrtdn 'F'·~ . 
nature of 11is relations td th tl:e Soviets considerinz' the possib1lH:i 
t11ut l1<~ could h:::.vc b.:-cn r0crui ted by tile Soviet Intcll ige!::cc 
Services. 1.'1e Ccctral Intel!i::;cnce A:::.:::cy co;::::::mication d:ated 
October 10, 1963. st<:tcd that any further inforr.tation rece,ived 
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COMllrrssro:-r ExHIBIT 833-Continued 
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cor:ccrdi!g g 
renrcscntatl· 
l9o3~ or:.e of 
furc1sbd th 
ar::~~ed fol 
for fl!:'thcr 
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I.r:telligcncc 
Cub~a E!:"b:lS!; 

24. or 
June 24. 1'/~: 
Jtme 25 .z. 19t . or the ueua:r 
have rcsultE 

All 
0:1 June 24-;­
to OS'iTald o; 

\"!( 
Os:iald on a 
ll~:;>licaticn 
activities [ 
gation o-t 0: 
under t11e i! 
instri.l::~nta. 

2s. m 
Osrtald on 0· 
in Fort -::vr· 

.Osrreld h:!ld 
in Irvir:2;, · 

26. £. 
efn~t cays 
bc!~3 :::::;vi~ 
FBI ~"t"'!:c;:>~ 
efforts '-'"-' 
~d if ::ot, 



lcation Division 
fin~~r?rint records. 

tion record of 
on the zu~ject :ro 
~ction ui th 0:7.73ld. 
~r.dlc the invcst1-

~sti3~tic~ of th~ 
~tcs th~t in Ccto~er, 
in t}~c r;:~crc::.bo:.tts 
U1je:lt that t~~~l h.:J 
d their c~1ild 11ad 
tion. \'ii:at r:as t'!:~ 
ld r s '7~~::re:::. Jl!ts? 

r.1 £r.d activities 
crore, u:1en t!1c 
he O::;·::alds h~d 
their current 

to the CIA rc~~rt 
Soviet E~.:lntszy· :~ 
io~~l infor~~tiJn 
the FBI evalu::-.t ioa 

in 1963 prior to 
:u:1ic::.tic:t datd .. 
cctive of asccrt~i~iC: 
cctio::1 rli tl1, tl::c 
Intcll i::.;::;:ce A~.z::c)"' 

bc!y ic~:1tifie.:! :ss 
crni:!g a telc::;r..:l 
i:ly t:~e cc:tu>c of 

:::!5Sy interjected 

conc~rd.-:;; Os·:.'dd t:ould be furni::;:~;;d r.:::a th~t. ou~ lid son 
renz-cs~ntativcs in :.!~::ico City q~rc b~1.::~ .:.~v1sc...~. On October 18, 
19:53 t or:c o:l our fill liaisc:t rcp:-~:::c::-;;.:.-.ivcs, in f:~xico City y;as 
~u:-~l5~C1 this in~o:-w~tion by Ccntrol r~tol!tgcr.cc A~cn~y ~r.d he 
"r-·~~"'"d -~"ol1 C.'"'-UD ":i .,.!1 Ce"l·~ral I~tcl!i ... cr.cc· A:c::cy 1n ,•,c::nco City 
fo~ ... ?:i!;t!1~i" infor~:~tio~ a::d s·~artd a c~cc!~ to c:;.t::l;,Hs;• OS".?ald' s 
e!ltry into ;.:~xicoo St10ZCt!!l;:::lt to th~ o.:.!j~S!:iin:ltion, Cent~a~ 
Ir.:tc~1ir''"'..,c· .... ~.:'!'c~r·r a1zo z.C:vis~d us of Cz".~.~r!ld 1 s co:J.tnct \~H.t.\1 t!lc 

D -""'-_ ........... "'/ ..... ~... .. - • ..,..... J... ' ,.. ., <0 .. • .... ,.... ~ ... 
Cub:.n C:~bassy lll L~x1co C1 ty nt o.!:C ~.1r.:~ OA7 .lllS VISl"' t..t1C.o. e. 

24. OiE,S:£.,1:!'.71: Yi<:!S tf:c ::OI -.-::cr<! of Os:-:a!d' S a:;plication O:l 
June 24, !~.l.s·.:;. for a n~ssnort, or .tl:~ issa:.::c!! o-: a p~sz;::ort on..,,. 
Jm::.c 25 1963? Why dld the 7JJI r.ot rc(!!.!cs·~ t,1o.t. tho ;~s::::Ycrt c ... :..1cc 
of ti1c D.::v;:rrt;::::nt of State incl!.!:!c Os::ald on a hst ,.:.1~ch -r;ould 
have resulted in advice to t11e Fi3I of z:::y ar:,plic.:.tion fer a pas:::,ort? 

At·rs:·7~: The FBI 'iro.s not c:~:.::re or C;:;-::~!d' s a,;?lication 
on June 24, 1~63, for a passport or of t~e iss~ar.ce of a passport 
to Os;n:.ld 0::1 J:.:r:c 25, 1963. 

' 
v:e did not rCC!l1CSt the Stntc Dcuartr.:::nt to include 

Os:iil!d en a lbt ..-ihich uculd have rcsultctl in :::::':vis!nz .us of ;:;.ny t 
an;?Ec<:!tion ;:-or a p:!ss;:;o:rt ir.:::sr.::1cn <:!:> tbe :.:acts rc.t.atlr.-3 ~o Osr1<;~ld s 
activ~ -des at t't:at ti!".~ did r.ot \.'<:...'"l"n~t St!C!l action. O:Jr lnVc~tl­
gation of Oz,::ald !1:::d c:lisclcse1 no c:videi!CC tho.t Gswald \:as acung 
under tl1c ins-:r:zctio~s or en bc~1.:::li' of z.::y foreign gov~:r::.;:._:mt or 
iris tr~:::zn tnl i ~~-y t:1crcof. 

25. C!"SiTG!: rfnat n:ro:::,td the FBI cf:?orts to locate 
05\m.ld on iJC:;:;o.Y.irl8 in J:ort Hort~1, or Robert Oz·,·:ald on October 19, 
in Fort ;;orth (befor~ receiving z.cvicc ol!. October 25, !963, ~hc.t 
Os\.rald had ziven the Nc'i/ Orlea:ts l?ost Ofnce a i'on7ar<h:!,3 z.dc;rcss ; 
in Irving, :rcxas)? . ·. . 

. ·. . · AT::::~·,sR: Inf:orn:c.tion frc::t ~~s! Jessie Ja::;e;; Garr:er J.. 

t~c o0vious qu~stio~ 
lis relations .... .-ith 
>le '\'las not such 
as to Os;ald' s 

4909 ;.!a..,.c.::1nc Street, N~m Orle::::1s, LOUlSHl!::l, 0::1 Oc .oocr 1, 1Y63, 
to t:1e cflect t1:at Os::ald c:u:d his \"rife :i1ad vacated tccir aparti:l.?nt 
at '49:)5 ;.;;::.~azir..e Street Ncu Orlcz.r1s, on Sc!)te:::::.cr 25, 1963

1 
and 

. that r•:rs. os .. :ald ad chhd h::d dcp<:r·~'"d in a station Ym:;on ocaring 
Texas Ucc;;:sc plates pro:n;;>tcd ci.ll" effons to locate 05\tald at 
Fort Wort:1, Te:;as. ~;.:~o Thus, o::e .. ot ...... 

't'CS to <!S"Ci"t::::.n t•·· 
ldcrir.3 t1~~ possioili ::1 
~t I:rtcll igcr:c~ 
::mication dated 
·r.~adon received 

mt 50955 Docid.: 324~3.')08 
[ 

. ' 
· 26 OTt4c~Trr.~r: rr..1y did t:t:e S! ~a!~e t!1rce atter:::;>ts · uithin 

ei<>'!lt eays-(Uctcb=-t'r 29 - Novc::-.:J.::i" 5, 1963) t? loc~t~ CsY.'.::!~d? Af'~er 
be'fn.., ~vi:::::d of bis nl.:.co o-7 c::-::.1oy;:;~.:::t by •·lrs. ~a:::c, d1d t'h~ . 
FBI ~t-::c:::-.,~ to loc::!te" hitt th:co:..:31-l t~1at lcz.d? Here ar:y fu:;.·-;:1-~cl.." 
efforts r..ilc:Ie l::etr:ccn Novc::::,ci" 5 :::::_::1 i:!::>v::d)~r 22 to locete 0Z'::a1d, 
ar.d if ::ot~ -rilly cot? 
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n Exhibit No, 834 

J1vis1on Record· 
>rth the fact 
1a, on 

.·imcs Picayune, • 
:91\3 which 
1 orleans for 
:C) literature. 

:he l'iew Orleans 
: New Orleans 
:stigation of 
ltion of literature 

ICC tO this 
1 results of 
and employment 

:e to this 
:d the office 
: Harvey Oswald 

:e to this 
:d the office of 
Nikolaevna 

tecord Number 327 

:y dated 
1 results 
cated that 
lrleans, Louisiana. 

:he Dallas 
tn Appendix 

d 

ion Exhi'b1t lTo. f>4 

I ·I 

Honorable J. Lee Rankin 

$4. An d<tol f<Oo tho Now o,toono off!« to . j,.: 
this Bureau dated September 12, 1963, requesting that ' 1 

the New York office furnish an appropriate characterization 
of Corliss Lamont, It was noted that Oswald in 
addition to disseminating material from the FPCC in 
New Orleans, also eassed out booklets entitled "The 
Crime Against Cuba by Corliss lamont. ; 

55. An airtel from the Ne.; Orleans office 
to this Bureau dated September 24, 1963 . which enclosed ' · 
col_)ies of a memorandum dated Septenaher 24, 1963, concelring Oswald 
wh1ch set forth data surrounding Oswald's arrest · 
in New Orleans on August 9, 1963. Such data was obtained 1 

from the New Orleans Pol ice Depnrtmcnt. . , 

56. A copy of the ldentificat:ion Divlsion 
Record Number 327 9250 concerning Oswald. 

51. An airtel from Dallas to this Bureau dated· 
October 22, 1963, reporting that INS in Dallas had 
received a communication classified "Secreta from the , :' 
Central Intelligence Agency (CIA), Mexico City, which . i­
indicatcd that an individual, possibly identical with 
Lee Harvey Oswald, was in contact with the Soviet.Embassy 
in Mexico City. · 

58. A CIA Release dated October 10' 1963, which 
was sent to the FBI . Deeartmcnt of State and bepartment . 
of the Navy classified Secret• which reported that an , I. 
·American male who identified himself as Lee Oswald had ' 
contacted the Soviet Embassy, Mexico C.ty, on October 1 
1963. The CIA Release indicated Oswald'may be identical 
to Lee ~ Oswald, _born October 18, 1939, in New Orleans, 
Louisiana. ~~~j~'~.: _);''~t:~~~;i . - . · . . 

59. An airtel from .the New Orleans office to this 
Bureau dated October,,:Z50 1963, advising that Oswald left · 
a forwarding address-in New Orleans on Se~tember 26, 1963, 
sho':'ing his ne! .address to._})e 2515 West F1fth Street, 
Irv1ng, Texas•· ·.'·:,·:· .:,c;;_:,~"'' < .. 

.::·-7· :~:.. .· ·~~.; ·.~: 
60. An airtel from the New Orlea11S office to'­

this Bureau dated October 24, 1963~ requesting the 
Dallas office ~~ _lo~at_e. subject ana his wife. 

) 
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ATTACIC·!ENT B 

!l_UESTION 16 

-~·~j 
;! 
/I 

'i 
1!. 

-i 
'i . J -

What action was taken by· the: Department of State, when 
it received infon!l<ltion from the CIA in October 1963_ I concerning 
the appearance of Oswald at the sbviet and Cuban EmbJ5sies in 
Mexico City? Did the Department ?f State. at this ~i\ne under­
take to prepare a look-out card or take any action.intended to 
result in the cancellation of Oswald's passport? If_-; s_o, please 
describe the actions taken. 

j 
~- A CIA report concerning (Lee Henry)Oswald's 
appearance at the Soviet Emb~ssy in Mexico City only 
(the report did not contain any information regarding 
his appearance at the Cuban Embassy in l-lexico- City) 
was received in the Passport Office on October 16, 1963. 
Records show that the passport file on Lee Harvey Oswald 
was obtained and that the CI~ report was read by 
Mr. James F. Richie, an attorney, and by Mr. Carroll H. 
Seeley, Jr., a supervisory·a~torney in the Legal Division, 
on October 22, 1963. Since the report indicated no 
ground for determining that Oswald was ineligible for_a 
passport, a determination was made that no action by the 
Passport Office was required. No action was,_therefore 0 
taken to prepare a lookout card, nor was any action 
taken intended to result in the cancellation of Oswald's 
passport. 

ATTACHMENT B 

QUESTION 17 

We would like a de script ion of the procedures, if a·ny, 
within the Department for revoking a passpoxt- already issued 
should the Department determine or be informed that there are 
grounds for doing so, and a memorandum on the differences, if 
any, between the grounds for refusing to issue a passport and 

•the grounds for revoking a passport already issued in the kiods 
of situat~ons which might reasona~ly have applied to Lee Harvey 
Oswald. 

~ • The attached reprint from the Federal Register 
of January 12, 1962 sets forth the subbtantive and pro­
cedural regulations governing the denial and revocation 
of a passport. The grounds for the revocation of a 
passport and the refusal of a passport are identical. 

There are no differences between the substantive 
or regulatory grounds for refusing to issue a passport, 
and the grounds for revoking: a passport. When grounds 
are discovered for the revocation of a passport a letter 
of tentative withdrawal is prepared, setting fo~th the -
specific regulation under wh~ch the action is'·taken, 
and the basis for the action. The bearer of the passport 
is requested to surrender his passport and is· informed 
of his right to seek a review of the Department's action, 
in accordance with the ~apartment's Passport Regulations. 
(See Attached Reprint from the Federal Register.) 

There were no grounds consonant with the Passsport 
Regulations to take adverse passport action against 
Oswald prior to November 22, 1962. 
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· 'nJEXI IIAYDOII had no indepelldeDt recollectioll of 
OSIIALD but considered tbot OSIIALD uy ho.ve bee11 iD the 
c:ompaa7 ot a youns AmeriCall couple, · 

An exhauatl11e uarch wu made ot llodca11 liii.IOlcratl.oll 
records at Nuevo L&rodo, which dlsclOlled tbat there na olll:r 
one young 'American couplet whose entry into Ko:cico may have 
eoillcidod with that of OSIIALD. Tbla coupla wu nlllllOd BILL 
And 13J.A1NB ALLIIN ot b!it.mi, Florida, 

Oa November 27,_ 19631 - TIIEXI WIYDO!I adviaed that 11o0 
info_rmation bad been dovoloped regarding tl\e exact time OJ' 
spec1!1c 100do of tnv.l ot OSWAJ..II at tho time he ntered 
llexico.. He sta.tod that OSWALD's entl"y ia.to Mexico oa. 
September· 26, 1963, took place between· 6:00 a.m •. aod 2:00 P••• 
os he bad handled OSWALD's entry and be worked tbie shift at 
the border port ot entry At Nuovo Laredo, He added that 
OSWALD's departure trom ttexico wu at Nuffvo Laredo, Mexico, 
on October 3 1 1963, between 12t0l a •. m •. and 8:.00 a •.•• and 
thllt this ah1tt WlLS superv1ae4 by AI..Dli:RTO ARZAI!EliDI "CHAPA, 
A!oJxic&n l~~~D1(rat1on Service employee. 

On·llovember 27, 1963, IIAlUO DEL Y.IU.LB PLATA, llex1cu 
lmmi&Tation Service employee Nuevo Laredo. Mexico, advised 
that DO llexican Immicrat1on Aervico e~aploy8e who was on dutJ 
a. t Nuevo Laredo when OSliALD entered or departed trom Wex1co 
ba.ci any independent rocolloct1oa. ot OSUALD by pbotoa;ra.pb or 
otherwise~ with re~:ard to his entry or· departure troa Mexico.-, 

(H) Cbock of Plecha Rojn (Rod Arrow) Bagg.;"ge List 
tor Passengers tor September 26, 1963, Trip 
:from Nuevo Laredo to Mexico, D, F • · 

The ba~~rage list tor pass_ongors for September 26, 
1963, of the_ lloxico.n bus line l'lccha Roja (Rod Arrow) for the 
bus whicb. left Nuevo Lllredo, T:1maul1pue, Kexi.Co, at 2100 p,.m, 
on this sa.me dAte, reflects that thoro was A total of 18 
pieces ot bauase. The bana~o list rotlecta tbo .follollingt 

- 8 -

COMMISSION EXHIBIT No. 2121-Continued 

·t·4, 8 cooficlenthl eource abroad_ edviaecl 011 

De 'l>er 16- 1963 that ROBERTO MORIII.ES, driver of the 
n~:a ~ja'bu• ~~~; 516 on Sept.,.ber 26, 1963, could not 
recall the· pauengaro on the trip of Septcmbor 26, 1963, 
because oo much tilDe had· elapued; and a1nce he sake• ~ 
round tripo bei:Veen Nu41VO Laredo and Mexico, D, F • • •• 
veek, he could not recall eny information resarclln& OSIIAUI 
or eny other paosongera 'liho vera_ on the bua. 

JOHN 11. liO\Itll vas idMtH1ad f.,... llul.caA haigTatlon 
recorda ae 60 yur• of age, bom llouoton, Texas, a United , 
States dtl&en, ruidenc:o llouoton, Texu. tleJdc&r~ ~ou~1a:.r 26 card vaa 1aaued to hlm at Nuevo Laredo, Hax1co, on t:p • • 
1963, upon presentation of hi• llh·th certificate, .. 

.. .,.... ....... . 

1, PABLO YABQUl!Z 

:a. Second pi•c• ot liii!PIO utr1butod to 
PABLO VASQIJEZ 

:s. S, IIOROU 

•• .I.LFREOO BRISI!lfO 

5, ROIG SOII!;!UIS 

e. T. OONUI.m 

7, AIIDRES MOBAIJ!II 

8, Second piec• of lucc~s• attr1buted to 
AIIDRES 1401ULilS 

e. Ope , IIART IIIEZ (po .. il>lJ GUAIW.IIPI .... Ct.pt. 

10, 

11, 

(li11U) liOliEll 

HARRY J, lllTCllllLL 

12, Second piece of lurcaco aUributetll to 
HARRY J. lllTClmLL 

13, Third pioco of lunare attributed to 
IIARR Y J. lllTCliiiLL 

14, LEE H. OSIIAL,l. 

IWITIIIU) 

15, (li11U) IIOilEll (believed 1tlleoUca1 witll JOHII B. BOIIBII) 

16, SecoDd piece of luscar• attributed to BOllllll 

l7. JOIIII llcl'AJILAIID 

18. Seco1>cl piece of lug(ace attributed to JOI!lf llePAIILAlllll 

The drivor of tllia bua was Uated aa ROilllllTO IIOIU.Ll!S, 

. Tbe banaso list bas the number '"18" 1.\ tbe bottoa, 
wh1cil, accordioc to tile !Jex1co Ci tr termillal maoacer of Fle<:ba 

__ Roja,_ a1cn1f1as that l8_p1ocos.oLlunace hatll.bee11 cbeck•"L""tll- ____ _ 
Ucketod on tba t bua. 

• II-

CoMMISSION EXHIBIT No. 2121-Continued 

Durin& tbia trip, o.:mALD apo!t:e to two AuatraUt.n 
&irls 111 th81r mid-twenties who boarded this .bua 
in ldouterrey, ~ta.te of Nuevo Leon, W1x1eo, ancl 
ttleae .two r~irla cot ott at Uexico, D. r .. , fdex:ic.o. 

osvAJ:.il left tbo bua alOIIO at llox1co, D. r. 

lJitll reiiard to tho first individual d .. cribed b7 
tbe llel'AltLAIIDa, JOIIII HOVARD BOl!EII, lioted above with tourist 
card i'll-5 llo. 432992&, was considered pooaiblJ to be tbe 
elde•ly Uo1to4 Statel c1t1:en who eat next to OSWALD, t.Gcl 
n1 could be contactod. 1n care of Co.lle Carransa No. 4-A, ::&a.a. 
l1&rtin de Texmolucan, Stat• of Puebla, ldex1co. i.xtenat.vo 
1nvut1cat1on to locato JOIQI HO!IARD IIOIIli:ll wu udo, t.nd tbe 
rosu1t4 are aet f'orttt. hereinafter, 

llitb reeard to the two AuatraHu s1rla 1111 tbo1r 
aid-twent1eo 1 tl\ose g1rla were conai.dorod 1dtntic&l w1 tb 
PATll!ClA CU.IUI I\03!1LEIGfl lll!ISTON, 22 years of &It, ·11\lotr&HU 

... ,.., ~4 ., .. , .. _,~ .. ~>. ............... ,.. u .. ..,t.,."" •nur~s:t 



.:·r:·~-~~'1t~ 
>t 
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CoMMISSION EXHIBIT No. 2121-Continued · 

~-. 

T-4, a confidential 110\lrco abroad adrieed on 
Dec ... ~ .. 16, 1963, tt>at llOBEIITO MDRIILES, driver of the 
Flecha Roja bu• No. 516 on Sept010ber 26, 1963, could not 
recall the paoaengera on the trip of Sept0111ber. 26, 1963, 
becauae so IIIUch time had ·elapaad; and o1nca he ...U..o two 
round trip& between Nuevo Laredo and llexico, D. F., each 
veek, he could not recall any information regarding OSIIALD 
or any other passenger• who vere on the bua. 

·:. 

JOII!I H, liWEII vao identified from Mexican Immigratln 
recorda as 60 y.,..ra of age, bom Nouaton, Tex.aa, 11 United , 
States dtlt:en, realdence Nouaton, Texas. lieJd.can tourlot 
card vu laoued to him at Nuew Laredo, llexico, on Sept""ber 26, 
1963, upon presentation of Ill• birth certtflcate, 

HARRY J. Hl'ICHEI.L vaa identified aa 41 yaara of 
age, a ~nlted State• citizen, a lawyer. reaidence Palmyra, 
Hi .. ourl. Mexican tourist card vu -hsued to him at Nuavo 
Laredo on September 26, 1963. 

ANNIE KARl£ Hll'CHEI.L vu identified aa apparant1y 
being t.ho vi fa of HA.Rla J. MITClmU., above, 22 ye&Ta of age, 
a United State• citizen, residence same aa husband, above. 

Dr. JOHN BRYAN llcFARLMID and hi& vife, lira, ~ 
HERTU REID llcFAl!Lio!ID, 10 fulvood Park, Liverpool, England, 
were 1nte1l'Vleved ln England end advised_ they vera on the 
necha &>ja buo from Nuevo Laredo, Tamaulipas, !lexica, to 
Mexico, D. F., September 26·27, 1963, They otated that 
they obaa1l'Ved the following during thia trip: 

OSIIALD·v&s·on·thh bua trip- travellng.alone ~­
he an next to an 80-year•olcl man,· described as 
a United States c1 tizen, vho appeared to be 
60 years of age and vho reo idea' ln Cuerna:vaca, 
State of llore1oe, Mexico, and in the State of ' 
Tennessee in the United Statea. Thia individual 
vas idanttfied further aa a achool teacher ~ 
taught 1D India and Arabia and currently vas 
vrl tlng a book on the Lie bon, Portugal, aartl>quelUI 
of 1775, 

.• 10 -
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CoMMISSION EXHIBIT No. 2121-Continued 

Duriog tbie trip, Oi31'/ALD spoke to two Australian 
(irls in tboir mid-twenties WhO boarded tbiB bUS 
in Honterrey, iJtate of Nuevo Loon, Mexico, Da.d 
th.ese two a:irla sot off a.t Mexico, n .. · ., •• Mexico. 

.OSWALD loft the bue alone at llexico, D. P. 

\litb reiiard to tho first individual described ·111 
the lolcPARLAII!ls, JOHN 1101/ARD BOWEN, listed above with touriat 
card 1'11-5 No. 4329928, was considered possibly to be the 
olderly United. States Citizen who sat next to OSWALD 1 and 
he could be contacted in cz.re of Co.lle Carranza No. 4-A, ::f.&ll 
Martin de Texulucnn 1 State ot Puebla, Mexico. Extensive 
investigation to locate JOHN HOtiAB.D BO'«EJf was ud.e, aod tbe 
result& are se't :tortb beretnafter. · 

IU.tb reaard to the two Australia.n s:trls 1D their 
aid-twenties, these girls were consi.dered idont :Leal vi tb 
PATRICIA CLARB R03!iLEIGH WINSTON, 22 years of age, AustrallLD 
citizen, native of FiJi Islands, bearer of Yaxican tourist 
card Flol-5 llo. 4225035, issued .1.u~ust 24, 1963, by the llesicam 
Consulate in Mow York, Hew York, home address listed a.s 
222 \test 23rd Street, Mevr York, New York, and PAMELA LILLIAN 
I.!UMFORD, 21 years of ae:o, English citizen, born i'1j1 lsl.a.nds, 
bearer of Kexican tourist card FW-5 No. 4225836, issued tho 
same date and place as tbat of .liNSTON. According to Hex1catL 
Immigration records, WINSTON and MUMFORD entered Ua:xico at 
Nuovo Laredo on September 2S, 1963, one day before OSWALD 
entered Nexico. 

PATRICIA lliNSTON and PAMELA IIUIDOBJ) a.dvised tbe 
following on December 17 11 1963, wbe:c interviewed 1D tbe 
Uoited .States; 

lllll:lTOll a.nd IIUIIFORD bo~>rded a bu at lllonterrey, 
State ot Nuevo Leon, Mexico, on .se9t0mber 26, 
1963 1 at 7:30 p.m.,,eo route to Uexico, D. F. 
Both identified OSI!ALD as a passen«er on tbiS 

_ _ .bus _and both observed hiDL sitting next to a.n 
EngUallii>An who "had· lived· in -~~ex~.co for· thirty - - ·- -· ---·-­
years. This latter individual was described 
as beiDI in bls late sixties, heavy. build, gray 
hAir • ba.ldins:, with a di&Uncthe English 
accent, and botb believed b1m to H retired 
troa bu81oeaa. 
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lllNSTO!I o.nd W!D'OliD recalled that O~tiALD intro­
duced hbwolf <Lncl exhibited to tbem his United 
States pnsaport. OSliALil :ldvised illliSTON ond 
MUUFORD that h.e hAd l1vod in Russia. for two yo&rl 
and thn t ho had bad a h<Lrcl U.~:~e get tin~ out of 
Russia. 03t1ALD stated that. be tla.d been in Japaa. 

OS\fALD m:1de no comment concerning communism or 
Cuba. He did nOt stu.te why b.o was tl'aveling: to 
Mexico, where he was goins, and h.e did not adviae 
concerninG: his occupati:on or :future plana. 

OS1'1ALD sta.ted that he wns from Port \forth or 
D:l.llas • Toxas. He was obsorved to be travelln& 
a. lone. He had only one piece of lu([IJA.!Je and a. 
sma.lla:-ipper bag. He wore n. a:o.ld wedd1n" rinc;. 

03\'fALD recommended tbat .l'ilNSTOM and ltlU.IFOaD stay 
at the Hotel Cub2., a.texico, D.· F. • whore be cla.iud 
tho.t he had sta.yed several times before. He 
pointed out .that this hotel waa inexpensive but 
that he was not staying at the Hotel Cuba on 
th1o trip. 

\IINSTO!I and liii!D'ORD recallod an English couple 
a.bon.rd the bus. This couple is considered 
1dent1c~l With Dr. JOhN BRYAN L!c:FAfiLAND and 
his wife, llrs. AliNA IIERYLE Rltlll llcl'ARLAND, 
mentioned above. 

JOHN HOWARD OOUEN, wbo bas boer.. known as Reverend 
ALBERT OSBOIUIE and has resided &t Calle Emilio Carranza 
No. 4-A, San Martin de Texn:.elucan, State ot P\l.ebla, Mexico, 
and 4114 Drummond Street, IJontrea.l, Canad3, w&s 4eterainod 
to· be tbe boldor of Canadian Passport llo. S-805377. T.;.3 
adyisod on January 7, 1964, that 80\'IEli, while posint: u 
Reverend ALSERT OSBORNE, stated in ltexico tha.t ·be was 
acqudnted with Reverend JOliN HOIIA!ID BOI1Ell and turnilbod 
misleading ·1nforma.tioo concerning tbe alles;ec1 wbereabouta 
of BOWliN. 
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(I) List Obtahed of Entry of All. lloa-l!exic:an 
Citizens on September 26 1 19631 at liu.evo 
La.redo, T3.uul1p:ts, Uexieo 

.: 1.• 

T~l, wno 1s tnorouc;hly bm111nr with the vorkiage 
of thO Mexican lliniatey of Gol><lraacion (Interior), furnished 
tho foUowinc information co!lcorain& tbe procoduroa utUisocl 
by tho l!exic~>a Imm1cra.t1on Sorvice in connection w1tb \be 
entry and departure of non-L:oxtc:an cltiz.ena 1oto and ov.~ of 
Wexico, lt 111 to bo noted that the Uox1ean buaisro.UOII lierYiiMI 

' •. ••• ' •• -·· .... #' ... 'h ... ..- ....... 4 ... .,. 

On January 28, 1964, T-5, a. confidential source 
who baa furniabod rolillble inforn:a.tion in thoi.: paot, a.dviood 
t!lo rocord:J at the !b•ican U1o1stry of Goborno.cion {U1n1otry of 
the -lntorior) reflect t.llnt ALBER'l' os:norum wns ordered doportocl 
from l:!exico on t.pril 5, 1958, .throuch Lareeo, Texa.s. OSDORNE 
had. been ch::..rt:ed with sellint; o.n o.utomob1le 111 tbe Onxac::t 
Uexico, area without pl.\ying tbe import duties. These rec~rds 
reflect a.lso that, in 1950, OSBORNE was known aa JOHN H0\1AR.D 
BOt'lEN and was located ·1n Mexico and determined to bo without 
proper Uexican immigration papers. 

On. Jao.uary 30, 1964, T-6, a coot1deot1al source abroad 
advised that inasmucll ILS IILBERT OSBOIUIE bad been 1UegdlJ' in ' 
l:iex1eo, be vould be detained tor deportation 11' located iD l:lexlco. 

801/EM was 1nterv1e\1ed at Florence, Alabama on 
February 8, 1964, and advised tb::..t he recelled makinl a bus 
t~ip fror.1 Nuevo Laredo, flexicof to llexic:o, D. P., on September 
2o-2'7, 1963, a.nd sitting next to a young man whom be described 
As 29 years of nge, 5 feet 8 inches tft.ll, 150 pounds in wei,cht 
with thin, blood hair and a dark complexion, who appeared to ~ 
ot !:!exic61D or Puerto Rican descent. Tbis individual went to 
~leep soon after ~o.ilrding the bus, and, after a lunch stop at 
.:liab!no.s Hidalgo, ·iJexic:o, tbis person moved to the back of the 
bus where he reclined on a saa.t and went to sleep. B0\1EN claiucl 
tno.t he clid not talk to tb.e above person and was unable to. 
identify press pbotoero.pbs of OStiALD. 

BOllEN stated th~t ho is acqu .. inted witb 0.11 ALBEI!T 
OSBORNE, described as a Baptist preacher or missionary from 
Canada, and while in Onxaco., ~ex!c:o 1 ill 1958, BO:JEN misplllced 
his 1dent1t1c:~tioo papers nod during a c:eusua taken .tlt Oaxaca 
he borrowed OSBORNE's identification papers. BOt..IEN claimed 
that he had never before or afterward used tbe name of' OSBORHB. 

Interviewed :further at Nasb.Villo, TeD.De8see on lla:rcb 
3, 1984, OSBORNE ndl!IJ.ttecl tbat be bad used du .. l identttiea ae 
OSBORNE and JOHN H. BOVEN tor Wln)~ ycu~rs ia:a :Jexico a.nd the 
~::::~~tates. Be .continued to··den)' uy knowled1• of O.WALD;:-· 

- lS-
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nuabozoo MiDI! ill ooquo11c:e acoordill= to \be &lpbO.HU081 
orcior of tbe uaea witbiG eacb date and tbereafter by date. 
By way ot ••••plo, tho first tnvelor ia alpbaboUc:al orda;o. 
enCO&"iDil at. a port: of entry OD tb.e t1.ra't da:r of tbe IIODCIIl 
or a "q.u1ncena" is aaalgnod number 1. Tboreafter, all 
travelers ea.ter1oc that port on tb.at d.a.te ar• aastcoed 
numbers lo sequence, accord1nt to alphabetical order. ftla 
g:equence continues oo tbe second dar of the 110a.tlll aa.d 
tl>rOIII!bCNt tbo rou1n4ns U clays ·of \bo "qlliDcoaa, • 



!.n c::"ti!D:ttion oJ: tot!l o.f tl!o :~::ovo-tJ.::zc::.ucc .x.o~;-.;cru ... :. _., · 
--'l:..:l!J s~:J\.1.i t!::.t ti.:ey t:cro r.:rc::::rc!':: on the c::.t:o typo";';:itor. :_"I.:l ·.,:·X< 
·aC:litio:t, t:otd c:l~·c:lo::"~c:: CJ~:;::-~r t\:> ~vo co~o !~ot'l tho e:;:.::.o ~::t.tch,_,,,;;~: 
t.~tll pon=r::o cont::.1u o1n:l.lo::- ir:r<:'::;nlnl'i ticu,. and· tho· ~Ill. t;vpo ... <' 

};en ;:md i.J::t. 'tUB uoc.:t to ~1~11 ~.otb}~t~~.~· _.';~:.::::'. , ;>:• /:.r: ~:. ;:t?r;X~ 
·' · · I:::quiric'l by our··ll1a:>i ·o:enc·o. havo foiled . .to C:ovelop_.·.::·.:·.·{.~ 

in7 i:l>or-...::;U:>ll CO:l.O<ll'nin::; cit!u;r·l:'to<lro or l'<Jtor Cbil.rtc:a.lln4:':~·~:}:';:o:J 
!.Liu'io del l:o::;:uoio Colina. ~ :., ....... >',· :/".~;" • ; .. ~ 

SUlllJE:CT1 
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CENTRAL lNTIIEUJOIENc:a AGilNCY . 

WAaKUeCrrCMt a. D.C. 

17:. 
__ _...;.. ____ _ 

f"Hil.d.ea,t 1a C:OXIII.Clloelon oa t.h• 
Aeoaaebt&UoD of Preat.4illll KeDAOdf 

L In reply to your r•qu••C. lam forwardlnc ba.formatloa 
on Va.leri.y Vl.&dlmlrovlcb KOSTIKOV 1 ou of tbe .Sowlclt flULclala 
wU.b whom. Lee Harvey OSWALD l• beUe.,ed to ha¥e cluU 41U'I.fta 
hie •I.e It to M""lco CUy oa :18 Sap-b.,. • 3 October 19/>J, 

2. I.a. bla letter of 9 November to dle Soviet Conei.Ll&le la 
Waahlna&on.. OSWALD wrote about hla "• •• m.eetl.r.taa wU!t. comrade 
Koatln lD the Emha.eay of tho Sovlot Unlon. Me:dco City • .W:e.z.I.Co. u 
Tbore waa no otllc:er wltb &hat Dame Uetod ae belns a member ol 
tho SoYLet repr•••n&atlon ln Mexico City d.urlna September a.:a4 
October 1963. 11KOSTIN'' La probably lclontlcal wltb A hache 
KOS11KOV, wbo wae utrvLD& lA tho Conaular SecUcm. of tb.e Sovlet 
£m.b&eay Lr.t M.ox.Lc.o Clty &1. that &lmo~ KOSTUC.OV le ono ol aenral 
Coa.eular repl'eeen&aUvoa who deal wl&b vll&l &Ad rel.a&ed. mattere. 
Pavel Aa.tDnovlU YATSKOV. Second Secre.ary of En:tb&aey, wa• bl 
c:.barae of-tbe·Coaaular Sectloa·at the at.m. ·ol OSWAW'• "Ult. 
OSWAW may a.leo bave dlacueeocl IIIla. Ylea problem wllb YATSKOV 
aDd o&bow m.~r• ol.lbe CO:Daular kcllo:ta.. 

3, KOSTIKOV &otl YATSKOV are luaown ..Ulcera fill lllo 
S""let Stale liecurlty 5onlco (KGB). n.e Slato Sec~&rl.ty Sanlce 
la the prlaclpal Sot'lea. I.AtolUceaco Ulrvtc., aDd. la Glaaq;ed wLdl 
••Pl.cmat.a•• cowaterlo.teUlaeDCe uul rela&M mattera .. 

to II ohcaaltl be aole<l lllat So•l•t lalelllc....,• aat1 e....,rlly 
oULc•r• euch ae .KOISTDCOV uui TATSJCOV, wh•.D. plaori 1i3Dilel' 
oUiclalco.,.r, en nfi'llretl to perfoftD 1M .._.,..... aatll .. l.aa-1& 
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"""''~oat~ -• lor !Mir ....,.. ,...n~oao Ia aa amb .. oy or -·-· . . 
S, 1111o,.. lllll.allllle Lodo,_llae 111""" •- Lo ... _.1 ... 

taaa.c .... a.a&.•a....,.. 

•I• 

.CoMM1.88ION EXHIBIT No. 2764-Continued 



MEMORANDUM FOR: Mr. J~ Lee Rankin 

SUBJECT: CIA Dis semination of Information 
on Lee Harvey OSWALD, dated 
10 October 1963 

1 •. Reference is made to paragraph three of your letter, 
dated 16 March. 1964. , You requested that the Commission be 
furnished a c.opy of the dissemination on Lee Harvey OSWALD 
made to several Goverzvnent agencies by CIA on 10 October 
1963. . '· . 

2. An exact c0py of this. dissemination {Out Message No. 
74673} by teletype1 is. attached. It was transmitted to the De-· 
partment of State, Federal Bureau of InVestigation and Depart­
ment of the Navy. ~ copy was concurrently made available by 
hand to the Immigration and Naturalization Service. 

3. Please note that OSWALD's ~iddle name was errone­
ously given as ''Henry" in the subject line and in paragraph two 
of the dissemination. (The same error occurs in the message 
to the. Navy discussed in paragraph four, below.} .The maiden 
surname of Mrs. OSWALD was mistakenly listed as 11 PUSAKOVA". 

. . . 7 
4. On 23 October (the correct date); a teletyped message. 

(Out No. 77978} was sen¥ to the Department of the Navy referring to 
Out No. 74673, and requesting that the Navy·furnish CIA as · 
soon as possible two copies of the most recent photograph of 
OSWALD that was available, for use in checking the identity of 
the Lee OSWALD in Mexico City. These photographs had not 
been supplied to this Agency by 22 November 1963. • Our con-j 
elusion that the photograph did not refer to OSWALD was based. 
on press p~otos generally available on 23 November 1963. 

SIFICATlON ·'..NC..:..L~ · · 

States 
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A ttachniertt A 

Out Message No. 74673, dated 10 October 1963 and filed at 0800 
hours, to Department of State, Federal Bureau of Investigation, 
Department of the Navy. 

Subject: Lee Henry OSWALD 

1. On 1 Oc·tober 1963 a reliable and sensitive source in 

Mexico reported that an American male, who identified himself 

as Lee ()SWALD, contacted the Soviet Embas tY in ~exi£.o ~ i!Y 

inquiring whether the Embassy had received any news con-

cerning a telegram which had been sent to Washington. ·The 

American was described as approximatell 35 lears old, with 

an athletic build, about..&Wix 'iti tall, with a receding hairline. 

2. It is believed that OSWALD may be identical to Lee 

(_Henry_}:)SWALD, born on 18 October 1939 in New Orleans, 

Louisiana. A former U.S. Marine who defected to the Soviet 

Union in October 1959 and later made arrangement through the· 

United States Embassy in· Moscow to return to the United 

~ States with his Russian-born wife, 

~ Q. 

·· {·~and thei~ child. 

Marina Nikolaevna Pusakova, 

;· 

3 •. The information in paragraph one is being dissemi-
_;; . 
_., 

c. nated to· your representatives i.n Mexico City. Any further 

information received on this subject will be furnished you • 
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A ttathment B. 

Out Teletype Message No. 77978, dated 23 October 1963 and 
I 

filed at 1410 hours, to the Department of the Navy. 

Subject: Lee Henry OSWALD 

Reference is made to CIA Out Teletype No. 74673, dated 

.10 October 1963, regarding possiblepresence of subject in 

Mexico City. rt is requested that you forward to this office 

as soon as possible two copies of the most recent photograph· 

you have of subject. We will forward them to our representa-

tive in Mexico, who will attempt to determine if the Lee 

OSWALD in Mexico City and subject are the same individual. 

CLASSIFICA_TION CANCELED . 
By authority of: C J< g, b--t ·11 2./ !1-.L/

7
,_ 

Name and title ef ..,~ .,._,_., v . . ·----- .IJ .. /.:~l- .·.v •. m?."lllg (IJ!.> l' .. hl<.-,-!!·'~: 

. nn·q . ---.1/-J-~}irJ_~---~-----~--~--~~~~ 

. :._·- - . .::s ~---o 

NW -~095-~ . Docid: 32423508 Page 15-~ 



~ 
I 

' 

5. This memorandum and the attachffients convey infor­
mation originating with very sensitive sources and methods~ 
They therefore bear an. appropriate sensitivity indicator. 

Attachments: 

Richard Helms 
Deputy Director for Plans 

A - Copy of Out Message 74673 
B - Copy of Out Message 77978 

Dafla _. ---·--------

·.__:. - , .. •. --- --- ______ .. _ 
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' This informa+:lo.n is being made available to the Immigration 

and Naturalization Service. 

cuss;:= : .~ , · 
By autb · 

'.. ' : ,. .. .. ::· ;,:~ ::-;-! fu.:> (':h".l"J.!~ ~ Name ~! 

~~y 
lfus/'I.:J 

! 
~; -· 

--~ 
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C:'l'TmV• T .............. ,.,..: ,....,..... ....... ,...n r" ...... '""',,"; +--.:T - .. ,_, - - - . .; 

The purpose is to determine whether the intelligence agencies of the Federal 
Government reported to the Warren Commission fully and accurately on their 
relationship, contact and knowledge concerning Lee Harvey Oswald. It would 
not address other alleged questions.concerning the Warren Commission Report 
and the assassination of President Kennedy. 

Approach 

The first .step will be to examine the early Warren Commission material, the 
new information that has come to light, and the charges concerning Oswald's 
relationship to the federal intelligence agencies. After this examination, 
we will determine whether it's useful to interview additional people or con­
duct a broader investigation. 

Study Team 

David Aaron, Coordinator - c2 Task Force 
Mike Madigan - Foreign Intelligence Task Force 
Mark Gitenstein - Domestic Intelligence Task Force 
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